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نوبت اولتجدید فراخوان مناقصه عمومی  یک  مرحله ای
کم آبی دیگر شعار نیست

گانی- شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان روابط عمومی و آموزش هم

شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به عنوان دستگاه مناقصه گزار در نظر دارد مناقصه مشروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت برگزار نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir    انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت 

قبلی , مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند .
موضوع مناقصه : تهیه ، بسته بندی به صورت باندل ، بارگیری ، حمل وبار اندازی لوله  چدن داکتیل با واشرهای مربوطه به قطر 150 میلیمتر و 

طول 16 کیلومتر مربوط به پروژه کوه حیدر - بلبل آباد و تحویل در انبار کارفرما واقع در شهرستان بشاگرد
مبلغ برآورد اولیه :  98/839/895/000 ریال ) نود و هشت میلیارد و هشتصد وسی و نه میلیون و هشتصد و نود و پنج  هزار ریال (

مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار : 4/942/000/000 ریال )چهار میلیارد و نهصد و چهل و دو میلیون ریال (.
رتبه و رشته مورد نظر : دارای پروانه بهره برداری از وزارت صنعت ، معدن و تجارت

 مبلغ خرید اسناد : 5,000,000 ریال به شماره حساب سپهر 0102934990003 بانک صادرات شعبه گلشهر جهت فروش اسناد مناقصه 
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 14 تاریخ 1400/10/25 ساعت 14 تاریخ 1400/11/03 

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 14 مورخ 1400/11/17
 زمان بازگشایی پاکت ها:  ساعت 10  مورخ 1400/11/20

محل بازگشایی : سالن کنفرانس شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان و حضور یک نفر نماینده از طرف هر یک از پیشنهاد دهندگان در جلسه 
بازگشایی پیشنهادها آزاد است .

امتیاز کیفی لازم : پیشنهادات واصله پس از ارزیابی کیفی مناقصه گران و احراز حداقل امتیاز لازم ) 75% (  بازگشایی خواهد گردید. پیشنهاد 
دهندگان موظف می باشند اسناد مناقصه را از  سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir دریافت و با توجه به 

مندرجات اسناد مناقصه مدارک لازم شامل پاکات الف ، ب و ج تهیه و به صورت فایلهای pdf در سامانه فوق درج نمایند .
 سایر جزئیات و شرایط در اسناد مناقصه درج شده است . 

 اطــلاعات تمـاس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف و ارزیابی کیفی آدرس 
: بندرعباس    - بلوار ناصر - جنب بیمارستان شریعتی – شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان   ) امور قراردادها (   تلفن 33350582-86-87 
سایت اینترنتی شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به نشانیWWW.Abfa Hormozgan.com  :  اطلاعات سامانه ستاد جهت انجام 

مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس تهران :27313131  دفتر ثبت نام : 88969737 و 85193768 .                      

شناسه آگهی : 1257238

  

گروه خبر // مدیر تعاون روســتایی 
هرمــزگان از آغاز توزیع هوشــمند 
منازل  درب  بــه  اساســی  کالاهای 

شهروندان بندرعباسی خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ، سیروس اسدپور 
در جمــع خبرنگاران اظهــار کرد: طرح 
بصورت  اساسی  کالاهای  هوشمند  توزیع 
با هدف  بــازرگام  پلتفرم  با  اســتارتاپی 
بازار محصولات کشاورزی،  ســاماندهی 
کوتاه کردن دست واسطه ها و حذف دلالی 
در بندرعباس آغاز شــده و بزودی سایر 

شهرهای استان پوشش داده خواهد شد.

وی با بیــان اینکه برنامه ســازمان تعاون 
روســتایی اســتفاده از ظرفیــت تمامی 
پلتفرم هــای بومی در اســتان ها اســت، 
خاطرنشان کرد: مسئولیت توزیع و نظارت 
بر نحوه پخش محصولات کشــاورزی از 
ســازمان صمت مجزا و به جهادکشاورزی 
واگذار شده است و نظارت بر نحوه پخش، 
گرانفروشی، کم فروشی و احتکار محصولات 
کشاورزی اعم از تولیدات پروتئینی، گیاهی 
و آرد و نان توســط بازرس های مجموعه 
جهادکشــاورزی انجام می شود.اسدپور با 
اشاره به اینکه سیستم توزیع از طریق سامانه 

بازرگام اســت، افزود: در حال حاضر مرغ 
منجمد با قیمــت کیلویی 25 هزار تومان و 
تخم مرغ با قیمت شانه ای 43 هزار تومان 
از طریق این سامانه بصورت رایگان درب 
منازل شهروندان بندرعباسی توزیع می شود 
و توزیع میوه شــب عید و سایر کالاهای 
اساســی نیز از این طریق پیش بینی شــده 
تعاون روســتایی هرمزگان،  اســت.مدیر 
تصریــح کرد: اجرای این طرح ضمن حفظ 
کرامت مردم عزیز وکمک به دسترسی کالا 
با قیمت مصوب در سراســر کشور، زمینه 
خروج تعاونی ها از حالت سنتی به مدرن را 

فراهم می کند.وی با اشاره به قدمت، سابقه 
و ریشه دار بودن شــبکه تعاون روستایی، 
افزود: باتوجه به اخلال در شــبکه توزیع و 
واسطه گری و عرضه نامناسب و دلالی های 
غیرضرور، اســتفاد از سامانه های هوشمند 
در بحث توزیع و مصرف کننده توسط این 
شبکه ضرورت دارد تا مردم دغدغه معیشت 

نداشته باشند.
اســدپور با بیان اینکــه پرداخت وجه به 
صورت  اینترنتی بوده و هیچگونه وجهی 
نیز در محل از مشــتری دریافت نخواهد 
هرمزگانی  کرد: شــهروندان  تصریح  شد، 
ها مــی توانند از طریق ســایت بازرگام 
نســبت   )www.bazargam.com(
به خرید کالاهای اساســی تخم مرغ، مرغ 

منجمد و... اقدام کنند.

مدیر تعاون روستایی هرمزگان خبر داد

آغاز توزیع هوشمند کالاهای اساسی در بندرعباس 

روزنامه منطقه جنوب کشور
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  سال بیست و یکم     شماره 3794

8 صفحه    2000 تومان

از محرومیت های هرمزگان 
در سفر رئیس جمهور 

پرده برداری شود

فاطمه نوروزیان، سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان در مصاحبه اختصاصی با روزنامه دریا تأکید کرد

عزمی همگانی برای 
دریافت واکسن

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان عنوان کرد

ایمن سازی ۶۰ کیلومتر از 
رودخانه های هرمزگان

 در ۲ سال گذشته
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کتابخانه مرکزی بندرعباس؛ طرح 
۱۳ساله ی  ناتمام

رئیس اتاق اصناف مرکز هرمزگان خواستار شد 
ضرورت توجه بیشتر به دغدغه های 

اصناف
حضور قائم مقام جمعیت مستقل 

جهادي کشور در هرمزگان

4
سرپرست فرمانداری شهرستان 

بندرعباس منصوب شد 

گروه خبر //  معاون سیاسی و امنیتی استانداری هرمزگان برنامه های 
سفر رئیس جمهور به هرمزگان را تشریح کرد و گفت: رئیس جمهور 

در این سفر 3 بازدید سرزده از مناطق مختلف استان دارند. 
به گزارش خبرنگار دریا ، علی رئوفی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
رئیس جمهور صبح پنج شنبه وارد استان می شود و سه بازدید سرزده از 
مناطق مختلف استان دارند. وی افزود: بعد از بازدیدهای سرزده، رئیس 
جمهور ســاعت 15 با اقشار مختلف مردم، نخبگان، علما و اندیشمندان 
استان دیدار دارند این جلسه در سالن نیروی دریایی سپاه انجام می شود 
و مدت آن 2 ســاعت خواهد بود. معاون سیاســی و امنیتی استانداری 
هرمزگان گفت: بعد از این دیدار بلافاصله شورای اداری استان در همان 
 ســالن تشکیل می شــود و وزرایی که رئیس جمهور را همراهی می کنند

  و به شهرســتان ها ســفر می کنند گزارشــات خود را در این جلســه
  اعلام می کننــد. وی ادامه داد: بعد از شــورای اداری، مصاحبه خبری 
دارند و آیت الله دکتر رئیســی در جمع خبرنگاران پاسخگوی اصحاب 
رســانه خواهد بود. رئوفی ادامه داد: محل ســفر وزرا مشخص است و 
برنامه ریزی شده است، در این سفر وزرای اقتصاد، وزیر بهداشت، وزیر 
کشاورزی، وزیر راه و شهرسازی، وزیر نفت، وزیر نیرو، وزیر صنعت، معدن 
و تجارت، معاون توسعه روستای ریاســت جمهوری، معاون امور زنان 
رئیس جمهور، وزیر میراث فرهنگی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، وزیر 
کشــور، معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان برنامه و بودجه، رئیس 
دفتر، معاون اجرایی و سرپرســت نهاد و وزیر ورزش، رئیس جمهور را 

همراهی خواهند کرد. 

برنامه های سفر ریاست جمهوری به هرمزگان تشریح شد 

پنجشنبه، حضور رئیس جمهور در هرمزگان
  رئیس جمهور در این سفر 3 بازدید سرزده از مناطق مختلف استان دارند
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پایان دی ماه؛

 آخرین مهلت ثبت نام مددجویان
 در سامانه امداد هوشمند
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گروه خبر//مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان گفت: مناطق آزاد 
از اول سال 14۰۰ مشمول مالیات بر ارزش افزوده هستند.

به گزارش هبرنگار دریا؛ شاکر رضا مریدی افزود: اما معافیت 
20ساله عملکردشان همچنان به قوت خود باقی است.مریدی 
در خصــوص اقدامات اداره کل امور مالیاتی هرمزگان برای 
افزایش رضایت مندی مودیان نیز گفت: این اداره کل در طول 
هفته علاوه بر روزهای سه شــنبه که روز ملاقات عمومی 
است، در سایر روزهای هفته نیز ملاقات حضوری با ارباب 
رجوع داریم. وی اظهار داشــت : سرکشی مرتب از ادارات 
ابواب جمعی را در دســتور کار داریم و ســامانه 1526نیز 
پاسخگوی سوالات، انتقادات و پیشنهادات مودیان می باشد.

به گفته مریدی، سازمان امور مالیاتی اقدامات گسترده و مهمی 
را در خصوص ارائه خدمات غیرحضوری انجام داده اســت 
که مهمترین آنها ابلاغ الکترونیکی اوراق است که مودی پس 

از رویت بصورت سیستمی می تواند نسبت به اوراق مذکور، 
تمکین یا اعتراض خود را ارسال نماید.مدیرکل امورمالیاتی 
هرمزگان تصریح کرد: در صورت تمکین جهت پرداخت می 
تواند بصورت سیستمی قبض مربوطه را اخذ و بدون مراجعه 
بــه اداره، از طریق یکی از درگاه های الکترونیکی بانک ها 
نســبت به پرداخت بدهی خود اقدام نمایــد.وی افزود: در 
خصوص صدور و تمدیدمجوز فعالیت و کارت بازرگانی و 
همچنین اعطای تسهیلات بانکی، 100درصد امورات بصورت 
الکترونیکی و غیرحضوری صورت می گیرد.به گفته وی، نقل 
و انتقال املاک با کاربری مســکونی که دارای پایان کار از 
شهرداری یا دهیاری می باشند، از طریق دفاتر اسناد رسمی 

بصورت کامل غیرحضوری انجام می شود.

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان :

مناطق آزاد از امسال مشمول مالیات بر ارزش افزوده هستند 

شوری آب، گرانی نهاده ها و ابزارها، مشکل کشاورزان هرمزگان
صفحه 8 را بخوانید
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گروه خبــر //  نماینــده ولی فقیه در 
بندرعباس  امام جمعــه  و  هرمــزگان 
خواستار پیگیری و ورود جامعه اسلامی 
مســائل  و حل  اشــتغال  به  کارگران 

جامعه ی کارگری استان شد. 
حجت الاسلام والمسلمین محمد عبادی زاده 
در نشست با دبیرکل جامعه اسلامی کارگران 
کشــور، مهم ترین مشکل استان هرمزگان را 
بیکاری خواند و افزود: به لحاظ فقر جایگاه 
نخست کشور را داریم و ظرفیت های استان 

با رتبه فقر همخوانی نــدارد.وی ادامه داد: 
از دید یونسکو شهر بندرعباس شهر خلاق 
ازلحاظ صنایع دستی است اما این ظرفیت نیز 
مغفول واقع شده است و به کارآفرینی در این 

حوزه توجه نمی شود.
نماینده ولی فقیه در اســتان هرمزگان ضمن 
بیان این که بخشی از فقر هرمزگان وارداتی 
اســت و از استان های سیستان و بلوچستان 
و همچنین جنوب اســتان کرمــان افراد به 
دلیل مشکلات زندگی به هرمزگان مهاجرت 

می کنند، اضافه کــرد: هیچ راهی برای حل 
مسائل اجتماعی بدون ایجاد شغل نیست

امام جمعــه بندرعباس تأکید کــرد: دفتر 
امام جمعه اداره کار نیست اما در همین مدت 
چند هزار درخواست کار به مرکز ارتباطات 
مردمی ما ارسال شــده است و این که مردم 
به دفتر امام جمعــه به عنوان آخرین پناهگاه 
مراجعه می کنند یعنی دســتگاه های اجرایی 

کار خود را درست انجام نداده اند.
به گزارش ایسنا؛ حجت الاسلام و المسلمین 

عبادی زاده با اشــاره به این که ظرفیت های 
موجود در شهرستان های استان هرمزگان هنوز 
 بالفعل نشده است،که لازم است مورد توجه

 قرار گیرد.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان در نشست با دبیرکل جامعه اسلامی کارگران کشور: 

مهم ترین مشکل هرمزگان بیکاری است 
  

گروه خبر // سرپرست اداره کل حوزه استاندار 
هرمزگان گفت: دســتورالعمل احتیاطی فصل 

سرما با جدیت اجرایی شود. 
محمد گلستانی در نشست فوق العاده ستاد پیشگیری، 
هماهنگــی و فرماندهی عملیات پاســخ به بحران 
اســتانداری هرمزگان، با تاکید بر ایجاد هماهنگی و 

آمادگی لازم برای مقابله بــا اثرات بحران احتمالی 
ناشی از سامانه بارشی هفته آینده و هفته های آتی، 
گفت: تمامی ماشین آلات دستگاه های اجرایی برای 
مقابله با بحران احتمالی باید بروز رســانی و مهیای 
خدمات رسانی شوند.وی افزود: شناسایی و رفع نقاط 
حادثه خیز سال های گذشته در دستور کار قرار گیرد.

سرپرســت اداره کل حوزه استاندار هرمزگان عنوان 
کرد:باید با تاکید بر اجرای دســتور العمل احتیاطی 
فصل سرما که در مهرماه ســال جاری توسط اداره 
کل مدیریت بحران ابلاغ شده است، خاطرنشان کرد: 
حضور مســوولان در بین مردم، حین و بعد از بروز 

حوادث یک ضرورت است.

سرپرست اداره کل حوزه استاندار هرمزگان:
نقاط حادثه خیز سال های گذشته هرمزگان شناسایی و رفع شوند



  
هرمزگان  اســتاندار    // خبر  گروه 
با صــدور حکمی، علــی علی نژاد 
فرمانداری  به سمت سرپرســت  را 
شهرستان بندرعباس، منصوب کرد. 

اســتاندار هرمزگان در  مهدی دوستی 
ایــن حکم خطاب به علــی علی نژاد، 
آورده اســت: با عنایت به تخصص و 
تعهد جنابعالی و بــه موجب این حکم 
به سمت سرپرست فرمانداری شهرستان 

بندرعباس، منصوب می گردید.
انتظار می رود با بذل توجه به منشــور 

اخلاقی دولــت مردمی ایران قوی و در 
هماهنگی با دیگر دستگاه های کشوری 
و لشــکری و با بهره گیری از نیروهای 
مجرب و توانا در انجام وظایف محوله، 

عمل نمایید.
همچنین اینک که به عنوان بخشی از بدنه 
دولت سیزدهم به خدمت مشغول هستید، 
امیدوارم با اتکال به ذات ایزد منان، خود 

را خدمتگزار صادق برای مردم شــریف 
استان هرمزگان و شهرستان بندرعباس 
دانســته و در راســتای تحقق منویات 
مقام معظم رهبری و سربلندی جمهوری 
توفیق  باشــید.  کوشا  ایران،  اســلامی 
روزافزون شما را آرزومندم. به گزارش 
ایســنا، علی علی نژاد از نیروهای بومی 
استان هرمزگان است که سوابق شاخص 

و مختلف مدیریتی از جمله فرمانده ناحیه 
مقاومت شهرســتان بندرعباس، معاون 
هماهنگ کننده سپاه امام سجاد)ع( استان 
هرمزگان، جانشین فرماندهی سپاه امام 
سجاد)ع( استان هرمزگان، معاون بسیج 
دریایی نیروی دریایی ســپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی و مشاور فرمانده نیروی 
در کارنامه دارد.دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی را 

سرپرست فرمانداری شهرستان بندرعباس منصوب شد 

عملیات ترمیم و مرمت بلوار شهید رجایی
 گروه خبر //  عبــاس بهمن زاده با اذعان اینکه انتهای بلوار 
شهید رجایی به بلوار راه آهن در بارندگی اخیر دچار فرو نشست 
شده بود گفت: فرو نشست زمین در این قسمت به دلیل مشکل 
در زیر سازی لوله های انتقال آب منطقه ای بوده که با هماهنگی 
صورت گرفته با شرکت آب و منطقه ای ترمیم این نوار در دستور 
کار قرار گرفته اســت. به گزارش خبرنگار دریا ؛بهمن زاده در 
این خصوص افزود:  دســتگاه ها و سازمانهای خدمات رسان 
براي عملیات هایی نظیر گسترش، اصلاح و ترمیم انشعابات آب 
و فاضــلاب، برق، گاز و یا تغییــر در کابلهای مخابراتي ناگزیر 
هستند حفاری ها و کنده کاری هایی در سطح معابر عمومی شهر 
ایجاد کنند که همین حفاری هــا را می توان یکی از عمده ترین 
دلایل تخریب آســفالت معابر شهر دانست. سرپرست شهرداری 
منطقه ســه ، افزود: عدم هماهنگی میان ادارات خدمات رسان 
با شــهرداری و عدم تکمیل زیرســاخت های شبکه آب شهر 
موجب گردیده هزینه های تحمیلی به شــهرداری در این زمینه 
افزایش یابد. بهمن زاده با تأکید بر ضرورت ایجاد هماهنگی بین 
دستگاه های خدمات رسان قبل از انجام حفاری، گفت: هماهنگی 
بیشــتر میان ادارات خدمات رســان می تواند خســارت های 
احتمالی را کاهــش دهد و با عدم تحمیل هزینه های اضافی به 
شهرداری، اصلاح و ترمیم حفاری ها را سرعت بخشد. وی گفت: 
ترمیم این فرونشست به عهده آب منطقه ای می باشد که در حال 
حاضر شــهرداری منطقه 3 با در اختیار گذاشتن ماشین آلات و 
مصالح جهت تسریع در اتمام روند ترمیم این نوار حفاری با آب 

منطقه ای در حال همکاری میباشد.

ارائه خدمات به 355 دریانورد در آبهای هرمزگان
  گــروه خبر // معاون دریایــی اداره کل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان گفت: به دنبال انجام 101 عملیات  جســتجو  و نجات 
دریایی از ابتدای ســال جاری تا کنــون، 355 دریانورد مضطر 
در پهنه آبی اســتان هرمزگان از خدمات مرکز جستجو و نجات 
دریایی اســتفاده نمودند. به گزارش خبرنگار دریا ، »اسماعیل 
مکی زاده« تعداد عملیات های جستجو و نجات دریایی درگستره 
آبی استان را طی بازه زمانی از ابتدای امسال تا نیمه دیماه سال 
جاری 101 مورد اعلام کرد و گفت: به دلیل از سرگیری تبادلات 
تجاری پس از کرونا و به تبع آن افزایش ترددهای دریایی شاهد 
رشد 47 درصدی عملیات های جستجو و نجات در همسنجی 
با مدت مشابه سال گذشــته می باشیم. وی افزود: از این تعداد 
ماموریت به ثبت رســیده 53 مورد انجام خدمات پزشــکی به 
دریانوردان و شــناورهای درحال عبور بــوده که از این میزان 
46 دریانورد ایرانــی و 9 تبعه خارجی از این خدمات بهرمنده 
شده اند، که نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 39 درصدی به 
ثبت رسیده اســت . معاون دریایی اداره کل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان به خدمات پزشــکی ارائه شــده به خدمه شناورهای 
متردد در پهنه خلیج فارس و دریای عمان نیز اشاره ای داشت و 
گفت: علاوه بر ابتلا دریانوردان به ویروس کرونا، اتفاقاتی نظیر 
شکستگی، جراحت، برق گرفتگی نیز به مرکز جستجو و نجات 
گزارش شــده که با هماهنگی مجموعه ذیربط به مراکز درمانی 
انتقال یافته اند. شایان ذکر است؛ استان هرمزگان با برخورداری 
از 2 هزار و 200 کیلومتر نوار ســاحلی و 14 جزیره، علاوه بر 
در اختیار داشــتن بیش ترین مرز دریایی کشور، فعالیت در امر 
جســتجو و نجات دریایی را از ابتدای مرز شهرستان پارسیان 
 در خلیج فــارس تا مرز دریایی بندر چابهــار در دریای عمان

 برعهده دارد.
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سرمقاله

  حال که قرار است رئیس جمهور محترم به هرمزگان سفر کنند، نیاز است مسئولان از 
این فرصت حداکثر استفاده را داشته باشند و محرومیت ها وچالش های استان را بگونه ای 
بیان کنند تا این سفر مصوباتی را به همراه داشته باشد که گره گشا باشد. متاسفانه در ادوار 
گذشته سفرهای مسئولان ارشد کشور و رییس جمهور چندان در رفع مشکلات استان 
اثرگذار نبود و همواره مسئولان استان تلاش می کردند تا مشکلات استان در حوزه های 
مختلف پوشیده بماند و نتیجه اش این شده است که هرمزگان که از یک طرف عنوان قطب 
و شاهرگ اقتصاد کشور را یدک می کشد، اما از آن طرف در محرومیت و فقر بسر می برد 
و مقام نخســت را در فقر، بیکاری، فلاکت، گرانی و.... دارد. بایستی برای برون رفت از 
این مشکلات و چالش های استان چاره اندیشی و مصوبات گره گشا وجود داشته باشد. 
مشکلات استان در حوزه های مختلف از جمله بهداشت ودرمان، اشتغال، مسکن، محلات 
حاشیه ای و بافت های فرسوده و.... بایستی در این سفر مورد تجزیه و تحلیل قرار گیرد و 
مشکلاتی که مردم در مناطق شهری و روستایی که در حوزه های مختلف با آن درگیرند نیز 
بایستی اعلام و عنوان شود تا اینکه این سفر گره گشا باشد و مانند سفرهای روسای جمهور 
سابق به استان نباشد. در گذشته مسئولان استان عادت کرده بودند که به قول معروف شرایط 
استان را گل وبلبل نشان دهند و به همین دلیل هم کمتر از مشکلات  استان در حوزه های 
مختلف پرده برداری می شد و مسئولان استان، هرمزگان را به عنوان استانی اقتصادی و 
گردشگری برای خود انتخاب می کردند و می آمدند و می رفتند و این رفت و آمد شان 
هم فقط هزینه ای بر بیت المال تحمیل می کرد و خروجی چندانی هم برای استان نداشت. 
به همین دلیل هم مشکلات مناطق شهری و روستایی استان در این سال ها کمتر که نشد، 
روزبه روز بیشتر هم شد. مردم انتظار دارند در این سفر از کمبود تخت های بیمارستانی، 
پزشک و پرستار، تجهیزات درمانی و... که باعث شده است مردم استان برای درمان به یزد، 
شیراز و تهران و... بروند، گفته شود تا برای رفع این مشکلات اعتبارات ویژه ای اختصاص 
یابد. موضوع دیگر بحث مسکن و گرانی مسکن در استان و بخصوص بندرعباس است که 
حتی در اجرای طرح جهش تولید مسکن در بندرعباس تبعیض را شاهد بودیم و زمینی 
جهت اجرای این طرح در شهر بندرعباس اختصاص نیافت و مردم بندرعباس همچنان 
از خانه دار شــدن ناامید هستند و نیاز است در این سفر زمین جهت ساخت مسکن در 
این طرح ملی در شــهر بندرعباس نیز اختصاص یابد و بندرعباسی های فاقد مسکن به 
خانه دار شــدن امیدوار شود واز آنها ثبت نام شود. شهرک علوی برای مردم بندرعباس 
مناســب نیست. در بحث اشتغال نیز نیاز اســت هم به آموزش مهارت های فنی و هم 
اشتغال شان در صنایع و.... توجه شده و از طرفی دیگر بنگاه های اقتصادی هم زمینه اشتغال 
جوانان بندرعباسی را فراهم نمایند و به مسئولیت های اجتماعی شان عمل کنند. این صنایع 
همچنین مالیات و عوارض شان را بایستی در استان بپردازند و حساب های بانکی شان را 
بطور کامل به استان منتقل نموده وعملیات بیمه ای شان هم در استان انجام شود و  همچنین 
در شــهرهای مختلف استان از جمله در شرق استان و میناب، رودان و بشاگرد کارخانه 
هایی راه اندازی شود تا زمینه اشتغال جوانان آن مناطق فراهم شده و همچنین زمینه اشتغال 
جوانان در مناطق مختلف فراهم شده تا برچسب قاچاقچی به آنها زده نشود. در خصوص 
مشکلات صدور سند در مناطق حاشیه ای و بافت های فرسوده و روستایی نیز نیاز است 
مصوبات گره گشایی را این سفر هیئت دولت به استان داشته باشد تا روند بازسازی املاک 
فرسوده برطرف شود. همچنین مدارس فرسوده قدیمی نیز بایستی بازسازی شده و کمبود 
مدرسه نیز در استان برطرف شود. در یک کلام بایستی در این سفر مشکلات مردم استان 
بگونه ای توسط مسئولان استان بیان شود و مشکلات مناطق زلزله زده و سیل زده بگونه ای 
مطرح و دیده و از مناطق مختلف بازدید شود و برای مناطق بشاگرد و کوهشاه که دارای 
معادن مختلف هستند واز آن طرف در فقر مطلق هستند هم تصمیماتی اتخاذ شود تا ساکنان 

از منافع این معادن برخوردار شده و فقر از این مناطق رخت بربندد.
    علی زارعی

از محرومیت های هرمزگان در سفر رئیس جمهور پرده برداری شود

گروه خبر //  مدیرعامل شــرکت آب 
از  بیش  گفــت:  هرمزگان  منطقه ای 
۶۰ کیلومتر از رودخانه های اســتان 
در ۲ ســال گذشته از محل اعتبارات 
داخلی و ظرفیــت های قانون بودجه 

ساماندهی و ایمن سازی شده است. 
جمشید عیدانی در نشست کمیته مدیریت 
بحران شــرکت که با حضور کارشناس 
مدیریــت بحران اســتانداری هرمزگان 
برگزار شد، افزود: از سال 1399 تاکنون 
با اســتفاده از بنــد »و« قانون بودجه و 
ظرفیت بهره برداران شــن و ماسه، بیش 

از 30 کیلومتــر از رودخانه های مراکز 
جمعیتی هرمزگان ساماندهی و لایروبی 
شــدند. وی بیان داشــت: در راستای 
پیش بینی ســازمان هواشناسی مبنی بر 
احتمال حضور سامانه بارشی دیگری در 
هفته آینده، کمیته مدیریت بحران شرکت 

آب منطقه ای هرمزگان تشکیل شد.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان 
با اشــاره به پایش سامانه ها توسط مرکز 
رصد شــرکت اظهارداشــت: تقسیم کار 
برای مقابله و پاسخ سریع با بحران انجام 
شده است و اعضای تیم ها و سرتیم ها نیز 

مشخص شده اند و به مناطق تعیین شده 
اعزام می شوند تا در مواقع بحران احتمالی 
بتوانند به سرعت وارد عمل شوند. وی با 
بیان اینکه مجموعه آب منطقه ای هرمزگان 
تمام توان خود را برای مدیریت سیلاب 
احتمالی آینده به کار خواهد گرفت، ابراز 
داشــت: از تمام ظرفیت هــای قانونی و 
و  رودخانه ها  ساماندهی  برای  تجهیزات 
ایمن سازی مراکز جمعیتی استفاده می شود.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان 
با بیان اینکه همکاری بین بخشی خوبی 
میــان دســتگاه های خدمات رســان و 

فرمانداری ها برقرار اســت، تصریح کرد: 
تیم های مستقر در مناطق هماهنگی خوبی 
با فرماندارای، سپاه، بسیج و سایر نهادها 
اطلاع  کرد:  دارند. عیدانی خاطرنشــان 
رســانی های لازم برای افزایش آگاهی 
مردم مناطق مختلف در معرض سیلاب 
احتمالی انجام شده است.به گزارش ایرنا ؛ 
وی ادامه داد: در سیلاب چند روز گذشته، 
اقدام های خوبی برای مدیریت ســیلاب 
در سطوح مختلف مدیریتی و کارشناسی 
استان هرمزگان انجام شد و در این سیلاب 
خســارت جانی مدیریت شد. هرمزگان 

بیــش از 20 هزار کیلومتر رودخانه دارد 
که پنج هزار کیلومتر از آن نزدیک مراکز 

جمعیتی و مهم هستند.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان عنوان کرد

ایمن سازی ۶۰ کیلومتر از رودخانه های هرمزگان در ۲ سال گذشته

گروه خبر //  رئیس اتاق اصناف مرکز هرمزگان، 
با تاکید بر ضرورت توجه بیشتر به دغدغه های 
اصناف در شرایط سخت اقتصادی کشور گفت: 
انتظار می رود، متولیان امر همراهی بی قید و 
شرط بازاریان در محدودیت های کرونایی را به 
فراموشی نسپرده و برای جبران برنامه ریزی و 

اقدام کنند. 

علی باصره  با اشاره به مغفول ماندن دغدغه های 
اصناف و بازاریان هرمزگان اظهار کرد: توجه ویژه 
دولت مردان انقلابی و نمایندگان مجلس به مطالبات 
به حق بازاریان از درخواست های اصلی و اولویت 

نخست اتاق اصناف هرمزگان است.
وی در ادامه به ظرفیت های عظیم جامعه اصناف 
و بازاریان اشاره کرد و افزود: اصناف چه پیش از 
پیروزی  انقلاب شکوهمند اسلامی و چه پس از آن 
همیشه یار و یاور انقلاب اسلامی بوده اند و یکی از 

پشتوانه های اصلی نظام به شمار می روند.
نماینــده هرمزگان در اتاق اصناف ایران ضمن بیان 
اینکه ارزش و اهمیت اصناف و کسبه در دین مبین 
اسلام بسیار بالا اســت، افزود: 40 هزار کسبه در 

اســتان و 20 هزار واحد صنفی در مرکز هرمزگان 
فعالیت دارند که می تواند به اقتصاد اســتان رونق 
دهند. باصره ادامه داد: بنابراین با توجه به اهمیت این 
قشر تاثیرگذار در اقتصاد کشور، نمی توان نسبت به 

رفع مشکلات و دغدغه آنان بی تفاوت بود.
رئیس اتاق اصناف مرکز اســتان هرمزگان تصریح 
کــرد:  اصناف در شــرایط ســخت اقتصادی به 
خصوص در سال جاری با توجه به نوسان قیمت 
هــا، گرانی ها و... که هم بر مردم و هم بر اصناف و 
کسبه فشــار آمده، به خوبی تاکنون این شرایط را 
مدیریت کرده اند و امیدوارم به زودی این شــرایط 
سخت سپری شــود. وی همچنین ضمن تقدیر و 
تشکر از استاندار هرمزگان به موجب ابلاغ دستور 

به دســتگاه ها و صنایع اســتان در راستای تامین 
کالا و خدمات مورد نیاز مجموعه خود از صنوف 
استان خاطر نشــان کرد: در ارتباط با رسیدگی به 
رفع مشکلات اصناف در استان بایستی تقسیم کار 
کــرد، از جمله در اداره کل امور مالیاتی، در حوزه 
مدیریت شــهری و درحوزه امور اقتصادی، برنامه 

ریزهای مناسب انجام شود. 
به گزارش ایرنا ، باصره در بخش پایانی ســخنان 
خود ضمن تشکر از مدیریت سازمان صنعت، معدن 
و تجارت هرمزگان، معاونــت ها و ادارات متولی 
حوزه اصنــاف بیان کرد:  همــکاری، حمایت و 
نظارت های این سازمان همواره موجبات دلگرمی 

اصناف و رونق بازار بوده و خواهد بود.

رئیس اتاق اصناف مرکز هرمزگان خواستار شد 

ضرورت توجه بیشتر به دغدغه های اصناف

پشت پرده سیاست 

 همشــهری- این روزنامه نوشــت : افرادی وجود دارند که اغلب در فضای مجازی با   
راه اندازی صفحه هایی با عنوان »کوویــد-19« یا »کارت دیجیتال«  یا »صدور کارت 
واکســن کرونا با تأییدیه وزارت بهداشت«، به  راحتی کاسبی جدیدی راه اندازی کرده اند 

و با گرفتن مبالغی-500 هزار تومان- اقدام به صدور کارت دیجیتال واکسن می کنند.
تهران؛ کانون مذاکرات بین الافغانی 

وزارت خارجه طالبان دیدار با »احمد مسعود« و »اسماعیل خان« در تهران را تأیید کرد 
هیئتی از طالبان به سرپرســتی »امیرخان متقی«، سرپرست وزارت خارجه این گروه، 
وارد تهران شده و طی دو روز گذشته با مقامات ایرانی درباره مسائل سیاسی، اقتصادی، 
مــرزی، ترانزیتی و مهاجران افغان در جمهوری اســلامی ایران بحث و تبادل نظر کرد. 
وزارت امور خارجه دولت موقت طالبان اعلام کرد »امیرخان متقی« با »اسماعیل خان« 
و »احمد مســعود« در تهران دیدار کرده است.متقی که عصر شنبه  در راس هیئتی برای 
گفت وگو با مقامات ایران به تهران سفر کرده بود، به کابل بازگشت. وی تایید کرد که در 
سفرش به ایران، با »احمد مسعود« و »اسماعیل خان« دیدار و گفت وگو کرده است. »بلال 
کریمی« معاون سخنگوی طالبان در این باره گفت که در این دیدار، به آن ها اطمینان داده 
شده که می توانند بدون هیچ نگرانی به کشور خود بازگردند.همزمان،»سعید خطیب  زاده« 
ســخنگوی وزارت خارجه  نیز درباره این دیدار گفت: ایران میزبان گروه های مختلف 
افغانستانی است و در این سفر هم ایران میزبان این گفت وگوها بوده و گفت وگوهای خوبی 
بین این رهبران انجام شــده و امیدواریم نتیجه آن آینده درخشانی برای مردم افغانستان 
باشد.وی درباره سرنوشت مردم پنجشیر در گفت وگوهای انجام شده با مقامات طالبان 
نیز بیان کرد: نگاه ایران به وضعیت مردم افغانســتان نگاه کاملا شمول گراست و فارغ 
از منطقه و قومیت بوده اســت و این  که تمام اقوام در افغانستان صدایشان شنیده شود. 
خطیب زاده  البته درباره شناسایی طالبان از سوی ایران نیز گفت: ما امروز در آن نقطه قرار 
نداریم، مولفه ها و مشخصه هایی که می تواند به دولت جدید در افغانستان بینجامد در این 
ملاقات و دیدارهای قبلی گفته شد و شناسایی چیزی است که هیئت حاکمه سرپرستی 
افغانستان باید آن را به دست بیاورد.در این میان،پیر محمد ملازهی یک کارشناس مسائل 
افغانســتان، با اشاره به خبر ملاقات مقامات طالبان با احمد مسعود و اسماعیل خان در 
ایران به انتخاب گفت: »حتی اگر توافقی هم در این ملاقات صورت نگرفته باشــد، گام 
درســتی ا ست که بتوان راه حل سیاسی برای مشکلی را که در افغانستان و خطر جنگ 
داخلی که وجود دارد ، پیدا کرد.«افزون بر این، مولوی »حبیب ا... حسام« رئیس شورای 
اخوت اسلامی افغانستان با اشاره به مذاکرات با طالبان در تهران در بخشی از پیام خود 
نوشت:»درباره عاقبت نافرجام وضع موجود مردم، مملکت و حکومت  های تک  قومیتی، 
جزم اندیش و تک  ساحتی در فقدان عدالت، آزادی، نقض کرامت انسانی اصرار و هشدار 

داده شد و بر اقامه دولت مردمی و شهروند محور تاکید کردیم«.
هراس غرب از اتحاد استراتژیک ایران با چین و روسیه

 دیپلمات ارشد ایران گفت: غرب از اتحاد استراتژیک ایران با چین و روسیه هراس دارد. 
ابوالفضل ظهره وند اظهار کرد: غرب در قبال ایران صرفا به موضوع هسته ای توجه ندارد، 
بلکه مساله اصلی آنها با ایران ماهیت ساختار نظام ، ایستادگی بر استقلال سیاسی و اراده 
اســتراتژیکی این کشور مبنی بر نفی سلطه شرق و غرب  و تعامل و ارتباط منصفانه با 
همه کشورهای دنیا است.   سفیر سابق ایران در ایتالیا و افغانستان  با بیان این که موقعیت 
غرب در منطقه و سطح بین الملل دچار تنگنا شده است، افزود:   قدرت غربی ها امروز

تاکید رئیس دستگاه قضا بر رسیدگی دقیق به پرونده سقوط هواپیمای اوکراینی
رئیس دستگاه قضا با اشاره به سالگرد حادثه  دردناک سقوط هواپیمای اوکراینی، ضمن 
تســلیت به همه بازماندگان آن حادثه تلخ اظهار کرد: دســتگاه قضایی پرونده سقوط 
هواپیمای اوکراینی را تاکنون با جدیت پیگیری کرده اســت؛ با این حال تأکید داریم که 
بیش از گذشته در این پرونده دقت و سرعت لحاظ و همه جوانب و ابعاد آن دنبال شود؛ 
امیدواریم با یک رسیدگی دقیق، عادلانه، منطبق با موازین و به دور از مسائل حاشیه ای، 
پرونده این سانحه ناگوار به نتیجه برسد و اقدامات حقوقی و قضایی صورت گرفته بخشی 

از تسلای خاطر بازماندگان این سانحه باشد. / میزان
واکنش سخنگوی سپاه به روایت خانواده شهیدان اسدی لاری از دیدار با سرلشکر سلامی

سخنگوی سپاه با نقل روایت دیدار سردار سلامی در بهمن 9۸ با خانواده شهیدان اسدی 
لاری، از شــهدای پرواز هواپیمای اوکراینی، گفت: روایت مادر این شهیدان از این دیدار 
ناقص و تحریف  شده است.این که مادر شهیدان در مصاحبه با روزنامه شرق سخنانی مبنی 
بر این که سردار سلامی گفته »اگر این ها نبودند چه جنگی می شد؟ و اگر این سانحه رخ 
نمی داد 10 میلیون نفر کشته می شدند و این واقعه باعث شد که این جنگ رخ ندهد«! به 
فرمانده سپاه نسبت داده، امری خلاف واقع و به دور از انصاف است.سردار رمضان شریف 
یادآور شــد:پس از انتشار این مصاحبه سردار سلامی با اطلاع از این رخداد ضمن ابراز 
همدردی مجدد با این خانواده عزیز و دیگر خانواده  های شهیدان پرواز اوکراینی، تاکید 

کردند ما خود را در این ماجرا داغدار و شریک غم آنان می دانیم./ تسنیم
تازه های مطبوعات

کیهان- این روزنامه نوشــت : مدعیان اصلاحات طی سال های گذشته نه تنها به اروپا 
اعتماد کردند بلکه به آمریکا هم خوش بین بودند. همین اعتماد و خوش بینی غیرمعقولانه 
هشت  سال مدیریت کشــور را معطل برجام کرد. آن ها حالا می گویند چین و روسیه 
هم مثل اروپا غیرقابل اعتماد هســتند. نکته اصلی آن است که طرفی که زیر برجام زد 
آمریکا بود و طرف  هایی هم که حامی و هوادار آمریکا بودند کشورهای آلمان، انگلیس 

و فرانسه بودند.
 اعتماد-  این روزنامه با اشاره به اظهارات اخیر ابوحمزه معاون رفاه وزارت تعاون درباره 
خط فقر 4 تا 5 میلیون تومانی برای خانوار ســاکن در تهران یا ســایر شهرهای کشور؛ 
نوشت: خط فقر سال 1400 نمی تواند 4 تا 5 میلیون تومان باشد وقتی ارزش سبد معیشت 

امسال، نزدیک به 7 میلیون تومان است.
 آرمان ملی -حشمت ا... فلاحت پیشه، به این روزنامه گفت: یکی از مواردی که باعث 
می شود، مذاکرات وین دشوار شود، این است که به جز ایران و آمریکا، دیگر طرف ها برای 
خودشان حوزه منافع برجامی تعریف کرده اند....برخی از بازیگران سیاست توازن منفی را 
دنبال می کنند که روسیه هم در این بازی شریک است. وقتی دیدند حضور کره  جنوبی در 
وین مثبت است مبنی بر این که امکان آزادسازی منابع مسدود شده ایران وجود دارد، در 
چنین شرایطی سعی کردند عربستان را وارد کنند.... چالش هسته ای ایران دو طرف دارد 
که ایران و آمریکا هستند. بقیه طرف ها را ایران ساخته است. طرف هایی که ایران ساخته، 

حالا برای خودشان دارند بازیگران جدیدی همچون عربستان را می سازند.
 آفتاب یزد- این روزنامه   با انتقاد از ترکیب کمیسیون مهم تلفیق بودجه « نوشت: از ترکیب 
45 نفره کمیسیون تلفیق تنها سه نفر اقتصاد خوانده اند؛آیا نباید برای فرجام بودجه نگران بود؟

 در ســطح  منطقه به  شدت تضعیف شده  که این موضوع  منافع آنها را نیز تحت تاثیر 
قرار داده است و علت اصلی  این مسئله را ترویج و نشر گفتمان انقلاب اسلامی ایران در 
منطقه تلقی می کنند از این رو طی چهل ســال گذشته برای اینکه  رفتار ایران را از این 
گفتمان و اســتراتژی دور کنند به هر شیوه و ابزاری  متوسل شده اند اما توفیقی در این 
زمینه دســت پیدا نکرده اند.ظهره وند  با اشاره به  سخنان مسئولان مذاکره کننده ایرانی 
مبنی بر پیشرفت در مذاکرات وین گفت: اکنون که ایران از مرحله همکاری استراتژیک با 
روسیه و چین ، به عنوان دو کشوری که برای قدرت غرب تهدید محسوب می شوند،   به 
مرحله اتحاد استراتژیک با روسیه وچین ارتقا پیدا می کند، شرایط به مراتب برای غرب 
سخت تر خواهد شد و به همین دلیل است که آمریکا کشورهای غربی احساس نگرانی 
می کنند .وی افزود:  از این رو  غرب به طور طبیعی به ترفندهایی همچون چین هراسی 
و روس هراسی در قبال ایران دامن می زند و بر طبل انکار رابطه  ایران با چین و روسیه  
که از سوی برخی افراد در داخل ایران نیز مطرح می شود می کوبد تا شاید بتواند ایران 
را در این مرحله متوقف کرده و ارتباط این کشور با چین و روسیه را با کاهش و اختلال 
مواجه سازند.توافق چشم گیری رخ نخواهد دادعضو سابق تیم مذاکره کننده هسته ای 
درباره پیشرفت مذاکرات وین نیز اظهار کرد: مذاکرات وین از اهمیت بالایی برای غرب 
برخوردار اســت زیرا آنها از طریق این مذاکرات به دنبال آن هستند که به ظرفیت های 
دیگر ایران نیز دســت پیدا کنند.وی با بیان این که اگــر این مذاکرات صرفا در مقیاس 
هسته ای خلاصه شود شاید نتیجه این مذاکرات  و توافقات آن  تنها منجر به این شود  که 
برجام را از متلاشــی شدن نجات دهند افزود: بنابراین در این سطح، توافق چشم گیری 
رخ نداده و لغو همه تحریم ها صورت نخواهد گرفت.ظهره وند خاطرنشان کرد:  غربی 
ها سعی خواهند کرد امتیازات مختصری به ایران با وعده این که اگر شما گام های دیگرو 
بیشتری بردارید تحریم های بیشتری کاهش پیدا خواهد کرد،  ارائه کنند،  از این رو در 

این فرایند منافع ایران و غرب در جریان این مذاکرات و ادامه آن در تضاد خواهد بود.
افزایش ۱۰ درصدی حقوق کارمندان در بودجه با تورم همخوانی ندارد 

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شــورای اسلامی تاکید کرد: افزایش 10 درصدی 
حقوق کارمندان و بازنشستگان در سال 1401 با تورم 40 درصدی همخوانی نداشته و 
منجر به کوچک شدن سفره مردم می شود. علیرضا پاک فطرت در جلسه علنی مجلس 
شــورای اسلامی و در مخالفت با کلیات لایحه بودجه سال 1401 کل کشور بیان کرد: 
مخالفت بنده در جهت تقویت لایحه است. بودجه پیشنهادی سال آینده مشکل معیشتی 
مردم را حل نمی کند، زیرا با تفکری نوشته شده که در چند سال گذشته بودجه براساس 
آن نوشــته شد. زمانی بودجه می تواند مشکل معیشت را حل کند که اشتغالزایی داشته 
باشد و زمانی اشتغالزایی محقق می شود که بودجه عمرانی افزایش یابد. وی در ادامه با 
بیان اینکه در بودجه سال 1401 نگاهی به پروژه های عمرانی نشده است،  اظهار کرد: 
70 هزار پروژه نیمه تمام عمرانی در کشور موجود است که بیش از 10 سال از عمر آنها 
گذشــته است اما در بودجه سال آتی به آنها توجه نشده است. راه ها و زیرساخت های 
عمرانی روستایی در لایحه بودجه سال آینده مغفول مانده است. نماینده مردم شیراز در 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: در حوزه آسیب های اجتماعی برنامه رضایت بخشی 
در لایحه بودجه دیده نمی شود. امروز تقریبا همه کارمندان از افزایش حقوق ها در سال 
آینده ناراضی هستند به جز مدیران بانک ها و مدیران شرکت های خصولتی. برای یکبار 
هم که شده نحوه پرداخت حقوق ها باید تغییر کند. باید از خرید زمان به خرید کار و 

فعالیــت از کارمندان حرکت کنیم؛ در کجای دنیا این میزان از بودجه صرف حقوق 
و دستمزد و هزینه های جاری می شود. این عضو کمیسیون عمران مجلس در ادامه 
تاکید کرد: در بودجه ســال آتی بیش از 60 درصد مالیات ها افزایش داشته است 
بدون این که تغییری در تولید کشــور ایجاد شود، چگونه می خواهیم این مالیات را 
از مردم بگیریم؟ افزایش 10 درصدی حقوق کارمندان و بازنشستگان با تورم 40 
درصدی همخوانی ندارد، بدین ترتیب سفره مردم در سال آینده کوچک تر می شود. 
پاک  فطرت در پایان گفت: به جای آنکه قیمت بنزین سالانه افزایش یابد ما آن را 
هفت سال ثابت نگه داشــتیم و یک مرتبه آن را چند برابر کردیم. در بودجه سال 
1401 نیز قیمت سوخت تعیین تکلیف نشده است و مردم نمی دانند که دولت قرار 
است در این حوزه چه کند؟ ما 1210 دستگاه داریم که از بودجه پول می گیرند اما 
معلوم نیست این پول را چه می کنند؟ با این بودجه فاصله طبقاتی در سال آینده بیشتر 
می شود. امیدواریم دولت بودجه را اصلاح کند. کار اصلی مجلس شورای اسلامی 
تصویب و نظارت بر اجرای بودجه است که متاسفانه نظارت مجلس در بودجه سال 

1400 ضعیف بود. 
انعکاس

فردا نیوز نوشــت: کاظم جلالی سفیر ایران در روســیه  خطاب به افرادی که می 
گویند »روس ها قابل اعتماد نیســتند«، گفت:مگر در جنگ جهانی دوم، روس ها  
با آلمان ها درگیر نشدند یا آلمان ها با روس ها درگیر نشدند و بین این دو درگیری 
ایجاد نشــد؟  خود روس ها می گویند 25 میلیون نفر در این جنگ کشته شدند، آیا 
امروز روس ها و آلمان ها با هم ارتباط ندارند و روی پروژه های مشترک با یکدیگر 
همکاری نمی کنند؟ ...مگر کلی از مرزهای ما را انگلیسی ها از بین نبردند؟ پس چرا 

در برابر انگلیس خیلی ها،واکنش شان به تندی واکنش به روسیه تزاری نیست.
 جماران نوشــت: محسن هاشمی در واکنش به ســکوت خبری صدا و سیما در 
پنجمین سالگرد رحلت آیت ا... هاشمی رفسنجانی، گفت: من فکر می کنم نمی شود 
نام ایشــان را از انقلاب اسلامی حذف کرد.حتی این برخوردها شاید نام ایشان را 
در میان مردم بلندآوازه تر هم کند؛ همین طور که روز به روز محبوبیت ایشــان در 

جامعه دارد بیشتر می شود.
 دیده بان ایران مدعی شد: اسماعیل حسین زهی نماینده خاش درباره خبر حذف 
ایران از کریدور امارات و جایگزینی عراق، گفت: »ما این هشدار ها را پیش از این 
هم داده بودیم. حتی جاده ابریشم که با چین هم از این طریق مراودات و مبادلاتی 
داریم، فکر می کنم در حال تغییر مســیر به ســمت ترکمنستان هستند و از آن جا 
می برند. از طرفی هم با توجه به مبادلاتی که با عراق داشتیم، امارات جانشین ما شد.

   الف نوشت :  سید مصطفی هاشمی طبا درباره حذف استقلال و پرسپولیس از لیگ 
قهرمانان آســیا، اظهار کرد: جمله ای است که می گوید »هر کسی باد بکارد، توفان 
درو می کند«. 16 سال است که می گویند، می خواهیم این باشگاه ها را واگذار کنیم . 
زیان انباشته این باشگاه ها دو برابر سرمایه  آن هاست. در این باشگاه ها اصلًا گزارش 
مجمع، حسابرســی و تراز مالی وضعیت مشخصی ندارد.  راه حل این است که این 
دو شــرکت اعلام ورشکستگی کنند و منحل شوند و بعد از آن دو شرکت با عنوان 
سهامی عام به نام این باشگاه ها تأسیس شوند و سهام شان را مردم و هواداران بخرند.

گروه خبر // پایان دی ماه امسال آخرین مهلت 
ثبت نام خانواده های تحت حمایت کمیته امداد 

هرمزگان در سامانه جامع امداد هوشمند است.
به گزارش خبرنگار دریــا ؛ مدیرکل کمیته امداد 
هرمزگان گفت: سرپرســتان خانوار با کد ملی و 
شمار موبایل مختص سرپرست خانوار و همچنین 

داشــتن کد پستی محل ســکونت به این سامانه 
مراجعه کرده و با خود اظهاری اطلاعات خانواده 

خود ثبت کنند.

جلیل تراهی افزود: افراد برای ثبت نام به ســامانه 
با تاکید بر  soha.emdad.ir مراجعه کنند.وی 
اینکه همه مددجویان باید در این سامانه ثبت نام 

کنند، افزود: از ابتدای بهمن ماه حقوق خانواده های 
 تحــت حمایت این نهــاد از طریق این ســامانه 

واریز می شود.

پایان دی ماه؛
آخرین مهلت ثبت نام مددجویان در سامانه امداد هوشمند



  

 آرزو توکلی سرویس اســتان ها // مدیرکل مدیریت بحران 
استانداری کرمان میزان برآورد خسارات سیل اخیر در استان 

را دو هزار و ۲3۲ میلیارد تومان اعلام کرد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ مجید سعیدی در جمع خبرنگاران درباره 
میزان خســارات ناشی از حوادث سیل، برف و طوفان از تاریخ 12 
دی ماه لغایت 16 دی ماه در اســتان کرمان گفت: در 19 شهرستان 

استان سیل به وقوع پیوسته است. 
وی با بیان این مطلب که برآورد خســارات توســط کارشناســان 
فرمانداری ها و دســتگاه های اجرایی انجام شــده است، افزود: از 
2 هــزار و 232 میلیارد تومان حدود 933 میلیارد تومان به بخش 
کشاورزی و حدود 1300 میلیارد تومان به بخش زیر بنایی خسارات 

وارد شده است. 
مدیرکل مدیریت بحران استانداری کرمان ادامه داد: به علت بی توجهی 
برخی عشایر و دامداران به هشدارهای مکرر صادره و عدم خروج 
به موقع دام ها از مراتع و بویژه تالاب جازموریان حدود 1407 راس 

دام در سیل های اخیر تلف شده است. 
وی از میزان خسارات بارش های اخیر به واحدهای مسکونی سخن 
به میان آورد و گفت: 1907 واحد مسکونی شهری و روستایی نیز 
آسیب دیده است که از این تعداد 450 واحد باید تخریب و نوسازی 

و مابقی باید تعمیر شوند.  

مدیرکل مدیریت بحران استانداری کرمان:

سیلاب دو هزار و 232 میلیارد 
به کرمان خسارت وارد کرد

موضوع انتشار بوی نامطبوع گاز در عسلویه به دادسرا کشید  

کاریکاتور
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سال بیستم و یکم شماره 3794

پشت پاچال دلم می گیرد 

آخرِ سال، دلم می گیرد

مثل اطفال، دلم می گیرد

من از این جمله که اسطوره ی شهر

شده دلّل، دلم می گیرد

مَردِ بقّال مرا دید و بگفت: 

» پشتِ پاچال، دلم می گیرد «

گاه پیش آمده در حدِّ زیاد

گاه نرُمال، دلم می گیرد

روَم از مدرسه هم چون » حافظ «

دیگر از قال، دلم می گیرد 

یک نفر شعر مرا خواند وَ گفت:

مثل » خوشحال «، دلم می گیرد

 امیرحسین  خوش حال

***

کودکِ کار؛ یخ زده هشتک

کودکِ کار؛ یخ زده هشتک

کنجِ دیوار یخ زده هشتک

یکنفر با تمام رؤیایش

زیرِ آوار یخ زده، هشتک

کارگر بینِ پینه ی دستش

جنبِ بلوار یخ زده هشتک

پیرمردی به شوق یک ششلیک

پشتِ تالر یخ زده هشتک

زیر گرمای خنده ی دارا

مرد نادار یخ زده هشتک

ل به لی زباله ی شهری

مردی انگار یخ زده هشتک

طفل با وانتِ پلاستیکی

زیر جگوار یخ زده هشتک

می شود لیک؛ عکسِ کودک و او

بینِ اخبار یخ زده هشتک

 امیرحسین  خوش حال

طنز

حسن ســیلاوی سرویس اســتان ها // 
جانشــین فرماندهی انتظامی اهواز گفت: 
مدیران شهرستان اهواز هنگام تجمع های 
و  کنند  ارامش مردم ورود  برای  اعتراضی 

پاسخگوی معترضان باشند. 
به گزارش خبرنگاردریا ؛ ســرهنگ کیومرث 
کشوری در نشست شــورای اداری اهواز در 
سرسرای اتاق بازرگانی اهواز بیان کرد: همواره 
شاهد تجمع هایی در اهواز هستیم لذا ضروری 
است که متولیان برای ایجاد آرامش با تجمع 
کنندگان صحبت کنند و مدیران در این رابطه 
پاسخگو باشند تا این  مقوله اجتماعی تبدیل به 

مساله امنیتی نشود.
وی با بیان اینکه بیشــتر تجمع ها مربوط به 
کارکنان و کارگران  است گفت: دشمنان کشور 
زیاد هستند و نیاز است که مدیران آرامش را به 

جمعیتی که تجمع می کنند منتقل کنند.

جانشین فرماندهی انتظامی اهواز با بیان اینکه 
فشار اقتصادی و تورم در کشور باعث افزایش 
برخی تخلف ها مثل سرقت شده است، ادامه 
داد: شورای امنیت کشور مصوباتی را ارسال 
کرد که در آن 14 دستگاه  باید در پیشگیری از 

سرقت ورود کنند.
سرهنگ کشــوری با اشــاره به اینکه اهواز 
دومین شهر حاشیه نشین کشور است بیان کرد: 
مردم حاشیه  شهر نسبت به نقاط دیگر شهر، 
ضعیف تر هســتند و اگر اقتصاد دچار مشکل 

شود مردم این  مناطق بیشتر درگیر می شوند.
وی در ادامــه بر انجام اقدام موثر از ســوی 

سازمان ها در نگهداری اموال خود تاکید کرد و 
افزود: دستگاه ها با صرف کمترین هزینه شرایط 
را به گونه ای فراهم کنند تا از ســرقت اموال 

عمومی جلوگیری شود.
وی درباره سه چرخه هایی که در سطح شهر 
اهواز تردد دارند گفت: ماموران انتظامی تعداد 
زیادی از این سه چرخه ها را جمع آوری کردند 
امــا صاحبان آنها تجمع و معترض بودند؛ این 
وسایل ســند ندارند و اگر تخلف کنند امکان 

رسیدگی به تخلف آنها وجود ندارد.
وی گفت : البته صاحبان این ســه چرخه ها  
از طریق این وســایل  کسب درآمد می کنند و 

نمی توان این وسایل را از آنها گرفت.
وی ادامه داد: با همکاری شــرکت های آبفا، 
مخابرات و توزیع برق اهواز، گشت تلفیقی در 
حال انجام است تا نظارت برای جلوگیری از 

سرقت اموال عمومی بیشتر شود.
فرمانده ناحیه مقاومت بسیج امام علی)ع( اهواز 
نیز در این نشســت بیان کرد: در دولت جدید 
مردم خواستار تغییر محسوس در شرایط کشور 
هستند؛ رویکرد دولت جدید توجه به خدمت 

رسانی و ارتباط مستقیم با مردم است.
حجت الاســلام ســید امیر میرعلایی افزود: 
طرح محله اسلامی را در اهواز آغاز کرده ایم 

و کمیته های مختلفی در این زمینه  راه اندازی 
شده اســت.وی گفت: به عنوان مثال در کوی 
طاهر اهواز که مالکان اســناد مالکیتی ندارند 
مصوب شــد که زمین های بدون سند تعیین 
تکلیف شوند اما متاســفانه همکاری در این 

بخش بسیار اندک بوده است.
وی ادامــه داد: در کوی طاهــر اهواز 500 
خانوار زندگی می کنند و اگر واحدی که در آن 
ســکونت دارند سنددار شود مشکل 40 ساله 

آنها حل می شود.
به گفته وی بخشــی از این زمین ها مربوط به 
بنیاد مستضعفان و بخشی مربوط به کمیته امداد 

امام خمینی)ره( می باشــد و خوشبختانه این 
مشکل در حال حل شدن است.

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج امام علی )ع( در 
خصوص خود حفاظتی دستگاه ها نیز گفت: 
حراست فرمانداری و دستگاه ها  باید از اداره 
و دستگاه خود حفاظت کنند و در زمان بروز 

مشکل و بحران بی تفاوت نباشند.

جانشین فرماندهی انتظامی اهواز: 

مدیران در تجمع ها پاسخگو باشند

آرزو توکلی سرویس استان ها // مدیرعامل 
بر تشکیل  رفسنجان  اقتصادی  ویژه  منطقه 
کارگروه تســهیلگری در راستای رفع موانع 
تولیــد و ســرمایه گذاری در منطقه ویژه 

اقتصادی رفسنجان تأکید کرد. 
به گزارش خبرنگار دریا ، روح الله بهرامشاهی 
در دیدار با فرماندار رفســنجان با اشــاره به 
گزارشــی از فعالیت های منطقه اظهار کرد: از 
بدو تأسیس منطقه تا کنون 6۸ واگذاری انجام 
شــده که در حال حاضر 21 شــرکت فعال، 4 
شرکت نیمه فعال و 26 واحد واگذارشده اقدامی 
صورت ندادند و 12 واحد در حال ساخت و 5 
واحد نیز غیرفعال هســتند و در مجموع 1133 
نفر اشتغالزایی شده است.وی با اشاره به  طرح 
جامع منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان که باید به 
تصویب شــورای عالی مناطق کشور برسد، از 
ایجاد طرح تحول در منطقه بر پایه ســه محور 
ازجمله شرکت ملی صنایع مس ایران به عنوان 
محور اصلی، بنگاه های حاکمیتی و سرمایه های 
مردمی خبر داد و افزود: در خصوص ســرمایه 
در گردش مردم طی 4 ماه اخیر استقبال زیادی 
صورت گرفته که به واسطه وجود مزیت گمرک 
در منطقه و تسهیل در واردات و صادرات بوده 

است.مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان 
ادامــه داد: در حال حاضــر به دلیل کمبود آب، 
مجــوز برای صنایع کم آب بر صادر می شــود.

بهرامشــاهی به راه اندازی مرکز جوار منطقه ای 
با همــکاری فنــی و حرفــه ای و راه اندازی 
پژوهشکده نوع 3 با همکاری دانشگاه ولی عصر 
)ع( پرداخت و از مکاتبه با بانک گردشــگری 
برای فعال شــدن بخش گردشگری با توجه به 

ظرفیت های شهرستان یاد کرد.
به گفته بهرامشاهی، محور گردشگری منطقه تا 
دره راگه تعریف شــده و با توجه به اینکه دره 
راگه جاذبه طبیعی منحصر به فردی به شــمار 
می رود، این محور زیرســاخت خوبی در حوزه 
بود.مدیرعامل  خواهد  شهرســتان  گردشگری 
منطقه ویــژه اقتصادی رفســنجان همچنین از 
همکاری یک شرکت مشاوره ای دانش بنیان برای 
فرصت های سرمایه گذاری شهرستان  شناسایی 

رفسنجان با منطقه ویژه اقتصادی خبر داد.
بهرامشــاهی از انجام طرح مطالعاتی خط ریلی 
به منطقه ویژه اقتصادی رفســنجان خبر داد و 
گفت: در صورت ایجاد ایــن خط و اتصال به 
خط کرمان، مستقیم به بندر چابهار متصل خواهد 
شــد و یک مزیت خوب برای صنایع است.وی 

در ادامه در رابطه با تأســیس صندوق پسته و 
راه اندازی پیســت موتورســواری با همکاری 
باشــگاه فرهنگی ورزشــی مس رفسنجان در 
منطقه ویژه اقتصادی مــواردی را مطرح کرد.

برای  تسهیل گری  کارگروه  تشکیل  بهرامشاهی 
رفع موانع تولید و ســرمایه گذاری در منطقه را 
ضرورت دانست و خواستار همکاری مسؤولان 

در این زمینه شد.
فرماندار ویژه شهرســتان رفسنجان نیز در این 
دیدار داشــتن ســند توســعه و طرح جامع را 
برای یک مجموعه مهم دانســت و اظهار کرد: 
اگر در چارچوب ســند و با اهدافی که ترسیم 
شده پیش برویم به موفقیت می رسیم.علی اکبر 
پورمحمدی راه آهن را یکی از زیرساخت های 
مهم ســرمایه گذاری برای شهرستان برشمرد که 
استارت کار آن زده شده و تصریح کرد: داشتن 
خط ریلی بــرای منطقه ویژه اقتصادی هم یک 

مزیت خوب به شمار می رود.
فرماندار ویژه شهرستان رفسنجان در خصوص 
راه اندازی پیست موتورسواری، بر داشتن طرح 
جامع و دستگاه متولی که مسئولیت پذیری داشته 
باشــد تأکید کرد و برای تأسیس صندوق پسته 

قول همکاری داد.

مهران سلطانی نژاد سرویس اســتان ها //رئیس  سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر گفت: طرح درج قیمت 
تمام شــده کالا بر روی محصولات به جای قیمت فروش از 
اواخر آذر شروع شــده است و به صورت زمانبندی شده بر 

کالاهای مختلف اعمال خواهد شد. 
به گزارش خبرنگار دریا ، سید حسین حسینی در جمع خبرنگاران 
بوشهر در خصوص اجرایی شدن قانون انتزاع در ساختار جدید 
وزارت صمــت اظهار کرد: مطابق این قانــون صفر تا صد بازار 
محصولات کشاورزی از تولید، تامین، توزیع و نظارت به وزارت 
جهاد کشاورزی واگذار شده اســت.وی اضافه کرد: در راستای 
این طرح تعدادی از همکاران بخش بازرســی ســازمان صمت 
استان بوشهر محل خدمتشان به سازمان جهادکشاورزی استان و 
شهرستان منتقل شده است.رئیس  سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان بوشهر تصریح کرد: طرح درج قیمت تمام شده کالا بر روی 
محصولات به جای قیمت فروش از اواخر آذر شروع شده است 
و به صورت زمانبندی شــده بر کالاهای مختلف اعمال خواهد 
شد.حسینی خاطر نشان کرد: قیمت های ساختگی و کاذب در این 
طرح از بین می رود و کالاها با احتساب هزینه های سود عمده یا 
خرده فروش ، شرکت های پخش و هزینه حمل به دست مصرف 
کننده می رسند. وی با اشاره به اینکه اکنون بهای مصرف کننده درج 
شده روی برخی از کالاها به ویژه در فروشگاه های بزرگ واقعی 
و قانونی نیست، افزود: بیشتر قیمت ها ناشی از توافق واحدهای 

تولیدی با واسطه ها و فروشــگاه درج می شوند.رئیس  سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر اعلام کرد که در استان این 
طرح با هدف شفاف سازی قیمت ها در سه گروه اجرا شده است.

حسینی بیان کرد: درج قیمت تمام شده بر روی کالا اولین بار برای 
آب معدنی اتفاق افتاد و در ادامه واحدهای سلولز و پوشک بچه، 
لوازم خانگی و لوازم یدکی مکلف به درج قیمت تمام شده شدند.

رئیس سازمان صمت استان بوشهر اظهار کرد: عرضه کننده نهایی 
یا همان خــرده فروش حداکثر 27 تــا 30 درصد می تواند بالا 
تر از قیمت تمام شــده کالا را بفروشد.حســینی از اجرای طرح 
"جشــنواره ویژه خرید شــب ها" خبر داد و گفت: این طرح در 
راســتای درج قیمت تمام شده کالا بر روی محصول است که در 
سطح کشور برگزار خواهد شد.وی بیان کرد: در 9 ماه امسال 239 
فقره جواز تاســیس واحدهای صنعتی و تولیدی صادر و 5 هزار 
و 7۸0 میلیارد تومان سرمایه گذاری و شش هزار فرصت شغلی 
پیش بینی شده اســت، که این آمار در مقایسه با سال گذشته در 
حوزه صدور جواز تاسیس 44 درصد، پیش بینی سرمایه گذاری 
227 درصد و پیش بینی اشــتغال 97/19 درصد رشد را نشان 
می دهد.رئیس  ســازمان صنعت، معدن و تجارت اســتان بوشهر 
تصریح کرد: 42 پروانه بهره بــرداری برای واحدهای تولیدی در 
استان با سرمایه گذاری یک هزار و 527 میلیارد تومان در استان 
بوشهر صادر شده است که زمینه اشتغال هزار و 364 نفر را فراهم 

کرده است.

اتصال منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان به بندر چابهار

مهران ســلطانی نژاد سرویس اســتان ها //
استاندار بوشــهر گفت: پیش بینی می شود که 
از اکنون تا پایان فروردیــن آینده، حدود 1۲ 
میلیون گردشگر و مسافر به استان بوشهر سفر 

خواهند کرد.
به گزارش خبرنگار دریــا، احمد محمدی زاده  در 
نشست ستاد تنظیم بازار استان بوشهر اظهار داشت: 
استان بوشهر یک استان گردشگرپذیر است و دارای 
آب و هوایی مناســب برای حضور گردشگران از 

نقاط مختلف کشور باشد.
وی مناطق ساحلی را مهمترین نقاط گردشگری در 

استان دانست و اضافه کرد: پیش بینی می شود که از 
اکنون تا پایان فروردیــن آینده، حدود 12 میلیون 
گردشگر و مسافر به استان بوشهر سفر خواهند کرد.

استاندار بوشــهر با تاکید بر لزوم برنامه ریزی برای 
تأمین نیازهای مســافران به ویژه در ایام تعطیلات 
نوروز خاطرنشان کرد: شاهد افزایش مواد مصرفی 
روزمره در ایام فصل گردشگری استان هستیم و باید 

تمهیدات لازم اندیشیده شود.
وی مقابله با گران فروشــی را ضروری دانســت و 
افزود: در اســتان بوشهر شاهد قیمت بالاتری برای 
مواد مصرفی روزمره مردم هستیم که باید نسبت به 

کاهش این قیمت ها اقدامات لازم انجام شود.
محمدی زاده خواستار تقویت زیرساخت های لازم 
در تأمین و ذخیره نهاده های دامی در اســتان شد و 
بیان کرد: یکی از اقدامات مؤثر در این زمینه کوتاه 
کردن دست واسطه ها و دلالان در تأمین مواد و کالا 

مصرفی مردم است.
وی با اشاره به اینکه استان بوشهر با کمبودهایی در 
زمینه تأمین تخم مرغ روبرو است افزود: قیمت تخم 
مرغ در اســتان بالا است و باید اقدامات لازم برای 

تأمین نیازهای استان انجام شود.

استاندار بوشهر:

۱2 میلیون گردشگر و مسافر به بوشهر سفر خواهند کرد

استان  حسن سیلاوی ســرویس 
هــا // مدیــرکل حفاظت محیط 
زیست خوزستان با اشاره به صدور 
دســتورالعمل به حداقل رساندن 
توسط  آلاینده ها  انتشــار  میزان 
در  آلایندگی  مسئول  شرکت های 
صنعتی  دیگر شــهرهای  و  اهواز 
خوزستان، گفت: درخواست توقف 
کامل یک صنعت امکان پذیر نیست 
و ما نیز این درخواســت را از این 

شرکت ها نداشته ایم. 

به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمدجواد 
اشرفی با اشاره به آلودگی هوای اهواز 
در روزهای اخیر اظهار کرد: از ابتدای 
هفته جاری به دلیل شــرایط پایداری 
دما و جو، استقرار آلاینده های ناشی 
از فعالیت های انســانی اعم از تردد 
خودروها، فعالیت شرکت های صنعتی 
و نفتی شانس افزایش آلودگی را بالا 
برد.وی با اشــاره به تاخیر دو ساعته 
آغاز فعالیــت ادارات اهواز و کارون 
در روز دوشــنبه به علت پیش بینی 

تــدوام پایداری هوا افزود: با توجه به 
اینکه وارونگی هوا بیشتر در صبح رخ 
می دهد، با کاهش ترددهای شــهری 
می توانیم به روند کاهشی آلودگی کمک 
زیست  محیط  حفاظت  کنیم.مدیرکل 
خوزستان با اشاره به چگونگی فعالیت 
صنایع در شرایط پایداری هوا، تصریح 
کرد: در خصوص فعالیت شرکت های 
مسئول آلایندگی، دستورالعمل فوری 
برای به حداقل رساندن میزان انتشار 
آلاینده ها داده شــد تا از فعالیت هایی 

کــه امکان توقف آن هــا وجود دارد، 
جلوگیری شود اما درخواست توقف 
کامل برخی صنایع امکان پذیر نیست 
و ما نیــز این درخواســت را از این 
شرکت ها نداشته ایم. وی افزود: حتی 
در شرایط اضطرار، توقف کامل فعالیت 
برخی صنایع آلاینده ممکن نیست زیرا 
از نظر فرآیندی نمی توان برخی صنایع 
را متوقف کرد و ممکن است توقف و 
راه اندازی مجدد منجر به ایجاد آلودگی 

بیشتری شود.

  

مهران سلطانی نژاد ســرویس استان ها //
استاندار بوشهر با بیان اینکه لنج های تجاری 
و صیادی استان ملزوم به بکارگیری نیروهای 
بومی هســتند گفــت: از اول بهمن فعالیت 
لنج های صیادی و تجاری تنها با ملوانان بومی 

استان بوشهر انجام می شود. 
 به گزارش خبرنگار دریــا ؛ احمد محمدی زاده 
اســتاندار بوشهر در جلســه کارگروه اشتغال و 
سرمایه گذاری استان بوشهر فراهم شدن اشتغال 
نیروهای بومی اســتان را مورد تأکید قرار داد و 
اظهار داشــت: موافقت اصولی سرمایه گذاری در 
بخش های مختلف باید بر اساس ظرفیت شهرک ها 
صنعتی، معادن و مناطق ویژه اقتصادی صادر شود.

وی با تأکید بر کوتاه شدن فرایند اجرا طرح های 
ســرمایه گذاری در بخش های مختلف تولیدی، 
صنعتی، معــدن و صنایع فــرآوری محصولات 
افزود: پاسخ به استعلام ســرمایه گذاران باید در 
کوتاه ترین زمان انجام تا در فراهم شــدن کسب 
و کار و توســعه سرمایه گذاری تســریع شود. 

استاندار بوشــهر بکارگیری نیروهای بومی این 
استان در همه بخش های تولیدی، سرمایه گذاری 
و معادن را یک ضرورت دانســت و تصریح کرد: 
سیاست های اشتغال نیروهای بومی باید در همه 
حوزه ها هدفمند شــود. محمــدی زاده از صدور 
مجوز ســفر دوم لنج های باری استان بوشهر به 
کشــورهای حوزه خلیج فارس خبــر داد و بیان 
کرد: در راستای فراهم شدن اشتغال ملوانان استان 
بوشهر از اول بهمن سفر لنج های صیادی و تجاری 
تنها با ملوانان بومی اســتان انجام می شود. وی 
فراهم شدن اشتغال نیروهای بومی استان بوشهر 
در شرکت های پارس جنوبی را مورد تأکید قرار 
داد و تصریح کرد: پیمانکاران طرح های مختلف 
پارس جنوبی موظف به بکارگیری نیروهای بومی 
استان بوشهر هستند و ضمن اینکه این پیمانکاران 
باید از ظرفیت شــرکت های بیمه استان استفاده 
کنند و حساب بانکی آنان نیز باید در بانک های 
استان ایجاد شود. استاندار بوشهر با اشاره به اینکه 
750 میلیون دلار از محل صندوق توســعه ملی 

به طرح های صنایع دریایی، شــناور سازی یکی 
از مصوبات ســفر رئیس جمهور به بوشهر است 
افزود: این میــزان اعتبار معادل 25 هزار میلیارد 
تومان است که باید در ساخت لنج، قایق و سازه 
و صنعت دریایی مورد اســتفاده قرار گرفته شود. 
محمدی زاده با بیان اینکه ســهم هر شهرستان در 
تأمین منابع بانکی باید تعیین و مشــخص شود 
تأکید کرد: جذب منابع بانکی و اجرا مشاغل خرد 
باید مورد توجه قرار گرفته و از روش تهاتر باید 
مشــکلات پیمانکاران مجری طرح های عمرانی 
برطرف شود. وی با اشاره به اجرا طرح پرورش 
میگو در استان بوشهر تصریح کرد: مجوز فعالیت 
پرورش میگو در صورتی صادر می شــود که 50 

درصد نیروهای آن بومی استان بوشهر باشد.
استاندار بوشهر تشــکیل اتحادیه ملوانان همانند 
اتحادیه لنج داران را یک ضرورت دانست و افزود: 
در راستای سیاستگذاری اشتغال آفرینی و اجرایی 
شدن طرح های اشــتغال زایی باید ساز و کار آن 

آماده شود.

لنج های باری بوشهر برای سفر دوم مجوز گرفتند 

مدیرکل حفاظت محیط زیست خوزستان:
حتی در شرایط اضطرار، توقف کامل فعالیت صنایع آلینده ممکن نیست

امُیکرون

رئیس  سازمان صمت استان بوشهر:

قیمت تولید به جای قیمت 
فروش روی کالاها درج 
می شود 

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //دادستان عمومی و انقلاب 
شهرستان عسلویه  گفت: در پی انتشار بوی نامطبوع گاز در عسلویه، 
پرونده قضائی تشکیل شده و مدیر عامل مجتمع گاز پارس جنوبی و 

مدیر پالایشگاه هشتم باید پاسخگو باشند 
 به گــزارش خبرنگار دریا ، محمود خدری دادســتان عمومی و انقلاب 
شهرستان عسلویه  در گفتگو با خبرنگاران اظهار داشت: در پی انتشار بوی 
نامطبوع گاز در روزهای گذشته از مخازن میعانات گازی و شکایت شورای 
شــهر، مدیر عامل مجتمع گاز پارس جنوبی و مدیر پالایشگاه هشتم باید 
پاسخگوی دادســتانی و مردم باشند.وی افزود: مدیران این شرکت ها باید 
برای کوتاه مدت راه کارهای ارائه بدهند که مردم دیگر شاهد بوی بد گاز 

نباشــند و برای دراز مدت در مدت ظرف یک ماه چالش هایی که وجود 
این مخازن دارند و آمادگی در مقابله این چالش ها را تا زمان اجرای رأی 
قضات دادگاه شهرستان بوشهر و تجدید نظر استان بوشهر به دادستانی اعلام 
کنند.  دادستان عسلویه گفت: باید از الان مراحل این کار را شروع کنند تا 
در آینده حرف و حدیثی نباشد؛ از محیط زیست استان و شهرستان و شبکه 
بهداشــت خواسته شده تا از محل مخازن بازدید کنند و تحقیقات تکمیلی 
خود را در اسرع وقت به دادســتانی ارائه دهند.خدری افزود: در راستای 
حفظ حقوق عامه مردم این گزارشات را به معاون قضائی در پیگیری حقوق 
عامه دادستانی کل کشور و مرکز استان ارسال خواهیم کرد و ذره ای از حق 

مردم کوتاه نخواهیم آمد.



4
چهارشنبه 22 دی 1400

9 جمادی الثانی 1443

سال بیستم و یکم شماره 3794

فرهنگ وهنر

کانون های برتر مرحله استانی رواق های 12 گانه رویداد 
فهما در هرمزگان انتخاب شدند

 ســرویس فرهنگی // نشست کمیته داوری مرحله استانی سومین رویداد 
ملی فهما در هرمزگان با حضور مجازی »حسن قهرمانی« ناظر کمیته داوری 
و نماینده ســتاد فهمای کشور، مدیر و کارشناســان ستاد هرمزگان برگزار و 
12 کانون به مرحله کشــوری معرفی شدند.به گزارش خبرنگار دریا ، حجت 
الاســلام » احمد پهلوانی « مدیر ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری 
مساجد هرمزگان در این نشست گفت:  سومین رویداد ملی »فهما« در قالب 
ثبت فعالیت های کانون های مســاجد در سامانه »بچه های مسجد« با شعار 
»به توان مردم« برگزار شــد که در این رویداد برنامه های اجرای شده در سه 
شبســتان فرهنگ، هنر و نــوآوری و 12 رواق زیرمجموعه با عناوین ترنج، 
دانش، رســانه، سرود، فن آوری، فیلم، نمایش، قلم، کارآفرینی، کتاب، نور و 
همدلی به ثبت رسید.وی به فعالیت هزار و 54 باب کانون فرهنگی هنری در 
مساجد هرمزگان اشاره کرد و افزود: انتخاب اولیه کانون های برتر رواق های 
12 گانه توسط ستاد فهمای کشور صورت گرفت و از بین کانون های هرمزگان 
که آثار فعالیت هایشــان را در رویداد ملی فهمای 1400 در سامانه بچه های 
مسجد بارگذاری کرده بودند 250 کانون برگزیده شد که در مرحله استانی از 
بین این تعداد، 12 کانون براساس شاخص های پنج گانه ارزشیابی انتخاب و 
به ســتاد مرکز معرفی شدند.مدیر ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری 
مساجد استان هرمزگان ادامه داد: برخی از کانون ها در چندین رواق شرایط 
انتخاب برای ورود به مرحله نهایی را داشتند اما این کمیته تلاش کرد تا کانونی 
که در هر رواق امتیاز بیشتری را کسب کرده است را انتخاب و معرفی کند.وی 
با بیان اینکه در نهایت برای هر رواق یک کانون به مرحله کشوری معرفی شد، 
تاکید کرد: این کانون ها تا 24 دی ماه فرصت دارند تا مستندات خود در رشته 
معرفی شده را در سامانه بارگذاری کنند.قهرمانی، ناظر کمیته داوری و نماینده 
ستاد فهمای کشور نیز در این نشست نکات مدنظر در داوری مرحله استانی 
را تشریح کرد.گفتنی است؛ در پایان فرم های مربوطه ارزیابی و شاخص ها و 

نحوه انتخاب کانون ها نیز تحلیل و بررسی شد.

درخشش نقاشان کوچک ایرانی در چین
  ســرویس فرهنگی // هفت عضو هنرمند مراکــز کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان در هفتمین نمایشگاه بین المللی نقاشی کودکان آسیایی چین 
موفق به کسب یک رتبه اول، دو رتبه دوم و چهار رتبه سوم شدند.این مسابقه 
با موضوع »ســلامتی، دوستی و وحدت بزرگ« در سال 2021 برگزار شد و 
از میان 500 اثر از 13 کشــور، هفت کودک ایرانی موفق به کســب جایزه و 
دیپلم افتخار این رویداد بین المللی شدند.بر اساس این خبر »نهال دیده بان« 9 
ساله از کانون بهبهان استان خوزستان در این مسابقه موفق به کسب جایزه اول 
شــد.همچنین »بهار نصیریان« 7 ساله از کانون بهبهان و »آناهید آموزش« 7 
ساله از اهواز هر دو از استان خوزستان جایزه دوم را در این مسابقه دریافت 
کردند.در همین حال »مریم نجفی« 9 ساله از مرکز شماره دو کانون کرمانشاه، 
»عسل ابراهیم پور« 11 ساله از کانون اردبیل، »آوا فاضلی« 7 ساله از کانون 
ماکو استان آذربایجان غربی و »مه تا سرکوئی« 14 ساله از کانون دزفول استان 
خوزستان نیز در مســابقه بین المللی نقاشی چین موفق به کسب جایزه سوم 
شدند.همچنین به تمامی شرکت کنندگان در مسابقه نقاشی چین گواهی شرکت 
اهدا شده است.کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان با ارسال 19 اثر در 

هفتمین نمایشگاه بین المللی نقاشی کودکان آسیایی چین 2021 شرکت کرد.

خبر

گروه گزارش // کتابخانه مرکزی بندرعباس که 
به عنوان بزرگ ترین کتابخانه هرمزگان از آن 
یاد می شود، پیشرفت فیزیکی ۵4 درصدی 
بعد از گذشت 13 سال هنوز آماده بهره برداری 
نیست و از طرحهای نیمه تمام چشم انتظار 

ساماندهی در دولت سیزدهم است. 
 کتابخانــه مرکزی بندرعباس کــه به عنوان 
بزرگ تریــن کتابخانه هرمــزگان از آن یاد 
می شود، پیشــرفت فیزیکی 54 درصدی بعد 
از گذشت 13 ســال هنوز آماده بهره برداری 
نیســت و از طرحهای نیمه تمام چشم انتظار 

ساماندهی در دولت سیزدهم است.
نام پایتخت  استان هرمزگان سالهاســت که 
اقتصــادی و قطب تجارت منطقــه را یدک 
می کشــد اما در حوزه های مختلفی از جمله 
زیرســاخت های فرهنگــی مثــل کتابخانه  
ضعف هــای زیادی اســت. پروژه ســاخت 
کتابخانه مرکــزی بندرعباس کــه قرار بود 
جایگزین کتابخانه شــهدا شــود در زمینی 
به وســعت هفت هزار مترمربع از ســال ۸7 
آغاز شــد و به گفته مدیران فعلی و گذشته 
کتابخانه های عمومی هرمزگان با پیگیری های 
انجام شده از سال 96 اعتبارات قابل توجهی 
از محل سفرهای ریاســت جمهوری به این 

طرح تخصیص داده شد.

این طرح زیربنایی که در پارک جنگلی نخل 
ناخــدا بندرعباس واقع شــده در پنج طبقه 
شــامل بخش های کودک، هرمزگان شناسی، 
مخزن جامعه کتاب، نابینایان و ناشــنوایان، 
پژوهشــگران و محققان، نگهداری کودکان ، 

سالن مطالعه و غیره است.
مهرماه سال گذشته)1399( »مهدی علیخانی، 
معاون هماهنگی و نظارت فرهنگی، اجتماعی 
و همکاری های منطقــه ای معاون اول رئیس 
جمهور سابق«، در بازدید از کتابخانه مرکزی 
بندرعباس تکمیل ایــن کتابخانه را یکی از 
مهم ترین طرح های فرهنگی استان هرمزگان 
عنوان و به تأخیر انداختن ســاخت و تکمیل 
طرح های ناتمام را ضربه  جبــران ناپذیر بر 

پیکره دولت دانست.
وی ابرازداشت: مسوولان تلاش کنند با اهتمام 
بیشــتر، این طرح را تکمیــل و از اعتبارات 
استانی نیز به این طرح فرهنگی اختصاص داده 
شود تا در کمترین زمان ممکن شاهد افتتاح 
این مرکز فرهنگی ارزشــمند باشیم،از این رو 
در راســتای تخصیص اعتبارهای موردنیاز، 

پیگیری های جدی صورت خواهد گرفت.
به رغم گذشت بیش از یکسال از این بازدید 
هیچ اقدام امیدوار کننده ای برای بهره برداری 
از این پروژه زیرســاختی حــوزه فرهنگی 

در بندرعباس انجام نشــده و پژوهشگران و 
فرهنگ دوســتان هرمزگانی برای تکمیل و 
بهره برداری کتابخانه مرکزی بندرعباس چشم 
انتظار اقدام های عملی دولت سیزدهم هستند.  
 کتابخانه مرکزی بندرعباس 5۴ درصد 

پیشرفت فیزیک دارد
مدیرکل امور کتابخانه های عمومی هرمزگان 
در این باره گفت: در شــهرهای بزرگی مانند 
بندرعباس در بســیاری از مناطق کتابخانه 
عمومی وجود ندارد و ساخت کتابخانه مرکزی 
بندرعباس نیز در یک روال فرسایشــی قرار 
گرفته درحالی که سال ها پیش می توانست با 
مبلغی معادل 20 میلیارد ریال به بهره برداری 
برســاند.امینه دریانورد در گفت وگو با ایرنا 
اظهارداشــت: کتابخانه مرکــزی بندرعباس 
دارای 54 درصد پیشرفت فیزیک است که به 
هزینه ای برابر با 400 میلیارد ریال اعتبار نیاز 
دارد.وی ادامه داد: با پی گیری استاندار پیشین 
و مساعدت سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
مبلغ 100 میلیارد ریال به این امر اختصاص 
داده شد و پیمانکار درحال انجام کار است و 
۸0 میلیارد ریال دیگر نیز به زودی تخصیص 
می یابد.مدیرکل امــور کتابخانه های عمومی 
هرمزگان افزود: اگر تخصیص اعتبارات تکمیل 
این زیرساخت فرهنگی به همین منوال ادامه 

داشته با تفاهمی که با راه وشهرسازی به عمل 
آمده تا 2 ســال آینده قابل بهره برداری است.

با حمایت های  اظهارامیدواری کرد  دریانورد 
اســتانی و ملی و با تخصیص اعتبارات مورد 
نیاز این طرح پس از ســال ها چشم انتظاری 
اساتید و پژوهشگران استان هرچه زودتر به 

بهره برداری برسد.
 هرمزگان 3۸ هــزار و و 5۹۰ متر فضای 

کتابخانه  ای دارد
رییس دبیرخانه انجمن کتابخانه های عمومی 
هرمزگان ابرازداشت: در شهرک پیامبر اعظم 
بندرعبــاس با جمعیتی بــالای60 هزار نفر 
کتابخانه عمومی وجود نــدارد که با رایزنی 
با اداره راه و شهرســازی و نهــاد کل امور 
کتابخانه های کشــور با واگذاری زمین برای 
ساخت کتابخانه در این شهرک بزرگ موافقت 
شده است.وی اضافه کرد: از زمان مسوولیت 
بنده در کتابخانه های استان با رایزنی ها سازنده 
و مثبت شــهرداری های اســتان نیم درصد 
کتابخانه ها از شــهرداری های استان دریافت 

شده است.
دریانورد در بخش پایانی سخنان خود فضای 
کتابخانه های اســتان هرمزگان را 3۸ هزار و 
و 590 متر اعلام و بیان کرد: با افزوده شــدن 
سه باب کتابخانه دیگر در روستاهای کلات 

بالا، توریان قشــم و آبشــورک بندرعباس 
تعــداد کل کتابخانه های اســتان به ۸5 باب 
افزایش مــی یابد.مدیرکل امور کتابخانه های 
هرمزگان دراین رابطه گفت: نیروهای جذب 
شــده برای کتابخانه های کلات بالا، توریان 
قشــم و آبشــورک از میان مردم محلی این 
روستاها انتخاب شــده که پس از آموزش و 
گزینش در نهاد به اســتخدام امور کتابخانه ها 
در می آیند.دریانورد با بیان اینکه تحصیلات 
این افراد مرتبط با کتابداری نیست، افزود: در 
آینده با انعقاد تفاهم نامه ای بین امور کتابخانه 
و دانشــگاه ها رشــته کتابداری دایر و امور 
کتابخانه های اســتان نیروهــای مورد نیاز و 
جانشین افراد بازنشسته را از میان افراد بومی 

و نیروهای ماندگار گزینش می کند.
 بهره بــرداری از کتابخانه هــا؛ ارتقــا 

زیرساخت های فرهنگی است
در سال های گذشــته به ویژه در سال 9۸ در 
این استان با بهره برداری از چند کتابخانه های 
شهری و روستایی امید تازه ای در دل مردم و 
کتابخوان ها جرقه زد؛ مانند ساخت کتابخانه 
عمومی اندیشه آیت الله خامنه ای بندرعباس) 
واقع در شهرک اندیشه بندرعباس( که از سال 
13۸7 از ســوی اداره کل راه و شهرســازی 
استان هرمزگان کلید خورده بود، سوم آذرماه 

ســال 9۸ این کتابخانه با زیربنای یک هزار 
و 190 متر مربع در ســه طبقــه و مجهز به 
بخش های مخزن، سالن های مطالعه خواهران 
و بــرادران و بخش های کودک، نشــریات، 

نابینایان و مرجع به بهره برداری رسید.
یا در سال 9۸ شاهد افتتاح چهار کتابخانه در 
قشــم و همچنین بهره برداری از کتابخانه های 
عمومی شادروان نصرت ملایی و خاتم الانبیا 
پارسیان، شــهید آوینی روستای وی بشاگرد 
و کتابخانه شــهر هشــتبندی بودیم که سهم 
قابل توجهی در ارتقاء زیربنای کتابخانه های 
عمومی و زیرساخت های فرهنگی در استان 
کتابخانه  از  داشــته اند.بهره برداری  هرمزگان 
عمومی خاتم النبیین تدرویه بستک،کتابخانه 
عمومی خیام و توحید و بازگشایی کتابخانه 
عمومی پیامبراعظم)ص( در این شهرســتان 
و همچنین کتابخانه عمومی بقیه الله روســتای 
طاشکوییه حاجی آباد در سال 9۸ نیز باعث 

شادی و نشاط کتابخوان های این شهرها شد.
و اما از نمونه کتابخانه های آماده بهره برداری 
می توان به کتابخانه های امام شافعی روستای 
توریان قشــم، حافظ روســتای آبشــورک 
بندرعباس و پیشــخوان خدمات کتابخانه ای 

روستای مهرگی سیریک اشاره کرد.
استان هرمزگان دارای 151 کتابدار شامل 93 

زن و 5۸ مرد در ۸4 کتابخانه است.
این استان  همچنین دارای 67 کتابخانه نهادی 
و 17 کتابخانه مشارکتی است که از این تعداد 
57 باب در شهر و 27 باب در روستا هستند.

کتابخانه مرکزی بندرعباس؛ طرح ۱3ساله ی  ناتمام

  

سرویس فرهنگی // کتابخانه و مرکز اسناد کمیسیون 
ملی یونسکو - ایران، آغاز به کار کرد.

کمیسیون ملی یونســکو ـ ایران از نخستین کشور های 
مؤسس سازمان جهانی یونسکو با بیش از 7 دهه فعالیت 
اســت که در خرداد 132۸ شمسی مبادرت به راه اندازی 
کتابخانه و مرکز اســناد یونسکو کرد.اهمیت فزاینده این 
کتابخانه و مرکز اســناد از آن را برجســته است که این 
ســازمان به واســطه مأموریت جهانی خویش، همواره 
محل تولید و اشتراک گذاری آخرین دستاوردهای علمی، 
آموزشی و فرهنگی بوده است. در آذرماه سال 1399 و 
همزمان با بازدید حجت الله ایوبی دبیرکل کمیسیون ملی 
یونســکو- ایران از مجموعه تجاری فرهنگی ایران مال، 
جهت انتقال کتابخانه و مرکز اسناد این سازمان به کتابخانه 
جندی شــاپور ایران مال به منظور استفاده بیش از پیش 
عموم مردم از این کتابخانه اعلام شــد و بهمن ماه سال 
99 این کتابخانه به طور غیررسمی افتتاح شد.بخش اصلی 
کتابخانه کمیسیون ملی یونســکو شامل مجموعه ای از 
اسناد و انتشارات سازمان در زمینه های آموزش همگانی، 
سواد اطلاعاتی و رسانه ای، علوم طبیعی، علوم اجتماعی 
و انسانی، فرهنگ و ارتباطات اســت. این انتشارات به 
طور عمده به زبانهای فارســی، انگلیسی و فرانسه است. 

در حال حاضر حدود شــش هزار نســخه کتاب اعم از 
فارسی)1992 نسخه( و لاتین )4031 نسخه( در طبقات 
دوم و سوم کتابخانه جندی شــاپور مجموعه ایران مال 

ساماندهی شده است.
این منابع ارزشــمند و نفیس برای استفاده پژوهشگران، 
اســتادان و دانشــجویان علاقمند به جنبه های کاری و 
تخصصی یونســکو آماده و مهیا هســتند. علاوه بر این 
در بخش مجلات 43 عنوان مجله لاتین شــامل 4042 
نسخه تک شماره و همچنین 69 نسخه مجله مجلد شده 
و در نشریات فارسی ۸ مجله که شامل ۸96 نسخه تک 
شــماره و همچنین 35 نسخه نشریات مجلد شده ترتیب 
منظم یافته اند. در خصوص اسناد یونسکو و وابسته به این 
ســازمان در مجموع ۸0۸15 نسخه اسناد با سریال های 
لاتین و فارسی، جزوات، گزارشات،طرح های مرتبط با 
یونسکو، انتشارات یونسکو و مجموعه ای از اسناد متفرقه 
تک برگی و جزوات متفرقه است که در آینده نزدیک در 
دسترس عموم قرار داده خواهد شد.هم اکنون و از دی ماه 
سال 1400 بخش کتابخانه کمیسیون ملی یونسکو-ایران 
آماده ارائه خدمت به علاقه منــدان و محققان این حوزه 
واقع در طبقه دوم کتابخانه جندی شــاپور مجموعه ایران 

مال است.

بازگشایی کتابخانه و مرکز اسناد کمیسیون ملی یونسکو-ایران

ســرویس فرهنگی // محمدجعفر محمدزاده در 
نوشــتاری به جغرافیای زبان فارسی پرداخته و 
می گوید: هرگاه دو واژه پارســی و دری کنار هم 
بیایند، دری می تواند صفتی برای پارسی باشد و 
مقصود از آن پارسی ادبی و هنرمندانه یا پارسی 

رسمی و معیار است.
این نویســنده و پژوهشگر در یادداشت خود با عنوان 
»از تبریز تا سمرقند؛  گاه پارسی، گاهی دَری« نوشته 
اســت: »جغرافیای وطن  پارسی گذشــته گسترده و 
باشکوهی داشته است. از فرارود تا شبه قاره، از آسیای 
میانه تا آناتولی و از آن جا تا بالکان، از میان رودان در 
غرب ایران تا هندوکش و کشــمیر و هیمالیا در شرق، 
گویشــوران زبان فارسی خارج از شــمار بوده اند و 

شاعران و سخنوران آن بسیار، و هر کدام آثار ماندگاری 
به زبان فارسی آفریده اند که در ردیف شاهکارهای ادبی 
بشر به حساب می آیند: »شاهنامه« فردوسی، »مثنوی 
معنوی« و »دیوان شمس«، »غزلیات« حافظ، کلیات 
ســعدی و انــدک رباعیات خیــام از آن جمله اند که 
شهرت عالم گیر دارند. افزون بر آن، در بیان فضیلت و 
ارزش های زبان فارسی هم هنرنمایی ها کرده اند. پیش تر 

از حافظ و سعدی گفته ام و اینک به اشاره های قطران 
تبریزی، شاعر بزرگ سده پنجم و زاده تبریز و مدفون 
در مقبره الشعرای آن شــهر، و نیز سوزنی سمرقندی، 

شاعر سده پنجم و ششم، می پردازم.
قطران که فخرالشــعرای زمانه اش بوده است در بیت 
زیبایی از یک غزل درباره زبان فارسی چنین می گوید:

بلبل به سان مطرب بیدل فراز گل
گه پارسی نوازد و گاهی زند دری

به قرینه های فراوان، هرگاه دو واژه پارسی و دری کنار 
هم بیایند، دری می تواند صفتی برای پارســی باشد و 
مقصود از آن پارسی ادبی و هنرمندانه یا پارسی رسمی 
و معیار است. در این بیت نیز قطران به همین معنی نظر 

داشته است.
قطران تبریزی در جایی دیگر و در قصیده ای گفته است:

گر چهر تو بر قبله  ابدال نگارند
خواند به نماز اندر، شعر دری ابدال

دام است تو را زلف و چو دام است حقیقت
زیرا گه الف باشد و گه میم و گهی دال

در این جا شــعر پارسی را زیبا و مناسب بیان حالات 
عاشقانه و شگفت آور دانسته که در مثل اگر بر کسی که 
در حال نماز اســت خوانده شود از خود بیخود شود و 

نمازش را به پارسی بخواند که یادآور این بیت از حافظ 
است که می گوید:

در نمازم خم ابروی تو با یاد آمد
حالتی رفت که  محراب به فریاد آمد

ســوزنی سمرقندی شاعر پارسی گوی اهل نخشب در 
نزدیکی سمرقند است که هم عصر خوارزمشاهیان، در 
زمان ارســلان خان از آل افراسیاب می زیسته است. در 

بیتی زبان فارسی را چنین می ستاید:
صفات روی تو آسان بود مرا گفتن

گهی به لفظ دری و گهی به شعر دری
شاید مراد »لفظ دری« نثر فارسی باشد که در کنار شعر 
دری آمده است، و نظم و نثر کلام ادبی زبان فارسی به 
شمار می آیند که سخنوران و شاعران سخن و هنر خود 

را در قالب آن ها آفریده اند.«

طرح: بیتا هوشنگی

آگهي تجدید مناقصه عمومي یک مرحله اي  
شماره مناقصه »2000091616000004«

         شهرداري قشم در نظر دارد اجرای عملیات آسفالت معابر خاکی و روکش آسفالت معابر شهر قشم با زیرسازی به شرح جدول 
 ذیل و از محل اعتبارات داخلی شــهرداری را به پیمانکار واجد الشرایط واگذار نماید. لذا بدینوسیله از پیمانکاراني که حداقل داراي
 رتبه 5  راه و ترابری و دارای صلاحیت مي باشند دعوت بعمل مي آید جهت دریافت اسناد مناقصه از روز چهارشنبه مورخ 1400/10/15 

لغایت شنبه مورخ 1400/10/25از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( اقدام نمایند .

سایر شرایط مناقصه:
- برآورد اولیه پروژه موضوع مناقصه بصورت مقطوع به مبلغ 31/625/000/000 ریال می باشد.

- مبلغ ســپرده شرکت در مناقصه 1/600/000/000 ریال بصورت ضمانتنامه معتبر بانکی دارای حداقل سه ماه اعتبار و یا بصورت 
واریز نقدی به حساب سپرده شهرداری به شماره 1002218601321 نزد بانک شهر مي باشد.

- آخرین مهلت ارائه پیشنهاد )بارگذاری در سامانه ستاد( ساعت 19 روز چهارشنبه مورخ 1400/11/06  مي باشد.
- جلسه کمیسیون افتتاح پاکات مناقصه روز شنبه مورخ 1400/11/09 در شهرداری قشم  برگزار خواهد شد.

- چنانچه برندگان اول ، دوم و سوم حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به ترتیب اولویت به نفع شهرداری ضبط خواهد شد.
- شهرداری در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است.

- به پیشنهادات مبهم، مشروط ، بدون سپرده و ناقص و پیشنهاداتی که پس از انقضاي مدت مقرر در آگهي واصل شود ترتیب اثر 
داده نخواهد شد.

- هزینه نشر آگهی مناقصه و آگهی تجدید مناقصه بعهده برنده مناقصه می باشد.
- سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است.

          شهـــرداري قشـــم

نوبت دوم

واحد

مترمکعب

متر مربع

مقدار

2,530

12,650

ردیف

1

2

شرح عملیات

تهیه خاک، پخش، رگلاژ، آبپاشی و کوبیدن با تراکم 95% و به ضخامت 
متوسط 20 سانتی متر

تهیه مصالح و اجرای )قیرپاشی پریمکت 1 کیلوگرم در هر مترمربع( و آسفالت 
گرم با مصالح رودخانه ای به ضخامت 5 سانتی متر

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی( 
بموجب پرونده های اجرائی کلاســه ۱۴۰۰۰۴۰۲۳۱۱۴۰۰۰۲۲۷ ششدانگ یکباب خانه نوع ملک طلق با کاربری به پلاک ثبتی یک فرعی از یکصد 
و پنجاه و پنج اصلی واقع در بخش پنج حوزه ثبتی میناب استان هرمزگان بمساحت دویست و چهل متر مربع، به حدود اربعه: شمالا: جای درب و 
دیواریســت بطول یازده متر و چهل ســانتیمتر به کوچه. شرقا: در سه قسمت که قسمت دوم آن جنوبی است. اول به دیوار بطول هفت متر و هشتاد 
سانتیمتر به کارگاه احمد اغراب باقیمانده یکصد و پنجاه و پنج اصلی دوم به دیوار بطول بیست سانتیمتر به کارگاه احمد اغراب باقیمانده یکصد و پنجاه 
و پنج اصلی. سوم به دیوار بطول سیزده متر و بیست سانتیمتر به کارگاه احمد اغراب باقیمانده یکصد و پنجاه و پنج اصلی. جنوبا: دیواریست بطول 
یازده متر و پانزده سانتیمتر به بکوچه. غربا: دیواریست بطول بیست ویک متر و پنجاه سانتیمتر به زمین حسین رنجبری باقیمانده یکصد و پنجاه و پنج 
اصلی. با مالکیت عباس زارعی نجات فرزند غلامشاه شماره شناسنامه ۳۱۳ تاریخ تولد ۱۳6۷/۰۵/۱۴ صادره از میناب دارای شماره ملی ۳۴۲۲۲۰۸۳۰۵ 

بعنوان مالک شش دانگ عرصه و اعیان که ذیل دفتر الکترونیکی ۱۳۹۷۲۰۳۲۳۰۵۷۰۰۱۳۷۴ ثبت گردیده است. محدودیت دفتر املاک: رهنی شماره ۱۴۴۱۱۵ مورخ۱۳۹۷/۱۰/۲6 
دفترخانه اسناد رسمی ۷ میناب که بنفع صندوق کار آفرینی امید شعبه میناب به مبلغ ۱.۵۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال به مدت ۵ سال ثبت شده. وبعلت بدهی منجر بصدور اجرائیه گردیده. 
نهایتا بازداشت و ارزیابی، وطبق نظر کارشناس رسمی دادگستری ارزش ششدانگ آن مبلغ شش میلیارد و دویست میلیون ریال ارزیابی وقطعی گردیده است و مشتمل برموارد 
زیر است: عرصه بمساحت ۲۴۰ مترمربع. اعیان: بصورت خانه ویلایی ۲ خوابه با ۱۳۰ مترمربع همراه با آشپزخانه و سرویس بهداشتی، دارای انشعابات آب و برق. آدرس ملک: 
میناب، محله سلیمانی کوچه سوم انتهای کوچه میباشد و برابر گزارش مامور اجرا در تصرف مالک است، پلاک فوق از ساعت ۹ الی ۱۲ روز یکشنبه مورخ۱۴۰۰/۱۱/۱۰ در شعبه 
اجرای اسناد رسمی ثبت میناب واقع در بلوار آل محمد)ص(، جنب اداره کار، ساختمان اداره ثبت اسناد و املاک از طریق مزایده حضوری بفروش میرسد. مزایده از مبلغ پایه 
کارشناسی شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته میشود. مطابق ماده ۱۳6 - اصلاحی شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ پایه کارشناسی به حساب 
سپرده ثبت و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است. برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب 
صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتیکه ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد 
شد. و عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط ومزایده تجدید می گردد. برابر اعلام بانک، مورد مزایده بیمه نمیباشد. و پرداخت بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا 
تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است و همچنین هزینه نیمعشر و حق حراج نیز نقداً از برنده مزایده وصول میگردد. چنانچه 
روز مزایده بصورت غیرمترقبه تعطیل گردد، مزایده در اولین روز اداری در همان ساعت و مکان برگزار خواهد شد. توضیحاً: رسید پرداخت ۱۰ درصد بایستی یک روز قبل از 

مزایده به تائید شعبه اجرای ثبت برسد. ۲۰۳۷/م الف                         
تاریخ انتشار : ۱۴۰۰/۱۰/۲۲ 

عقیل قاسمی- مسئول واحد اجرای اسناد رسمی میناب

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

فوت فرضی) نوبت سوم(
به حکایت محتویات پرونده 140040920000862961 که در این شعبه دادگاه تحت رسیدگی می باشد اعلام گردیده متوفی فوت فرضی آقای 
محمد محمودی کووئی فرزند دوستعلی به شماره شناسنامه 33 از تاریخ 1364/09/29 به قصد عیادت از خانواده اش به شهرستان میناب عزیمت 
نموده و تاکنون هیچ خبری در خصوص حیات یا فوت او بدست نیامده است لذا بدین وسیله ضمن اعلام مراتب از کلیه کسانی که خبری از 
غایب یاد شده دارند دعوت می شود اطلاعات خود را به نحو مقتضی در اختیار این دادگاه قرار دهند تا حقی از کسی تضییع نگردد. این آگهی 

سه نوبت متوالی هر یک به فاصله یک ماه در اجرای ماده 1023 قانون مدنی در امور مدنی منتشر می گردد بدیهی است چنانچه یک سال از تاریخ 
اولین اعلان)نشر آگهی( حیات غایب ثابت نشود حکم موت فرضی او صادر خواهد شد.

فرزانه حیدری سراحی
 مدیر دفتر شعبه 4 دادگاه خانواده شهرستان بندرعباس

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

»از تبریز تا سمرقند؛ گاه پارسی، گاهی دَری«
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حوادث

جهان

روابط عمومی 
مصرف آبزيان باعث كاهش درصد سكته های قلبی می شود شیلات هرمزگان 

  
   

پسر همسرم که جوانی معتاد و خلافکار است، 
 مدام برای من و خانــواده ام ایجاد مزاحمت 
می کند بــه گونه ای که دیگــر از رفتارهای 
وحشتناک او آسایش و آرامش نداریم، حالا هم 

با تخریب و جارو جنجال قصد دارد که ... 
   این ها بخشــی از اظهارات زن 37 ساله ای است 
که برای شــکایت از پســر جوان همسرش، وارد 
کلانتری شــده بود. این زن با بیان این که او نه تنها 
برای خانواده خودش بلکه برای دختران همسایگان 
نیز ایجاد مزاحمت می کند، به کارشناس اجتماعی 
کلانتری گفت: حدود 10 سال قبل »آبتین« در حالی 
که پسر 10 ساله ای داشت، به خواستگاری من آمد. 
او همســرش را طلاق داده بود و توان نگهداری از 
پســرش را نداشــت اما خانواده ام به شدت با این 
ازدواج مخالفت کردند چرا که معتقد بودند او فرزند 
پســری دارد که در آینده نزدیک به سن نوجوانی 
خواهد رسید و با من سرناسازگاری می گذارد. از 
سوی دیگر من هم که تحصیلات دانشگاهی داشتم 
در پی یافتن شــغلی بودم تا وارد بازار کار شوم اما 
بالاخــره با اصرارهای آبتیــن و پیگیری های او، 
خانــواده ام به این ازدواج رضایــت دادند. من هم 
برای رضای خدا پذیرفتم از پسر 10 ساله او مراقبت 
کنم. چند سال اول زندگی مشکلی با آرمین نداشتم 
چرا که مشغول تحصیل بود اما وقتی به 15 سالگی 
رسید دیگر نمی توانستیم او را کنترل کنیم. او حتی 
از مادر و مادربزرگش نیز حرف شــنوی نداشت 
و دچار فســاد اخلاقی شده بود. آرمین به مصرف 
مواد مخدر رو آورده بود و برای تامین هزینه های 
اعتیادش دســت به هرکاری می زد. او خیلی زود 
ترک تحصیل کرد و راه خلافکاری را پیش گرفت تا 

جایی که پدرش از رفتارهای او خسته شد و انباری 
منزل را به او داد تا در آن ساکن شود و به همسایگان 
آزار نرســاند اما او انباری را بــه محل نگهداری 
لوازم و کفش های سرقتی تبدیل کرد.  کفش های 
 ساکنان واحدهای آپارتمانی را به سرقت می برد و 
 آن هــا را به همان انباری انتقال می داد تا با فروش 
آن ها هزینه های اعتیادش را تامین کند. در یکی از 
همین روزها ماموران انتظامی او را دستگیر کردند اما 
مادرش وثیقه ای به دادگاه سپرد تا پسرش تا زمان 
محاکمه آزاد باشد ولی آرمین دست از رفتارهایش 
برنداشــت و به آزار و اذیت ما ادامه داد به گونه ای 
که دیگر پدرش بیمار شد و او را از خانه بیرون کرد. 
حتی در بستر بیماری هم پاسخ تلفن های آرمین را 
نداد. همسرم به دلیل استفاده از داروهای آرام بخش 
توان کار کردن نداشت و بیشتر اوقات  خواب بود. 
از ســوی دیگر آرمین هم که نمی توانست مخارج 
اعتیادش را تامین کند، برای گرفتن پول با قلدری 
وارد خانه می شد و پدرش را در بستر بیماری کتک 
می زد. او حتی برای تهدید همسایگان و ایجاد رعب 
 و وحشــت در محل، جاکفشی و گلدان ها را روی 
پله های طبقات پایین پرت می کرد. او نه تنها مدعی 
است که پدرش باید با پرداخت خسارت، رضایت 
شاکیان خصوصی او در پرونده سرقت های کفش 
را بگیرد بلکه تهدید می کند باید سند خانه را نیز به 
نام او کنیم در غیر این صورت دختر هفت ساله مرا 
می رباید. با وجود این، همسایگان نیز از رفتارهای 
وحشتناک او به تنگ آمده اند و اصرار می کنند که 
باید فرزندمان را از کوچه و خیابان جمع کنیم چرا 
که برای نوامیس ســاکنان مجتمع مسکونی ایجاد 

مزاحمت می کند و...

پسر ناخلف
 سرویس حوادث// رئیس مرکز تشخیص  و پیشگیری 
از جرایم ســایبری پلیس فتای ناجا از برگزاری پویش 
مردمی کودکان سایبری با محوریت محافظت از کودکان 

در برابر تهدیدات فضای مجازی خبر داد. 
  سرهنگ علی محمد رجبی، درباره برگزاری این پویش 
گفت: کافی نبــودن دانش و مهارت کودکان در مواجهه با 
تهدیدات و آســیب های فضای مجازی سبب شده تا این 
افراد آســیب هایی را از حضور در این فضا ببینید و بعضا 
 نیز با سواستفاده قرار گرفتن از سوی افراد سودجو سبب 
وارد شدن آسیب به خانواده هایشان نیز بشوند.وی با بیان 
اینکه در چند ســال اخیر شاهد افزایش چشمگیر درصد 
اســتفاده کودکان از اینترنت و افزایش کودکان ســایبری 
هســتیم، اظهار کرد:  میزان زمانی کــه کودکان در فضای 
مجازی سپری می کنند، متأســفانه در حال افزایش است 
و گرچه این فضا به خصوص در دوران کرونا توانســت 
بسیاری از خلأها در حوزه آموزش و یادگیری کودکان را 
جبران کند، اما خطراتی را نیز درپی دارند که لازم اســت، 

والدین نسبت به آن هوشیار باشند.
  رجبی با بیان اینکه اســتفاده نادرست از فضای سایبری 
به خصوص از سوی کودکان و نوجوانان می تواند خطرات 
و پیامدهای جبران ناپذیری داشــته باشد، گفت:  گوشی 
هوشمند یکی از روش هایی اســت که کودکان از طریق 

آن به اینترنت و فضای مجازی متصل می شــوند، در این 
میان بســیاری از کودکان به دلیل نداشتن تبلت یا گوشی 
هوشمند شخصی، اغلب از گوشــی والدین خود استفاده 
می کنند که ایــن امر با توجه به وجود اپلیکیشــین ها و 
پیام رسان های مختلف و همچنین وجود اطلاعات مهم در 
گوشی بزرگسالان، علاوه بر گسترده کردن بستر خطر برای 
کودکان، می تواند باعث بروز خطراتی نیز برای والدین آنها 
شود. رئیس مرکز تشخیص  و پیشگیری از جرایم سایبری 
پلیــس فتای ناجا افزود: کودکان هنگام بازی با گوشــی 
خود یا والدینشــان به صورت آنلاین با برخی از تبلیغات 
منتشر شده در وبسایت ها و پیام رسان های موبایلی از جمله 
اینستاگرام، تلگرام و ... مواجه شده و ممکن است در این 
میان آسیب های مختلفی از بلوغ زودرس، افسردگی، خشم 
و ... گرفته تا گرفتار شدن در دام هکرها و افشای اطلاعات 

خصوصی و ... را برایشان رقم بزند.
  وی ادامــه داد:  در همین راســتا و با هــدف برخورد با 
ایــن تهدیدات و مراقبت از کودکان در برابر آســیب ها و 
تهدیدات این فضا لازم است که نسبت به استفاده  منسجم از 
ظرفیت های موجود کشور و همسوسازی آنها اقدام شود. 
به همین دلیل نیز پلیس فتا دومین مرحله از پویش مردمی 
کودکان سایبری را به مرحله اجرا گذاشته است.رجبی شعار 
این پویش را »پلیس فتا، حامی کودکان در فضای مجازی« 

اعــلام کرد و گفت:  این پویش به موضوعاتی چون اصول 
والدگری در فضای مجازی، کــودکان و اعتیاد اینترنتی، 
بازی هــای رایانه ای، کودکان و ایمنی در آموزش مجازی، 
کــودکان و نقض حریم خصوصی، کودکان و مســئولیت 

اجتماعی، اعتیاد اینترنتی و ... می پردازد.
    رئیس مرکز تشــخیص  و پیشگیری از جرایم سایبری 
پلیس فتا ناجا اضافه کرد:  در همین راستا نیز از تمامی افراد 
دغدغه مند، سازمان های مردم نهاد، فعالان حوزه کودک و 
سایبر و ... دعوت می شــود تا نسبت به همراهی و تولید 
محتوای آموزشی و محافظت کننده از کودکان در این فضا 

اقدام کنند.

در امتداد تاریکی
پویش پلیس فتا برای امنیت کودکان در فضای مجازی

1۹ کشته در آتش سوزی
 ساختمان 1۹ طبقه نیویورک

  آتش سوزی در ساختمان 19 طبقه برانکس نیویورک دست کم 19 
کشته داشت که 9 نفر از قربانیان کودک بودند.آتش سوزی گسترده ای 
در طبقات دوم و ســوم یک مجتمع مسکونی در منطقه »برانکس« 
نیویورک رخ داد که بلافاصله با حضور آتش نشــانان عملیات مهار 
آتش و کمک به ساکنان این ساختمان که چند طبقه از آن در اختیار 
افراد کم درآمد بود آغاز شد. حدود 200 آتش نشان به محل حادثه 
اعزام شــدند تا آتشی را که به گفته آنها از یک بخاری برقی خراب 
ناشی می شد، خاموش کنند.یکی از مسئولان آتش نشانی نیویورک 
گفته اســت که از همه طبقات این ســاختمانِ 19 طبقه، قربانیان را 
خارج کرده  اما دودی که از این آتش سوزی برخاسته »بی سابقه« بوده 
است.»استفان رینگل« مشاور ارشد شهردار نیویورک نیز گفته است 
19 نفر در این حادثه جان باختند که 9 نفرشان کودک بودند. همچنین 
در مجموع 63 نفر در این حادثه مجروح شــده اند که 32 نفرشان به 
بیمارستان منتقل شده اند و به گفته »اریک آدامز« شهردار این شهر، 

حال 13 نفر از آنها وخیم گزارش شده است.

۸ زخمی در حادثه انفجار گاز در پنجاب پاکستان
  بر اساس گزارش پلیس پاکستان، هشت تن بر اثر انفجار سیلندر 
گاز و در پی آن تخریب بخشی از خانه شان در شهر »راولپندی« واقع 
در استان پنجاب این کشور، زخمی شدند. گزارش ها حاکیست که 
مجروحان این حادثه شــامل چهار کودک و دو زن بودند که توسط 
افراد محلی و تیم های امدادی به بیمارستان منتقل شدند. بر اساس 
گزارش ها، این حادثه به دلیل نشت گاز در منزل رخ داده است. اخیرا 
بارها انفجارهای مرتبط با گاز در پاکســتان گزارش شده است زیرا 
مردم شب ها و در هنگام خواب برای گرم نگه داشتن خود، بخاری 
های گازی را روشن نگه می دارند و در این میان گاهی به دلیل قطعی 

گاز حوادثی این چنینی رخ می دهند.

سخنگوی طالبان پاکستان کشته شد
  رســانه ها از کشــته شــدن ســخنگوی طالبان پاکستان در 
ولایت ننگرهار واقع در افغانســتان خبر دادند. ســخنگوی طالبان 
پاکســتان)TTP(  در منطقه ای واقع در ولایت ننگرهار افغانستان 
کشته شد. بر اساس اعلام این شبکه تلویزیونی، »محمد خوراسانی« 
که طی ســال های اخیر پس از عملیات نظامی ارتش پاکستان به 
افغانستان متواری شده بود، در ولایت ننگرهار افغانستان کشته شده 
است. برخی از رســانه ها در این خصوص اعلام کردند که وی در 
منطقه »میرانشاه« در شمال افغانستان به آموزش اعضای این گروه 
مشغول بود. ارتش پاکستان پیشتر وی را در لیست افراد تحت تعقیب 
 خــود قرار داده و متهم به چندین فقــره حمله به نیروهای امنیتی و

 بمب گذاری در این کشور کرده بود.

سرویس حوادث// مرد میانسال که به 
خاطر اختلاف ملکی با دوستش، او را به 
قتل رسانده بود در دادگاه کیفری استان 

تهران محاکمه شد.
  رســیدگی به این پرونده از سال 99 با 
گزارش قتل مردی به نام ســهراب آغاز 
شــد. پس از حضور پلیس در محل و 
بررسی اولیه مشــخص شد که سهراب 
توســط فردی به نام شهرام با ضربه های 
چاقو به قتل رسیده است.یک روز بعد 
متهم بازداشت شــد و ضمن اعتراف به 
قتل گفت: یک ســال از موعد تحویل 
آپارتمانم گذشته بود و سهراب به عنوان 
ســازنده هربار با بهانه های مختلف از 
پاســخ دادن سر باز می زد و روز حادثه 
ســر همین موضوع با هم دعوا کردیم و 
من از شدت عصبانیت او را با چاقو زدم.
پس از تکمیل تحقیقات و اعتراف های 
متهم پرونده برای رسیدگی به شعبه پنجم 
دادگاه کیفری یک استان تهران فرستاده 

شد.
  در ابتدای این جلســه فرزندان مقتول 
به عنوان اولیای دم یک به یک در جایگاه 
قرار گرفته و خواهان قصاص متهم شدند 
و گفتند به هیچ عنوان حاضر به مصالحه 

نیستند.ســپس متهم به جایگاه رفت و 
گفت: من اتهامم را قبول دارم اما در کارم 
هیچ عمدی نبود. چهار سال قبل من و 
سهراب تصمیم به ساخت خانه مشارکتی 
گرفتیم   من تنها خانه ای را که داشــتم، 
وســط گذاشتم تا با مشــارکت او و در 

مدت زمان دوسال آن را بسازیم.
    امــا یک ســال از زمــان تحویل 
 خانــه ام گذشــت و هنــوز خبــری

 نبود.
   من به ســهراب اعتراض کردم و گفتم 
من مستأجرم و نمی توانم به این وضعیت 
ادامه دهم امــا او هربار با دادن وعده ای 
قول می داد که خیلــی زود آپارتمانم را 

تحویل می دهد.
    روز حادثه سراغش رفتم و خواستم 
تا خانه ام را تحویل دهد. اما او به جای 
اینکه پاسخ مناسبی برای بدقولی هایش 

داشته باشد با عصبانیت به سمتم حمله 
کرد و من هم چاقو کشیدم و یک ضربه 
به او زدم. واقعاً نمی دانم چرا این کار را 
کردم و حالا هم از کارم پشیمانم. پس از 
آن مردم با اورژانس تماس گرفتند و من 

هم از ترسم فرار کردم.
در ادامه این جلسه قاضی از متهم پرسید: 
اگر قصدی برای قتل نداشــتی چرا فرار 

کردی؟
متهم پاســخ داد: آن زمان آنقدر ترسیده 
بودم که نمی دانســتم چه کاری درست 

است و چه کاری غلط.
  قاضی سؤال کرد: طبق اعلام سازمان 
پزشــکی قانونی شما دو ضربه چاقو را 
به قلب مقتــول وارد کردی. چرا مدعی 

هستی یک ضربه زدی؟
متهم گفــت: من فقط زدن یک ضربه را 
به یاد دارم.او مرد محترمی بود و من هم 
قصد قتل نداشتم. اگر قصدم کشتن او بود 
مقابل چشم کارگران و همسایه ها با او 

درگیر نمی شدم. 
  من شرمنده خانواده اش هستم و از آنها 

می خواهم من را ببخشند.
  در پایان قضات برای صدور رأی وارد 

شور شدند.

                بر سر ساخت خانه مشارکتی

طرح : بیتا هوشنگی

جنــایت

سخنگوی فرماندهی کل انتظامی :

 کانادا اراده ای برای استرداد خاوری ندارد 
سرویس حوادث// سخنگوی فرماندهی کل انتظامی آخرین جزئیات پرونده خاوری را 

تشریح کرد. 
   سردار مهدی حاجیان سخنگوی فرماندهی کل انتظامی در نشست خبری با اصحاب رسانه در 
خصوص همکاری اینترپل با جمهوری اسلامی ایران و استرداد خاوری اظهار داشت: در سازمان 
جهانی اینترپل 191 عضو وجود دارد و ایران جزو موسســین این ســازمان است. ساختار این 
سازمان و پلیس بین المللی ایران یک ساختار حرفه ای است که بیش از ۸5 سال است در کشور 
ما فعالیت دارند. وی گفت: مجرمانی که به خارج از کشور متواری شدند با همکاری وزارت امور 
خارجه و قوه قضائیه به سازمان اینترپل معرفی شده و در اکثر پرونده ها موفق بوده ایم اما اینکه 
چرا برخی از مجرمان برنگشته اند؟ اینکه می پرسند چرا خاوری برنگشته، باید گفت که باید اراده 
آن کشور برای استرداد وجود داشته باشد، اعلان قرمز برای وی صادر شده و محل آن شناسایی 
شده و مکاتباتی نیز صورت گرفته است اما به صراحت گفته اند مسئولان کشور کانادا اراده ای 
برای استرداد وی ندارد.ســردار حاجیان تصریح کرد: بسیاری از کشورها براساس تفاهم های 
منعقده همکاری خوبی با پلیس بین المللی ایران دارد اما برخی از کشورها خیر . سردار حاجیان 

گفت: اراده طرف مقابل و کشور هدف در استرداد متهمان اهمیت دارد.

سرویس حوادث// رئیس پلیس فتا فارس از کشف 
یک پرونده برداشــت غیر مجاز از حساب بانکی 

شهروند شیرازی توسط پسر نوجوانش خبر داد.
   سرهنگ حشمت سلیمانی، رئیس پلیس فتا استان 
فارس در تشــریح این خبر اظهار داشت: با مراجعه 
مردی 41 ساله به پلیس فتا مبنی بر اینکه مدتی است 
از حساب وی مبلغ 110 میلیون ریال در مدت سه ماه 
توسط شخصی ناشناس برداشت شده است، رسیدگی 
به این موضوع در دستور کار این پلیس قرار گرفت.
سرهنگ ســلیمانی ادامه داد: با بررسی های به عمل  
آمده در روند رسیدگی به پرونده اقدامات لازم توسط 
کارشناســان پلیس  فتا برای ردیابی وجوه برداشت 
شــده صورت پذیرفت که مشخص شد تمامی مبالغ 
صرف خرید اکانت های بازی  آنلاین شده است که با 

بررسی دقیق تر اطلاعات بدست آمده، عامل برداشت 
غیر مجاز وجه شناســایی شــد.این مقام سایبری 
 افزود: پس از مطلع ســاختن شاکی در خصوص فرد 
برداشت کننده از حساب او مشخص شد متهم که فرزند 
شــاکی بوده و از کارت و مشخصات حساب بانکی 
پدرش سوء اســتفاده نموده و مبالغ برداشت شده را 
صرف بازی های رایانه ای کرده است، مورد شناسایی 
قرار گرفت.این مقام انتظامی گفت: شاکی با توجه به 
این موضوع از شکایت خود صرف  نظر کرد و رضایت 
خود را اعلام نمود، در این خصوص پرونده به همراه 
مستندات مربوطه جهت سیر مراحل قضایی به دادسرا 
ارجاع داده شد.رئیس پلیس فتا استان فارس با اشاره 
به اینکه والدین نظارت بیشتری در خصوص عملکرد 
فرزندان خود در فضای مجازی داشته باشند، گفت: 

شهروندان عزیز می توانند در صورت اطلاع از هرگونه 
فعالیت مجرمانه در فضای  مجازی یا پیام رسان های   
موبایلی موضوع را از طریق نشانی پلیس  فتا به آدرس 
www.cyberPolice.ir بخش ارتباطات مردمی 
و یا با شماره تماس 0963۸0 با همکاران بنده درمیان 

بگذارند.

نوجوان ۱6 ساله حساب پدرش را خالی کرد

آگهی مزایده   
به موجب پرونده اجرائی کلاسه ۱۴۰۰۰۰۰۹۲ شش دانگ یک قطعه تعمیرگاه تحت پلاک 6۳۹۴ فرعی از ۸-اصلی ) شش هزار و سیصد و نود و چهار فرعی از 
هشت اصلی ( مفروز و مجزا شده از پلاک چهارصد و سی و دو فرعی از هشت اصلی واقع در دهبارز بخش سه حوزه ثبتی رودان به مساحت۷۴۹.۰۳ متر مربع 
که حدود اربعه آن عبارت است از : شمالا در سه قسمت اول دیواری ست به طول ۳.۰۵ متر دوم به طول ۱۵.6۱ متر سوم به طول۳۲.۳۴ متر همه ی قسمت ها 
به باقی مانده پلاک ۴۳۲ فرعی از ۸ -اصلی ، شرقا به طول ۱۵.۸۵ متر درب و دیواری است به خیابان ، جنوبا به طول ۳۱.۵۰ متر به باقی مانده پلاک ۴۳۲ فرعی 
از ۸ -اصلی ، غربا در ســه قســمت که دوم آن شمالی است اول به طول ۱6.6۰ متر دوم به طول ۱ متر دیوار به دیوار باقی مانده پلاک ۴۳۲ فرعی از ۸ -اصلی 
سوم به طول 6.۷۰ متر دیواری ست به پلاک ۳۳۹۸ فرعی از ۸ - اصلی . حقوق ارتفاقی ندارد. دارای سند مالکیت اصلی با شماره چاپی ۴۸۸۰۸۰ سری الف 
۹۴ با شماره دفتر الکترونیکی دفتر ۱۳۹۵۲۰۳۲۳۰6۱۰۰۰۲۷۵ بنام علی اراک ثبت و صادر گردیده که برابر اجرائیه سند ازدواج شماره ۱۵۲ مورخ ۱۳۷۸/۰۸/۰۸ 

دفترخانه ازدواج شماره ۵ و طلاق شماره ۱ شهر بندرعباس استان هرمزگان در قبال مبلغ ۱،۸۲۹،۷۱6،۰۰۰ریال بابت وصول مهریه بنفع خانم آرزو نصیری بزنجانی بازداشت گردیده و طبق 
نظر کارشناس رسمی به مبلغ ۲۳۲۸6۰۰۰۰۰۰ ریال معادل بیست و سه میلیارد و دویست و هشتاد و شش میلیون ریال ارزیابی شده . عرصه ملک مزبور به مساحت ۷۴۹.۳۰ متر مربع بصورت 
محصور با دیوار از بلوک سیمانی و دارای درب فلزی ماشین رو با مجوز ۱۸۰ متر مربع تجاری از کمیسون پنج مسکن و شهرسازی که یک باب تجاری به مساحت ۲۰ مترمربع که طی 
پروانه ساختمانی به شماره ۹۷/۱/۱۹۲۷۰ اخذ از شهرداری رودان و پایان کار آن به شماره ۹۸/۱/۱۲۵۷۱ مورخ ۹۸/۰۷/۰۱ صادر گردیده است. پلاک فوق طبق نظر کارشناس رسمی مورخ 
۱۴۰۰/۰۹/۳۰ به مبلغ ۲۳،۲۸6،۰۰۰،۰۰۰ ریال بیست و سه میلیارد و دویست و هشتاد و شش میلیون ریال ارزیابی شده، پلاک فوق از ساعت ۹ الی ۱۲ شنبه مورخ۱۴۰۰/۱۱/۰۹ در شعبه اجرا 
اداره ثبت اسناد و املاک رودان واقع در رودان بلوار شهید چمران مجتمع اداری اداره ثبت اسناد و املاک از طریق مزایده به فروش می رسد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ۱۰ درصد 
از مبلغ پایه کارشناسی به حساب سپرده ثبت و حضور خریدار با نماینده قانونی او در جلسه مزایده است. برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف ۵ روز از تاریخ مزایده 
به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده واریز نکند مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد. 
مزایده از مبلغ  ۲۳،۲۸6،۰۰۰،۰۰۰ ریال شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شود کلیه هزینه های قانونی به عهده برنده مزایده است و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول 
خواهد شد ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی اعلام گردد ، مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد . ۱۵۲ م/الف -  تاریخ انتشار: ۱۴۰۰/۱۰/۲۲

یحیی شیروانی - رئیس اداره ثبت  اسناد و املاک رودان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی فراخوان مناقصات عمومی یک مرحله ای
شــهرداری هنگوییه در نظر دارد به موجب موافقنامه شــماره 327152 مورخ1400/05/10 از محل طرح های تملک دارایی های سرمایه ای و از منابع داخلی 
شهرداری نسبت به اجرای پروژه تکمیل ایستگاه آتش نشانی و خدمات ایمنی شهر هنگوییه مطابق جدول ذیل از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای همزمان با 

ارزیابی کیفی مناقصه گران از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir اقدام نماید .
مناقصه گران مکلفند اسناد مناقصه را در قالب سه پاکت ) الف ، ب و ج ( از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( از مورخ1400/10/22 لغایت1400/10/30 

دریافت و تا مورخ 1400/11/18 به آدرس استان هرمزگان ، شهر هنگوییه ، شهرداری هنگوییه واحد امور قراردادها تسلیم نمایند .

سایر شرایط :
 ا- مبلغ تضمین شــرکت در مناقصه به یکی از صورتهای واریز نقدی به شــماره حســاب 3100007284001 نزد بانک ملی بنام سپرده شهرداری هنگوییه یا

ضمانت نامه بانکی معتبر قابل قبول می باشد . ۲- برندگان اول ، دوم و سوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آن ها به ترتیب به نفع شهرداری 
ضبط خواهد شد . ۳- شهرداری هنگوییه در رد یا قبول کلیه پیشنهادات مختار است . ۴- به پیشنهادات مبهم ، مشروط ، بدون سپرده و ناقص ترتیب اثر داده 

نخواهد شد . ۵- سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه ذکر گردیده است .
شماره فراخوان مناقصه در سامانه ستاد : ۲۰۰۰۰۹۳۹۲۶۰۰۰۰۰۱

عنوان پروژه

تکمیل ایستگاه آتش نشانی 
شهر هنگوییه

برآورد مالی ) میلیون ریال( 

۸.000

محل اجرای پروژه

شهر هنگوییه

مبلغ تضمین شرکت  در  مناقصه ) ریال(

400/000/000

رشته و رتبه

  رشته : ابنیه
رتبه : حداقل 5

مدت انجام کار

6 ماه

مقدار کار ) مترمربع(

510
 

نوبت اول
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سال بیست و یکم شماره 3794

سرپرست فرمانداری بستک خبر داد
اعمال محدودیت های جدید کرونایی در بستک 

  سعیده دبیری نژاد ســرویس شهرستان// به دنبال شیوع سویه 
جدید ویروس کرونا )امُیکرون( محدودیت های جدید کرونایی در 
شهرستان بستک اعمال شــد.به گزارش خبرنگار دریا، سرپرست 
فرمانداری بستک گفت: درجلسه فوق العاده ستاد مدیریت مقابله با 
کرونای شهرستان بستک مصوب شد شهرداری ها و دهیاری تا اطلاع 
بعدی اماکن تفریحی مانند پارک ها و بوستان های شهری و روستایی 
را که ســبب تجمع افراد می شــود، تعطیل کنند.ولی بستان افزود: 
همچنین از بخشداران خواسته شــد در هماهنگی با امامان جمعه، 
مدیران آموزش و پرورش و دهیاران روستا های درگیر مانند بست 
قلات، کوخرد، زنگارد و گریند نماز های جماعت و جمعه به مدت 
دو هفته در مساجد برگزار نشود و ضمن غیرحضوری شدن مدارس 
در طول این دو هفته، از هرگونه مراســم و تجمعاتی مانند جشــن 
عروســی، مجلس ختم و برگزاری جشنواره خودداری شود.رئیس 
ستاد کرونای شهرستان بستک گفت: تمام مسابقات ورزشی رسمی 
و دوستانه شهرستان لغو و مسابقات استانی نیز بدون حضور تماشاگر 
برگزار شــود. همچنین فعالیت همه رستوران ها و کبابی ها تا اطلاع 
بعدی باید به صورت بیرون بر باشد.سرپرست فرمانداری شهرستان 
بستک همچنین بر لزوم تشدید نظارت های بازرسان بهداشتی، نیروی 
انتظامــی، اداره صمت و اتحادیه اصناف تأکید کرد.در این جلســه 
همچنین حمدان فیروزی، مدیر شــبکه بهداشت و درمان شهرستان 
بستک با اشــاره به افزایش مبتلایان ســویه جدید ویروس کرونا 
»امُیکرون«، خواستار رعایت محدودیت ها و شیوه نامه های بهداشتی 
در سطح شهرستان شد.بنا بر اعلام وزارت بهداشت هرمزگان رتبه 
اول شناسایی سویه اوُمیکرون در کشور است و تاکنون ۱۲۲ مورد 

مثبت سویه امُیکرون در استان شناسایی شده است.

177شرکت در منطقه آزاد قشم تاسیس شد
  سرویس شهرستان// رئیس اداره ثبت شرکت ها و مالکیت های 
معنوی و صنعتی ســازمان منطقه آزاد قشم گفت: از ابتدای امسال 
تاکنون تعداد ۱٧٧ شــرکت و موسسه در منطقه آزاد قشم به ثبت 
رســید و ۶۵۲ جلد دفتر کل و روزنامه شرکت های مستقر در این 
منطقه پلمب شد. رویا زاهدنیا افزود: همچنین در این مدت تعداد 
۲ هزار و ٩۵۵ پرونده ثبت تغییرات داشته است.وی ادامه داد: در 
این مدت بیش از ۴ هزار و ۵۶٣ فقره سایر عملیات های ثبتی در 
شــرکت های فعال در منطقه آزاد قشم به ثبت نهایی رسید.رییس 
اداره ثبت شــرکت های سازمان منطقه آزاد قشم تصریح کرد: سال 
گذشــته عملیات املاک و اراضی شامل بازداشت و رفع بازداشت 
اســناد و همچنین نقــل و انتقال رهنی ۱۲٧ فقــره پرونده انجام 
 شد.وی اظهار کرد: از شهریورماه سال ۱٣٩۸ سامانه الکترونیکی 
تاسیس شــرکت ها راه اندازی شــد که باعث سرعت بخشیدن به 
انجام امور شده اســت.به گزارش ایرنا، زاهدنیا، راه اندازی سامانه 
الکترونیک ثبت مصوبات مربوط به تغییرات شرکت ها نیز از جمله 
 برنامه های آتی اداره ثبت شــرکت های منطقه آزاد قشــم بشمار 

می رود.

خبری

شهرستان

 در صورت اضطرار برای روشن کردن آتش اطراف محل
 را از خار و خاشاک و علف های خشک پاک کنیم 

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

دعوت مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول  

دستور جلسه :
- طرح و تصویب تغییر بند ب )شرایط اختصاصی ( ماده 12 فصل دوم مقررات مربوط به عضویت در اساسنامه 

- طرح و تصویب افزایش سرمایه شرکت تعاونی مصرف

تاريخ انتشار آگهي : 1400/10/22رییس هیات مدیره

جلسه مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول شرکت تعاوني مصرف کارکنان اداره کل بنادر و دریانوردی استان هرمزگان 
راس ساعت11روز یکشنبه مورخ1400/11/03در محل : بندرعباس ، بندر شهید رجایی ، اداره کل بنادر و دریانوردی ، طبقه 
هم کف ، سالن اجتماعات ،تشکیل میگردد . لذا از کلیه اعضاء دعوت میشود با در دست داشتن کارت و یا دفترچه عضویت راس 

ساعت مقرر در محل مذکور حضور به هم رسانید و یا وکیل/ نماینده خود را کتباً معرفي نمایید .

ضمناً به اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 آئین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی تعداد آراء وکالتی هر عضو حداکثر3رأی 
و هرشخص غیرعضو تنها یک رأی خواهد بود . و اعضاي متقاضي اعطاي نمایندگي، مي بایست به  همراه نماینده خود حداکثر 
تا تاریخ 1400/11/02در محل دفتر شرکت به آدرس : بندرعباس – شهرک شهید باهنرحاضر تا پس از احراز هویت و 

تأیید وکالت ، برگه ورود به مجمع را دریافت دارند .

دعوت مجمع عمومی فوق العاده نوبت دوم
مجمع عمومی عادی نوبت دوم 

  انجمن صنفی کارگران ساختمانی شهرستان رودان
مجمع عمومی فوق العاده انجمن مذکور راس ساعت 9صبح روز شنبه 1400/11/09 و مجمع عمومی عادی راس ساعت 11تا 13 

روز شنبه مورخ 1400/11/09 به صورت الکترونیکی برگزار می گردد .
لذا از تمام کارگران عضو انجمن دعوت  می شود در جلسه مذکور شرکت نمایند

دستور جلسه فوق العاده : ۱- اصلاح اساسنامه   ۲- انتخابات الکترونیکی
دستور  جلسه عادی :۱- ارایه گزارش  وصورتهای مالی وعملکرد هیات مدیره 

 ۲- انتخابات اعضای اصلی و علی البدل هیات مدیره و بازرسان

گروه گزارش// قائم مقام جمعیت مســتقل 
جهادی کشور در ســفر دوم خود به استان 
هرمزگان با برخی از مسئولان دیدار و گفتگو 

کرد.
   بــه گزارش خبرنگار دریا، در این دیدار برخی 
از مسئولین من جمله حجت الاسلام و المسلمین 
دکترمصطفی رنجبر رایزن جمهوری اسلامي ایران 
در حوزه کشــورهای عربی و آفریقایی و حجت 
الاسلام و المسلمین آقای دکتر سید صادق نجابت 
از مســئولین فعال بنیاد شــهید و امور ایثارگران 
 کشــور و ســردار مجید ســالمی و استاد شیخ 
جاسم معظمی مشاورعالی جمعیت مستقل جهادی 
کشور وی را همراهی می کردند.دکتر علی مخیر 
ایرانی در دیدار و ملاقات با نماینده ولی فقیه در 
اســتان هرمزگان در ابتدا ضمن تقدیر و تشکر از 

استقبال گرم و صمیمانه حجت الاسلام والمسلمین 
آقای عبادی زاده در ســفر اول سخنان خویش 
را با یاد و نام شــهدای والامقام و هدیه به ارواح 
طیبه شهدا خاصه روح بلند و ملکوتی سردار دلها 
سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی با ذکر صلواتی 
 بر حضــرت ختمی مرتبت پیامبر مکرم اســلام 
خاتم الانبیا حضرت محمد مصطفی صلی الله علیه 
و آله وسلم  آغاز نمود و با اشاره به فرموده مقام 
معظم رهبری )دامت برکاته( گفتند: » ما جز با کار 
جهادی و  انقلابی متکی بر دانش و تجربیات مثبت 
مدیریتی نخواهیم توانست کشور عزیزمان ایران 
اســلامی را به سامان برسانیم.« در این دیدار وی 
اهداف و آرمانها،  رسالت اجتماعی و اقتصادی و 
برنامه های اقدام و عمل جمعیت مستقل جهادی در 
چهار سال آینده  را چنین تشریح  نمود: جمعیت 
مستقل جهادی کشور سعی دارد در فرآیند حیات 
انقلاب به نحو موثر  نقش اساســی ایفا نماید و 
طبق منویات مقام معظم رهبری )دامت برکاته (که 
 ستون اصلی امنیت و رفاه ملت و انقلاب محسوب 
می شــوند و برنامه پیشــرفت ایرانی ـ اسلامی 
کشــور را بنا نهاده اند، گامهای بنیــادی بردارد؛ 
عرصه مدیریت جمعیت مستقل جهادی مشارکت 
با مردم، پرورش مدیران نســل دوم انقلاب و نیز 
درک بهتر شــرایط و عمل منسجم تر در راستای 

خدمت جهادی به مردم شریف، با حفظ و صیانت 
بیشــتر از دســتاوردهای انقلاب می باشد.قائم  
مقام جمعیت مســتقل جهادی کشور در دیدار با 
 نماینده ولی فقیه استان هرمزگان حجت الاسلام 
عبــادی زاده توضیح داد: میدان دادن به نیروهای 
جمعیت مستقل جهادی در سلسله خدمتگزاران 
مردم، تقویت تولید، خودکفایی و عدم وابستگی 
مادی به بیگانگان و مهار تخلفات اخلاقی و مالی 
در شبکه فساد خواهد بود، همان مدیران جهادی که 
برای زنده نگه داشتن پرچم کار جهادی و تقویت 
انقلاب با افتخار از جان مایه گذاشتند و هنوز هم 
جان بر کف می باشــند و در هر موقع و موضعی 
در وســط میدان دفاع از جان و مال و دین مردم 
بي درنگ حضور مي یابند .دکتر علی مخیر ایرانی 
همچنین به  بررسی مشکلات و ارائه راهکار برای 
حل مشــکلات مردم و مطالبه گری از مسئولان 
برای توجه به مشکلات مردم و حل مسائل تاکید 
کرد و گفت: یکی از راه های حل مشکلات کشور 
توجه و میــدان دادن به مدیران جهادی وجوانان 
ونخبگان ولایی می باشد، به نحوی که بتوان  عقب 
ماندگی ناشی از حذف مدیران جهادی در سالهای 
گذشــته را جبران نمود و به شعارهای انتخاباتی 
رئیس جمهور محترم جامه عمل پوشــاند.علی 
مخیر ایرانی در ادامه اظهار کرد: تشویق مسئولان 

دولت برای بهره گیری موثر و کارآمد از نیروهای 
انسانی جهادی در  برنامه ریزی، سازماندهی، بسیج 
امکانات، هدایت و کنترل آنها از مهمترین اهداف 
جمعیت مستقل جهادی کشــور است. جمعیت 
مستقل جهادی دارای اصول محوری و بنیادی دال 
بر تاکید به اجرای منویات مقام عظمای ولایت و 
دستورات دولت انقلابی و تاکید بر حفظ و رعایت  
ارزش های اخلاقی و انســانی و تقویت معنویت 
است که دیگر اهداف مهم این جمعیت می باشد.

وی همچنین با اشاره به فرموده مقام معظم رهبری 
مبنی بر اینکه » با کار جهادی بن بست می شکند 
و هر کجا کــه از حرکت جهادی غفلت ورزیدیم 
عقب مانــده ایم و کار جهــادی عامل پیروزی 
هاست« دعوت سریع و بکارگیری جوانان جهادی 

و انقلابی از جمله نیروهای جمعیت مستقل جهادی 
در )برنامه مبارزه با فساد (ریاست جمهور محبوب 
و پیشــبرد اهداف انقلاب را ضرورتی انکار ناپذیر 
دانست.در ادامه علی مخیر ایراني قائم مقام جمعیت 
جهادي کشور با اشاره به فرمایشات معظم له گفت: 
نکته قابل توجه آنکه رهبر معظم انقلاب اسلامی 
)مدظله العالی( جهاد را در تمام زمینه ها امری لازم 
می دانند که عرصه مدیریت نیز از این قاعده مستثنی 
نیســت. معظم له در این رابطه می فرمایند: جهاد 
در صحنه  های مختلف، وظیفه ی ماســت و ضامن 
پیشرفت و پیروزی ماست. در صحنه  سیاسی هم 
جهاد هست، در صحنه  فرهنگی هم جهاد هست، 
در صحنه تبلیغاتی و ارتباطاتی هم جهاد هســت، 
در صحنه  های اجتماعی هم جهاد هســت. جهاد 

فقط جهاد نظامی نیست؛ انواع و اقسام عرصه  های 
زندگی بشر، عرصه  جهادند.« وي  همچنین در این 
دیدار گفت: از منظر رهبر معظم انقلاب اســلامی 
)مدظله العالی( مدیریت جهادی به معنای پرُکاری 
عاقلانه، حرکت با تدبیر، در خدمت صادقانه به شب 
 و روز نشناختن و دنبال کار را گرفتن است. معظم له 
در این رابطه می فرمایند: »… مدیریت جهادی به 
معنای بی انضباطی نیست؛ پرُکاری، با تدبیر حرکت 
کردن، شب  و روز نشناختن و دنبال کار را گرفتن، 
این معنای مدیریت جهادی اســت.در پایان دکتر 
ایرانی ضمن ابلاغ سلام سردار حمید مقدم دبیرکل 
جمعیت مســتقل جهادی کشور خدمت مسئولین 
استان هرمزگان اظهار امیدواری نمود که در آینده 
نزدیک سردار مقدم ضمن سفر به هرمزگان جلساتی 
با نماینده محترم ولی فقیه، استاندار جوان وجهادی و 

دیگر مسئولین ارشد استانی خواهد داشت.

حضور قائم مقام جمعیت مستقل جهادي کشور در هرمزگان 

سرویس شهرستان// مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 
استان هرمزگان با تاکید بر اینکه در صورت تامین اعتبار 
 از سوی هیئت دولت می توان حاشیه رودخانه میناب را

ایمن سازی کرد گفت: اگر سد استقلال میناب نبود، این 
شهر با سیل ۲۸۰ میلیون متر مکعبی مواجه می شد. 

   بارندگی های اخیر در استان هرمزگان چه در نیمه شرقی و 
چه در نیمه غربی مشکلاتی را برای مردم به بارآورد و منازل 
بسیاری دچار آبگرفتگی شدند. شاید به جرأت بتوان گفت که 
گلایه مشترک مردم تمام مناطق از عدم لایروبی رودخانه ها 
و مسیل ها بود که متولی آن وزارت نیرو و شرکت های آب 
منطقه ای هستند و از آن جایی که مهار رواناب ها و کنترل 
سیلاب ها نیز به نوعی در حیطه وظایف آب منطقه ای است 
برای آشنایی دقیق تر با ابعاد بارندگی های اخیر و سیلاب 
ناشی از آن و همچنین پاسخ  سوالات مردم و سوالاتی که 
در مشاهدات میدانی برایمان ایجاد شده بود مصاحبه ای با 
مدیرعامل شرکت ســهامی آب منطقه ای هرمزگان ترتیب 
دادیم. جمشید عیدانی در پاسخ به سوالی در رابطه با بازکردن 
دریچه سد استقلال میناب اظهارداشت: بازشدن دریچه های 
ســد استقلال یک امر اجتناب ناپذیر است و خود سد یک 
منحنی فرمان دارد که در زمان ساخت برایش تعریف شده 
اســت که نشــان می دهد در هر زمانی بهره بردار باید چه 
رفتاری را داشته باشد تا سد را از خطر تخریب نجات دهد 
و پایین دست ها نیز ممکن است در این سیل  ها آسیب ببینند.
وی افزود: دریچه هایی که برروی ســد ساخته شده است 
هیچ گاه حتی ۵0 درصد هم باز نشده و حتی سیلاب های 

کوچک هم مخرب است و اگر سیلاب بزرگتری بیاید قطعا 
تخریب بسیار بیشتری خواهد داشت و پیش بینی می شود به 
دلیل شیب پایین شهر میناب قسمت های عمده ای از این شهر 
زیر آب برود اما فرض کنید همین سیلاب اخیر می آمد و 
سد استقلال نیز وجود نداشت خسارات به دلیل عدم کنترل 
آب بسیار افزایش می یافت. عیدانی بیان کرد: یکی از اهداف 
احداث سدها کنترل سیلاب است؛ فرض کنید ۲۸0 میلیون 
مکعب در این سیلاب از مقطع رودخانه میناب می گذشت و 
این سد هم وجود نداشت؛ دبی ۱٣هزار ،۱0هزار و ٧هزار به 
صورت کنترل شده با حداقل تخریب عبور داده شده است 
و حتی در سال ٩۸ که جاسک سیل آمد بسیاری از پل ها 
را آب برد و روستاها دچار آبگرفتگی شدید شدند اما تنها 
جایی که خسارت حداقل بود در رودخانه بعد از سد جگین 
بود که نشان می داد سد چه میزان در کنترل سیلاب می تواند 
موثر باشد. مدیرعامل آب منطقه ای هرمزگان در پاسخ به 
سوالی در رابطه با بارندگی  پیش روی هرمزگان گفت: در 
سفر وزیر نیرو به استان هرمزگان یک کارگروهی متشکل 
از مرکز تحقیقات منابع آب، سازمان هواشناسی و شرکت 
مدیریت منابع آب حوزه آبریز جنوبی کشور تشکیل شد 
که به صورت کامل ســامانه ای را که پیش بینی شده است 
را رصــد کنند و با دقتی خاص به ما اطلاع دهند تا ما هر 
مانوری که می توانیم برای تخلیه ســد انجام دهیم دقیق  تر 

انجام دهیم. وی اظهارداشت: استان هرمزگان، استانی بی آب 
است و هرگونه ریسک برای رهاسازی می تواند تبعاتی برای 
دوران بی بارانی داشته باشد یعنی نمی شود با یک پیش آگاهی 
هواشناسی یک سد را خالی کنیم علاوه بر اینکه اگر باران 
خیلی شدید باشد خالی کردن کامل سد هم هیچ مشکلی را 
حل نمی کند مانند بارندگی های اخیر که سد خالی بود و قبل 
از ســیلاب آب حتی به اندازه دریچه های سد استقلال هم 
وجود نداشت و امکان خالی کردن آن وجود نداشت. عیدانی 
تصریح کرد: هم اکنون نیروها در حال احداث خاکریزهای 
احتیاطی در روستاهای درگیر سیلاب هستند تا بتوانیم در 
این فرصت کم حداکثــر کاری که می توانیم را انجام دهیم 
و خطرات را در بارندگی پیش رو به حداقل برســانیم الان 
در حال حاضر ماشین آلات در گوربند، حاجی آباد، مازغ، 
حاشیه رودخانه تمبک و منطقه سنگی رودان مشغول کار 
هســتند و اگر اعتبارات ویژه ای در هیات دولت دیده شود 
می توانیم یک بار برای همیشه حاشیه رودخانه میناب را 
ایمن سازی کنیم. مدیرعامل آب منطقه ای هرمزگان در پاسخ 
به سوالی در رابطه با مشکلات موجود برای جلوگیری از 
سیلاب های احتمالی و کمبودها بیان کرد: ما یک مشکل 
قانونی داریم؛ قوانین یک جا می گوید رودخانه ی داخل شهر 
مسئولیتش با وزارت کشور است و یک جا هم می گوید با 
وزارت نیرو است لذا در جلسه ای که با وزیر کشور داشتیم 

قول دادند که در سطح ملی این مشکل حل شود اما کلیاتش 
این است که ما یک دستگاه اجرایی هستیم و هرکاری که 
بخواهیم انجام دهیم سازمان برنامه و بودجه باید اعتبار در 
نظر بگیرد و ما بر اساس آن قرارداد ببندیم و نظارت کنیم 
بر اجرا؛ در شهرها عمدتا نه ردیف اعتباری به وزارت نیرو 
می دهنــد و حتی در قانون بودجه ۱۴00 بند ٣ تبصره ۱٣ 
آمده است که وزارت کشور برود پیگیری پول خود را کند 
اما این مسئله نافی مسئولیت های ما نیست و تلاش خود را 
انجام می دهیــم. وی اضافه کرد: در حوزه آب منطقه ای در 
کل استان حدود ۱۴٧میلیارد تومان به زیرساخت ها براثر 
بارندگی ها و سیلاب های ناشی از آن خسارت وارد شد و در 
میناب کل کانال های آبیاری با گل و لای پوشانده شده و در 
جاهایی نیز سیل کل کانال ها را با خود برده است. عیدانی در 
پاسخ به سوالی در رابطه با لایروبی رودخانه ها و نارضایتی 
مردم در این حوزه خاطرنشان  کرد: اشتباهی که گاها توسط 
مردم و حتی مسئولین و کسانی که به قوانین سروکار دارند 
مطرح می شود استفاده از اصطلاح لایروبی است؛ لایروبی 
عملیاتی اســت که نهایتا از یک رودخانه ای یک عمقی به 
اندازه ۲0 سانتی متر را جا به جا کنید اما درخواست مردم که 
اشتباها می گویند لایروبی نامش ساماندهی رودخانه است 
که شامل چندسری عملیات است که باید انجام شود.وی 
تاکید کرد: هرجایی کــه دولت به ما اعتبار ابلاغ می کند ما 
قرارداد بستیم و در حال کار هستیم ولی از آنجایی که استان 
هرمزگان ۲0هزار کیلومتر رودخانه دارد که ۵هزار کیلومتر 
آن در نزدیکی مراکز جمعیتی قرار دارد مطالعات ساماندهی 

۲هزار کیلومتر از رودخانه ها انجام شده است اما شرط انجام 
آن این است که تامین اعتبار آن ها توسط سازمان برنامه و 
بودجه انجام شود و ما بتوانیم ابلاغی بگیریم که وارد بحث 
قرارداد شویم. عیدانی عنوان کرد: ساماندهی ٣۵0 کیلومتر از 
رودخانه های استان هرمزگان نیازمند اعتباری بالغ بر ۱٧۵ 
میلیارد تومان اســت تا بتوانیم خطر سیلاب را در مناطق 
پرخطر جمعیتی کاهش دهیــم. مدیرعامل آب منطقه ای 
هرمزگان در پاســخ به سوالی در رابطه با بند)و( تبصره ۸ 
و ساماندهی رودخانه ها توسط شرکت های استخراج شن و 
ماسه گفت: بر اساس این قانون ما یک سری قراردادهایی را 
منعقد کردیم اما از آنجایی که این مسئله تازه در بودجه آمده 
بود یک ســری ابهامات در آن وجود داشت که الان تقریبا 
رگلاژ شده است و چندین قرارداد هم داریم. وی ادامه داد: 
به عنوان مثال ساماندهی رودخانه گابریک از همین طریق 
در حال اجرا اســت و در رودخانه میناب هم مقداری از 
همین محل آغاز شده است و امسال تقریبا این طرح روی 
غلطک افتاده اما این هم فقط قابل اجرا برای رودخانه هایی 
است که مصالحش قابل مصرف در مسائل عمرانی است لذا 
بسیاری از رودخانه ها این قابلیت را ندارند و نمی شود از این 
محل اعتبار مورد نیاز برای ساماندهی آن ها را تامین کرد. به 
گزارش تسنیم؛ عیدانی افزود: اجرای این طرح در رودخانه 
سیریک خوب بوده است و پیک سیلاب را که ۱۱00 متر 
مکعب در ثانیه بود را گذراند و ساماندهی رودخانه با کمک 
بخش مردمی و معادن شــن و ماسه موجب شد تا مردم از 

سیل ایمن بمانند.

سد استقلال ، میناب را از سیلاب ۲۸۰ میلیون مترمکعبی نجات داد 

فرماندار بندرخمیر عنوان کرد

خسارت یکصد میلیاردی بارندگی به زیرساخت های جاده ای در بندرخمیر

شهرستان//  ســرویس  درساره  امین 
یکصد  خسارت  از  بندرخمیر  فرماندار 
میلیــارد ریالی بارش هــای اخیر به 
زیرساخت های جاده ای در شهرستان 

خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا، میرهاشم خواستار  
پس از بازدید یک روزه از راه های روستایی 
شهرستان بندرخمیر که به صورت میدانی و 

با همراهی معاون برنامه ریزی و هماهنگی 
 امور عمرانی فرمانداری، بخشداران مرکزی 
و رویــدر و همچنین شــماری از مدیران 
دســتگاه های اجرایی شهرستان بندرخمیر 
انجام شد، با بیان این مطلب اعلام کرد: بارش 
بــاران در هفته گذشــته و طغیان رودخانه 
فصلی باعث خسارت به راه  ، زیرسازی ها و 
ابنیه فنی در محور  اصلی و راه های روستایی 
شهرستان شد.وی افزود: بالا آمدن ناگهانی 
 ســطح آب رودخانه های فصلی انســداد 
جاده های روســتایی را در پی داشت که با 
همت و تــلاش راهداران هم اکنون تردد در 
تمامی محور های روستایی در حال جریان 
اســت. خواســتار همچنین گفت: در این 
بازدیدها مقرر شد اداره راهداری با همکاری 

 دهیاران روســتاها نسبت به تعمیر و مرمت 
آب بردگی های زیرساخت های راه حاصل از 
بارندگی اقدام کنند.به گفته فرمانداربندرخمیر 
 عمــده بازدیدهــا، از راه هــای مناطــق 
صعب العبور و دوردست شهرستان بندرخمیر 
به ویژه آب مصلی ، شینگو ، گیشو، پرکان 
گیشــو، پرکان آل موســی ،تنگ اشکن و 
ســایر روســتاهای این مناطق بوده است.
فرمانداربندرخمیر علاوه بر راه های روستایی 
 در بخــش رویدر و مرکزی شهرســتان، از 
سازه های آبخیزداری، شبکه های فرسوده 
برق، روند احداث مسکن محرومین، محل 
احداث اســتخر ذخیره آب و کانال آبیاری 
باغات در این روستاها و همچنین خانه های 
زیر کوه در شــهر رویدر بازدید و خواستار 
تســریع در روند اجرای این پروژه ها شد. 
خواستار همچنین در حاشــیه این بازدید 
یک روزه که تا شــامگاه به طول انجامید 
با جمعی از معتمدین و اهالی روســتاهای 
مناطق محروم شهرســتان بندرخمیر دیدار 
و با حضور مدیران دســتگاه های اجرایی 
 همراه، مشکلات و خواســته های آنان در 
حوزه های مختلف را مورد بررســی قرار 
داد.قابل ذکر اســت در بازدید امروز علاوه 
بر معاون فرماندار و بخشــداران مرکزی و 
رویدر ، روسای ادارات راهداری و حمل و 
نقل جاده ای، جهاد کشاورزی ، برق ، بنیاد 
مسکن ، هلال احمر و نمایندگانی از آب و 
فاضلاب و منابع طبیعی فرماندار بندرخمیر را 

همراهی کردند.

  سردار مقدم 
 دبیر جمعیت مستقل جهادی کشور

  سردار علی مخیر ایرانی  
قائم مقام جمعیت جهادی مستقل کشور

قاسم گلستانی 

هیات مدیره انجمن
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فروردین :
شــما تاکنون با یکی از دوستا ن تان در مسیری همراه و 
همگام بودید اما به نظر می رســد این روزها دوست شما 
راه جدیدی برای خود برگزیده است. اگرچه ممکن است 
شما به خود این اجازه را بدهید که از نقشه های خود برای لحظاتی چشم 
بپوشید، اما این می تواند ناشناخته باقی بماند. این مهم نیست که این کشش 
و جذابیت به کجا منجر خواهد شد)یا اینکه اصلا به نتیجه ای نرسد(، امروز 
را به خودتان خوش بگذرانید و شادمانی و سبکباری را چاشنی زندگی 

خود کنید.
   اردیبهشت :

شما ممکن است امروز با فعالیت های غیر منتظره ای مواجه 
شوید، سعی کنید  آنقدر انعطاف پذیر نباشید که بخواهید 
پاسخ همه اطرافیان تان را بدهید. انگیزه های شما تغییری 
را در برنامه های شــما ایجاد می کند قبل از اینکه حتی بدانید چه چیزی 
انتظار شما را می کشد. تازمانی که تمام داستان را نشنیده اید واکنشی نشان 
ندهید  و بعد از آن از راه خود برای پیدا کردن هدف خود  منحرف شوید، 
حتی اگر بواسطه بیان ایده های تان هیجان زده شوید. همیشه کار مثبت 
دیگران را تایید کرده و او را تشــویق کنید و مطمئن باشید او  خوشحال 

خواهد شد،  بجای اینکه مدام او را مورد انتقاد قرار دهید.
   خرداد :

اگر به نظر تان می رســد روز شما تحت کنترل تان است،  
انرژی خود را برای تغییر اتفاقات روزمره هدر ندهید. شما 
ممکن است اعتقاد داشته باشید که آن چیزی که برایتان در 
راه است به بهترین وجه برای شما مقدر خواهد شد.اما شما بیش از آنچه 
که فکرش را بکنید با موقعیت خود سازگار هستید. پس اجازه ندهید که 
احساس نارضایتی و ناامنی در مورد مسائل روزمره باعث شود که شما 
احساس بدی داشته باشید. در نهایت، اگر بر حوادث و اتفاقات غلبه کنید 
خوشی و شادمانی را تجربه خواهید کرد پس برای تغییر دادن مسیر خود 
بیهوده تلاش نکنید چرا که شما توانایی ادامه این مسیر را به راحتی دارید.

    تیر :
در این روزهای تعطیل ممکن است برایتان کمی  درگیری 
و اختلاف بوجود آید چرا که کســی که همواره برای تان 
دردســر ایجاد می کرد این روزها دوباره سر راه شما قرار 
می گیرد و به نظر می رسد که برایتان مشکل ساز خواهد شد. اما  این قضیه 
واقعا اتفاق نخواهد افتاد چرا که امتحانی بیش نیست. وظیفه خود را برای 
حل این بحران انجام دهید ، حتی اگر نمی خواهید که احساسات خود را 
برای دیگری بیان کنید. چرا به کسی نمی گویید که واکنشی که در قبال یکی 
از دوســتان یا اعضای خانواده تان نشان داده اید به چه علت بوده که این 

می تواند موضوع را تا حدی روشن و قابل درک کند.
      مرداد :

با وجود اینکه احساســات مشتاقانه ای اکنون حول شما 
می چرخند اما شما نمی خواهید بفهمید که آنها چی هستند 
و همین باعث می شــود که نتوانید در مسیر شاد و موفقی 
قدم بردارید. اگر بخواهید این کار را برای مدت طولانی انجام دهید برایتان 
مشکل ساز خواهد شد، اما این می تواند دقیقا همان راهی باشد که لازم 
است شــما و خانواده تان انتخاب کنید تا از حوادث ناراحت کننده روز 

غافل شوید.
   شهریور :

مهم نیست که امروز چقدر سخت کار کرده اید تا روزتان را 
به روزی کامل و عالی تبدیل کنید، مسئله ای پیش می آید  
که به نظر نادرست می رســد و شما را از راه تان منحرف 
می کند. احتمالا باید در قبال شــخصیتی که امروز از خود نشان دادید تا 
امروز را به روزی عالی تبدیل کنید جوابگو باشــید. به جای اینکه روی 
چیزهایی تمرکز کنید که بسیار کم اهمیت و جزیی به نظر می رسند، درست 
این اســت که وارد کار شــوید و آن را انجام دهید تا اینکه در انجام آن 

تعلل کنید. 
   مهر :

این درست نیست که شما کاری را بیشتر از توان خود انجام 
دهید فقط به خاطر اینکه دیگران احساس راحتی کنند و 
از تعطیلات خود لذت ببرند. به یاد داشته بشاید که امسال 
می تواند سال متفاوتی برای شما باشد؛  شما می توانید صاحبخانه بسیار 

خوبی باشید و در عین حال به فکر نیازهای خود نیز باشید.
       آبان :

اگر احساس می کنید که در این تعطیلات چیزی را کم دارید،  
ممکن است بخواهید بیش از حد جبران آن کمبود را بکنید و 
در انجام آن اغراق کنید. اما این کار زیاد مفید نیست و باعث 
هم نمی شود کسی احساس بهتری داشته باشد. این فقط به خاطر این است 
که بر احساس گناه خود سرپوش بگذارید. به جای اینکه وانمود کنید که هر 
چیزی مانند سال قبل است، دلیل این تفاوت را بفهمید. دانستن و پذیرفتن 

حقیقت بهترین کاری است که همه می توانند انجام دهند.
   آذر :

اخلاق و روحیات شــما امروز برخلاف روزهای دیگر 
است و اگر بخواهید تلاش کنید که از بروز احساسات تان 
جلوگیری کنید ممکن است این اوضاع را بدتر هم بکند. 
شما می توانید بگویید که تغییرات شدید در پیش است،  اما می دانید که الان 
نمی خواهید با آن روبرو شوید. انکار کردن برای روزهای معدودی می تواند 
چاره ساز باشــد اما در دراز مدت نمی توانید خود را گول بزنید چرا که 

نمی توان از تغییرات پیش رو اجتناب کرد.
  دی :

خیال بافی های شما ممکن است امروز گردشی پرماجرا 
برای تان به ارمغان آورده و باعث شوند که دراین گردش 
کلی تفریح کنید اما این نباید باعث شود که آنها را درست 
و واقعی بپندارید. مشکل شما این است که اگر زیادی در تصورات خود 
غرق شوید که احساس کنید این تقدیر شماست و ممکن است هر چیزی 
که جلوی چشمان شماست را تغییر دهد. مواظب باشید، این روی دیگری 

از خیالات و تصورات شماست.
   بهمن :

اگر بخواهید مدام به این فکر کنید که اتفاق بدی در حال 
وقوع است و هر لحظه ممکن است رخ دهد، نمی توانید آرام 
باشید. این چیزی است که گردش ماه به اورانوس ناپایدار 
به شما می گوید. این اتفاق زودگذر نیست؛ مسئله ترس شما 
از تغییر و ناپایداری است. اگر زیادی بخواهید به خیالات و تصورات خود 
بچسبید، آنها شکننده شده، زیر فشار ترک بر می دارند. اما گر اجازه دهید 
که جریان داشته و در حال جذر و مد باشند،  با تغییرات بیرونی کاهش یافته 

و در کارتان انرژی تازه ای خواهید گرفت.
  اسفند : 

اگر چه ممکن اســت احســاس کنید به آخرین اهداف و 
درجه های واقعیت چسبیده اید،  اما رویاهایتان ممکن است 
رشــد کنند و به طور موقت بر شما غلبه کنند. یک تصور 
زیبا برای خود ایجاد کنید- عاشقانه یا معنوی- می تواند تجربه ای نشاط 
آور و لذت بخش باشد. اما شما باید راهی برای غلبه بر ترس تان از پیش 
رفتن و جلو رفتن در مســیری جدید پیدا کنید. نگران نباشید؛ حتی در 
دریای خیالات تان غرق شدید مطمئن باشید به زودی به ساحل نجات 

دست خواهید یافت.

خطرناک ترین سموم مواد غذایی 
سرویس ســلامت // دکترای سم شناسی 
از جمله  را  و داروشناسی، ســموم قارچی 
غذایی  مــواد  در  ترین ســموم  خطرناک 
 دانست و گفت: این سموم توسط قارچ ها در 

مواد غذایی تشکیل می شوند. 
  حســن یزدان پناه، به بررســی آفت کش  ها 
در محصولات کشاورزی اشــاره کرد و گفت: 
میزان ســموم کشــاورزی و ســایر سموم 
موجود در محصولات تولید شــده در داخل 
و فرآورده های وارداتی به طور روتین توسط 
سازمان های نظارتی پایش می شود.رئیس مرکز 
 تحقیقات سلامت غذا دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشــتی، بررسی فلزات ســنگین در 
محصولات کشاورزی و غذایی را مورد توجه 
قرار داد و عنوان کرد: خوشبختانه برای بررسی 
حدود مجاز این سموم هم برنامه های مدونی 
تدوین و اجرایی شده است و میزان این سموم 
در انواع محصولات ارزیابی و پایش می شود.

اســتاد دانشگاه علوم پزشــکی شهید بهشتی 
درباره مشخصات محصولات غذایی کشاورزی 
استاندارد، اظهار کرد: بر اساس استانداردهای 
 جهانی ســه اصل ســلامت، کیفیت و اصالت 
مــواد غذایی بــرای اطمینان از اســتاندارد 
بررسی می شود.وی  محصولات کشــاورزی 
با بیان اینکه امروزه بررسی سلامت محصول 
کشــاورزی از اهمیت ویژه ای برخورداراست 
ادامه داد: به طور مثال برای بررسی محصولی 
مانند زعفران علاوه بر سلامت، اصالت محصول 
و محل تولید نیز مورد بررسی قرار می گیرد. اگر 
زعفرانی محصول استان مرکزی است و ادعا شود 
که مثلًا در استان خراسان تولید شده در واقع 
 این محصول اصیل نبوده و از نظر سازمان های 
بین المللی امکان فروش ندارد.دکترای ســم 
شناسی و دارو شناســایی ادامه داد: در مورد 
موضوع  کشــاورزی  فرآورده های  اصالــت 
ســلامت کاملًا از بحث اصالت جدا اســت، 
ممکن اســت فرآورده ای کاملًا سالم و منطبق 
با اســتاندارهای بین المللی تولید شده باشد 
ولی محل تولید به اشــتباه درج شده باشد، لذا 
بر اساس قوانین، این محصول تقلبی محسوب 
می شــود و امکان خرید و فروش ندارد.یزدان 
پناه با تاکید بر این که امروزه دنیا به دنبال این 
موضوع است که اصالت محصولات را بررسی 
کند خاطرنشــان کرد: اگر چنانچه ادعا شود 
عسل تولید شده از گیاهی مثل گون است ولی 
بعد از بررسی ها مشخص شود این فرآورده به 
گیاه دیگری تعلق دارد حتی اگر ســلامت آن 
 مشــکلی نداشته باشــد باز هم از نظر قانون 
بیــن المللی این محصول تقلبی اســت.عضو 
هیئت علمی دانشــگاه علوم پزشــکی شهید 
بهشــتی یادآور شــد: برای زمانــی طولانی 
در صنعــت فرآورده های کشــاورزی صرفاً 
کیفیت محصول مــد نظر بود و در مرحله بعد 

علاوه بر کیفیت، ســلامت مــواد غذایی در 
محصولات تولید شــده نیز مورد توجه قرار 
گرفت، اما در ســال های اخیــر اصالت مواد 
غذایی نیز از اهمیت ویژه ای برخوردار شــده 
 اســت.  وی با بیان اینکه برای بررسی اصالت 
 مــواد غذایــی از تکنولوژی های بــروز دنیا 
بهره برده می شــود، تاکید کرد: در دو ســال 
گذشته در کشــورهای اروپایی موضوعی که 
بیش از ســایر موارد دچار آسیب شده اساساً 
اصالت مواد غذایی بوده اســت چرا که مابقی 
موارد ســلامت قابل ارزیابی دقیق است ولی 
اصالت غذا ممکن اســت در برخی حوزه ها 
دچار چالش شــود.معاون پژوهشی دانشکده 
داروسازی ادامه داد: اولین گام بررسی سلامت 
محصــولات غذایــی و فرآورده های غذایی، 
اصالت محصول است، در مراحل بعدی کیفیت، 
سلامت و میزان آلاینده ها نیز بررسی می شود.
وی با اشاره به این که قوانین مربوط به کیفیت، 
اصالت و سلامت غذا به صورت جدی دنبال 
می شــود اضافه کرد: مشتری حق دارد که در 
ازای پولی که پرداخت می کند، محصولی سالم 

و با اصالت دریافت کند.
    یزدان پناه با بیان این که محصولات غذایی 
که تولید می شــوند باید عــاری از آلاینده ها 
فرآورده های  و  محصــولات  گفت:  باشــند 
کشــاورزی باید بدون آلاینده ها باشــند و یا 
میزان این مــواد پایین تر از حدود مجاز وضع 
شده باشــد، همچنین کاملًا مشخص باشد که 
این محصولات در کدام منطقه جغرافیایی تولید 
شده اند، بنابراین سلامت مواد غذایی قسمتی از 
یکپارچگی تولید را به خود اختصاص می دهد.

معاون پژوهشی دانشکده داروسازی دانشگاه 
علوم پزشــکی شهید بهشتی ادامه داد: کیفیت، 
ســلامت و اصالت محصولات غذایی تعیین 

می کند که این محصولات می توانند توســط 
مصرف کننده استفاده شود یا خیر.وی با بیان 
اینکه اگر قصد داشته باشــیم صرفاً موضوع 
ســلامت مواد غذایی را مورد بررســی قرار 
دهیم، مهمترین آلاینده ها، آلاینده های شیمیایی 
و میکروبی هســتند، توضیح داد: خوشبختانه 
استانداردهای ملی حدود مجاز این آلاینده ها 
در کشور ما تدوین شده و توسط سازمان ملی 
استاندارد، سازمان دامپزشکی کشور، سازمان 
غذا و دارو و وزرات بهداشــت به طور دقیق 
 اجرا می شــود.یزدان پناه ادامه داد: ســلامت 
مواد غذایــی در آزمایشــگاه های دولتی و 
خصوصی کشور که دارای تاییدیه از سازمان 
غذا و دارو، ســازمان دامپزشــکی و سازمان 
ملی استاندارد اســت، کنترل می شود.وی در 
پاسخ به این سوال که اگر سلامت مواد غذایی 
کنترل نشــود چه تأثیری در سلامت عمومی 
مــردم دارد؟ گفت: طبیعتاً ســموم در مقادیر 
بالاتر از حد مجاز کــه در غذاها وجود دارد 
می تواند منجر به ابتلاء بــه بیماری های حاد 
و مزمن شــود.یزدان پناه با تاکید بر این که بر 
 مبنای مطالعات علمی اثرات سمی آلاینده های 
مواد غذایی در بدن مشخص شده است، توضیح 
داد: بخشی از این اطلاعات را سازمان بهداشت 
جهانــی از منابع علمی اســتخراج می کنند و 
میزان ســموم در مواد غذایی توسط سازمان 
خواروبار کشاورزی ملل متحد، تهیه می شود و 
در ادامه نیز کمیته های تخصصی این سازمان ها 
با انجام ارزیابی خطر، حدود مجاز ســموم در 
مواد غذایی را اعــلام می کنند.وی تاکید کرد: 
وظیفه اصلی سازمان های نظارتی پایش روتین 
محصولات اســت چرا که اگر میزان ســموم 
موجود بالاتر از حد استاندارد باشد خطرات 

جدی را برای انسان ایجاد می کند.

سرویس سلامت // دبیر کمیته علمی کشوری مقابله با 
کرونا ضمن تشریح چرایی گرفتاری کشورهای اروپایی 
در پیک جدید با ســویه امُیکــرون و همچنین خطر 
واکسن نزده ها در ایجاد پیک ششم در کشور، گفت: بر 
خلاف تصور ایجاد شده،  امُیکرون می تواند سنین بالا را 
هم گرفتار کرده و حتی منجر به بستری در آی سی یو و 

مرگ شود. 
   دکتر حمیدرضا جماعتی درباره خطر جمعیت واکسن نزده 
در کشــور برای بروز پیک ششم کرونا در کشور که گفته 
می شود، جمعیتی هشت میلیونی را شامل می شود، گفت: 
افرادی که واکســن تزریق نکرده اند، هم احتمال گرفتاری 
خودشــان و هم احتمال گرفتاری خانواده هایشان وجود 
دارد. در عین حال این احتمال وجود دارد که در صورت 
گرفتاری این افراد، منجر به ایجاد چرخه ویروس در جامعه 
شوند و احتمال انتشــار ویروس در جامعه از سوی آنها 
بســیار زیاد است. بر همین اساس توصیه ما این است که 
حتما واکسیناسیون را در این افراد انجام دهیم. به خصوص 
اینکه واکسیناسیون به میزان بالا، منجر به کند شدن چرخه 
ویروس در جامعه و تا حدود زیادی کنترل پاندمی می شود.
* عدم واکسیناســیون و خطر ادامــه پاندمی با 

سویه های جدید
  وی ادامه داد: در حــال حاضر یکی از علت هایی که 
در کل دنیــا یا در جامعه جهانی در کنترل پاندمی کرونا 
معضل داریم،  این اســت که یکسری از کشورها به ویژه 
کشــورهایی که از نظر اقتصادی ضعیف هســتند مانند 
کشــورهای آفریقایی و... به میزان کم واکســن تزریق 
کرده اند. به عنوان مثال کشورهایی که واکسیناسیون در 
آن ها به میزان بسیار کمی مثلا یک درصد یا 10 درصد 
انجام شده است. جالب اینجاست که چرخه ویروس در 

داخل این کشورها منجر به ایجاد پاندمی در کل جامعه 
جهانی می شود. به عنوان مثال سویه دلتا یا امُیکرون از 
کشورهایی آمدند که میزان انجام واکسیناسیون در آن ها کم 
بود و این موضوع باعث شد که چرخه ویروس در داخل 
آن کشــورها افزایش یابد و وقتی که این افزایش انجام 
شود و ماندگاری ویروس در جامعه ای زیاد شود، منجر 
به جهش ویروس می شــود. در برخی مواقع هم جهش 
ویروس به سمت وحشی تر شدن ویروس اتفاق می افتد 
و همین باعث می شود که ویروس جهش یافته که قدرت 
بیشتری دارد از آن جوامع به جوامع دیگر گسترش یافته 
و باعث تشــدید پاندمی یا پیک در کشورهای مختلف 
شــود. حال این اتفاق درباره یــک جامعه و افرادی که 
در آن جامعه واکسیناسیون را انجام نمی دهند، هم برای 
خودشان و هم برای جامعه ای که در آن زندگی می کنند 
و هم برای جامعه جهانی می تواند خطر آفرین باشند. بر 
همین اساس تاکید ما بر انجام واکسیناسیون بسیار زیاد 
است.وی گفت: البته در کشور ما تعداد افراد واکسن نزده 
نســبت به کل جامعه زیاد نیست، اما همین تعداد کم هم 
می تواند خودش منشــاء چرخش ویروس و گرفتاری 
افراد دیگر جامعه و ایجاد پیک های بعدی باشد. در عین 
حال ایجاد محدودیت اجتماعی برای افرادی که واکسن 
تزریق نکرده اند، موضوعی اجرایی است، اما ما در کمیته 
علمی اعلام می کنیم که افرادی که واکسن تزریق نکرده اند 

هم برای خودشان، هم برای خانواده هایشان و هم برای 
جامعه شان می توانند خطرناک باشند.

*  ضرورت واکسیناسیون و رعایت پروتکل های 
بهداشتی به صورت توامان 

  جماعتی تاکید کرد: در عین حال باید توجه کرد اینکه 
بگوییم با تزریق دو دز واکســن،   دیگر نیازی به رعایت 
پروتکل ها وجود ندارد، ساده انگاری محسوب می شود، 
بلکه پروتکل های بهداشتی حتما باید رعایت شوند. در 
کشورهایی مانند کشورهای اروپایی و آمریکا که مجددا 
شاهد پیک بیماری با امُیکرون هستیم،   بحث عدم رعایت 
پروتکل های بهداشــتی یکی از عواملی بود که منجر به 
پیک مجدد بود. دومین موضوعی که در آن کشورها وجود 
داشــت، این بود که فاصله بین دز دوم تا ایجاد امُیکرون 
بســیار زیاد بود و بیش از شش تا هشت ماه فاصله بود 
که منجر شد که سطح آنتی بادی کاهش یافته و با توجه 
به افزایش سرایت پذیری ویروس منجر به گرفتاری افراد 
شد. سومین دلیل هم عدم وجود محدودیت های اجتماعی 
بود. به طوری که در ورزشــگاه ها و سینماها و ... شاهد 
بودیم که حتی افراد ماسک هم نزدند و کنار هم به تعداد 
زیاد نشســته اند. همین اتفاق نشان می دهد که انجام این 
اقدامات در کنترل بیماری بســیار حائز اهمیت است و 
در صورت عدم رعات، مــی تواند عواملی برای ایجاد 
پیک های جدید، سویه های جدید و پیک های ناشی از آن 

شود. موضوع دیگری که به ویژه در کشورهای اروپایی 
مطرح بود، این بود که واکسیناسیون سنین 12 تا 13 سال 
را اصــلا آغاز نکرده بودند که باتوجه به اینکه افراد این 
سنین منبع وسیعی برای ایجاد پیک بودند، این عامل هم 

منجر به بروز پیک در این کشورها شد.
*  امُیکرون خفیف است؟ 

  وی درباره تصور غالب در جامعه مبنی بر خفیف بودن 
امُیکرون، گفت: این ســاده انگاری اســت که فکر کنیم 
امُیکرون خفیف اســت و بنابراین همه چیز را رها کنیم. 
اکنون در بسیاری از کشورها تعداد بستری های ناشی از 
ابتلا به امُیکرون به میزان زیادی افزایش یافته اســت و 
میزان مرگ ومیر هم افزایش یافته است. بنابراین باتوجه 
به اینکه امُیکرون سرایت زایی بالایی دارد و تعداد افراد 
زیادی درگیر می شوند،  همین تعداد زیاد باعث می شود 
که حتی اگر درصد بستری شــان هم نسبت به دلتا کمتر 
باشــد، اما از آنجایی که سرایت زایی بسیار زیاد است و 
تعداد زیادی از افراد گرفتار می شوند، به همین دلیل تعداد 
بستری ها می تواند خیلی بیشتر باشد و تعداد مرگ ومیر 

هم افزایش یابد.
*  امُیکرون هم می تواند منجر به بستری و مرگ شود

جماعتی تاکید کرد: در حال حاضر در ایران هم بســتری 
ناشــی از امُیکرون داشته ایم. بسیاری از بیمارانی که اکنون 
بستری شدند و دارند بررسی می شوند و حتی در آی سی یو 
هستند، مبتلا به امُیکرون هستند. بنابراین نباید با ساده انگاری 
فکر کنیم که امُیکرون فقط منجــر به یک بیماری خفیف 
می شود. شاید یکی از عللی که منجر به بروز این ابهام شده، 
این است که تعداد افرادی که گرفتار می شوند، تعدادی شان 
در سنین 20 تا 40 ساله اند که ایمنی خوبی دارند و واکسن 
زدند و شاید خیلی علامت نداشته باشند. با این حال می دانیم 

که امُیکرون می تواند سنین دیگر را هم گرفتار کرده و حتی 
منجر به بســتری در آی سی یو و خدایی نکرده مرگ شود.

جماعتی درباره وضعیت افزایش امُیکرون در کشــور نیز 
گفت: طبق گزارش ها تقریبا 27 درصد از کل تســت هایی 
که در هفته گذشــته انجام شــده، مربوط به امیکرون بوده 
است. این افزایش زیاد با توجه به اینکه ویروس امُیکرون 
از نظر ماهیتی سرایت زایی بیشــتری دارد و سه برابر دلتا 
سرایت پذیری داشته و هر یک نفر مبتلا به امُیکرون می تواند 
10 نفر را مبتلا کند، نشان می دهد که اهمیت موضوع بسیار 
زیاد است. وقتی در عرض یک هفته اینقدر افزایش یافته، 
می تواند در چند هفته دیگر به پیک خودش برسد. باتوجه به 
اینکه پیش بینی ما این است که طی چند هفته آینده احتمالا 
با پیک امُیکرون مواجه باشیم،  بنابراین پیشنهاد کمیته علمی 
 این اســت که مدارس، دانشگاه ها و مجامع اعم از کنسرت 
و ... حداقل تا چند هفته آینده، برای بازگشایی شان تعجیل 
نشود و بعد از این چند هفته ارزیابی کنیم و با این اقدامات، 
همچنین با رعایت پروتکل ها و تکمیل واکسیناســیون و 
تزریق دز سوم واکسن، از ایجاد پیک امُیکرون در کشور تا 

حد زیادی پیشگیری کنیم. 

سرویس سلامت //  مسئول بیماری های واگیر مرکز بهداشت استان 
هرمزگان گفت: خانواده ها در انجام واکسیناسیون به موقع کودکان 

خود در برابر بیماری های خطرناک تعلل نکنند. 
   دکتر طیبه رازنهان افزود: عمده واکسن هایی که در حال حاضر در 

مراکز بهداشتی به کودکان تزریق و یا خورانده می شود برای پیشگیری 
از 10 بیماری استفاده می شود.وی اظهار کرد: برای پیشگیری از سل 
در کودکان در بدو تولد آنان از واکســن ب ث ژ اســتفاده می شود؛ 
واکسن هپاتیت نیز در 3 نوبت بدو تولد، 2 ماهگی و 6 ماهگی تزریق 
می شود که این واکسن می تواند ایمنی بسیار خوبی تا آخر عمر ایجاد 
کند.وی عنوان کرد: یکی دیگر از بیماری های خطرناک که کودکان را 
تهدید می کند بیماری فلج اطفال یا پولیو است که با پوشش سراسری 
واکسیناسیون در حال انجام است لذا واکسیناسیون روتین و برنامه های 

طرح تکمیلی در سراسر کشور ادامه دارد.
     دکتر رازنهان با اشــاره به اینکه واکســن فلج اطفال در دو نوع 

تزریقی و خوراکی انجام می شود؛ گفت: اهمیت دریافت واکسیناسیون 
کودکانمان را درک کنیم و به موقع این واکسن را به کودکان بخورانیم.

مسئول بیماریهای واگیر مرکز بهداشت استان بیان کرد: یکی دیگر از 
واکســن هایی که از دو ماهگی برای کودکان شروع می شود واکسن 

سه گانه یا ثلاث است که اکنون به واکسن 5 گانه تبدیل شده است.
وی اضافه کرد: در گذشته از این واکسن بر علیه 3 بیماری دیفتری کزاز 
و سیاه سرفه استفاده می شد و اکنون واکسن هپاتیت و آنفلوانزا تیپ 
b نیز به آن اضافه شده است و در 3 نوبت 2 ماهگی، 4 ماهگی و 6 

ماهگی کودکان باید دریافت کنند.
   رازنهان تصریح کرد: واکسن MMr نیز بر علیه 3 بیماری سرخک، 

سرخچه و اوریون در کودکان سنین 12 و 1۸ ماهگی استفاده می شود.
وی اضافه کرد: در ماه های اخیر مواردی از سرخک در کشور و استان 
مشاهده شد؛ در همین راستا طرح واکسیناسیون سرخک را در استان 
داشتیم و کودکان در دو نوبت واکسن خود را دریافت کردند.به گزارش 
ایسنا ؛ مســئول بیماری های واگیر مرکز بهداشت استان خاطرنشان 
 کرد: در این دو ســالی که با کرونا درگیر بودیم شاهدیم که برخی از 
 خانواده ها در انجام واکسیناســیون خود تعلــل کردند. پس خیلی 
مهم اســت که واکسیناسیون کودکان به موقع و با وسواس انجام شود 
خانواده ها پیگیر باشــند تا شــاهد هیچ گونه مشکلی برای کودکان 

نباشیم.

مزایا و معایب مصرف روزانه پنیر
سرویس ســلامت // پنیر در انواع مختلف و طعم های متنوع در 
سراســر دنیا وجود دارد و اکثر مردم به این خوراکی علاقه مند 
هســتند اما مصرف زیاد پنیر برای بدن بسیار مضر و خطرناک 

است.
   خوراکــی پنیر در تمام انواع و شــکل ها خوشــمزه به نظر 

می رسد و احتمالاً شما حداقل یک نوع از آن را بیشتر 
می پسندید اما به نظرتان آیا مصرف روزانه پنیر 

خطرناک است و نباید این عادت را داشته 
باشیم؟

نوع پنیر، میزان مصرف در طول روز 
و مشکلات جسمانی فرد می تواند 
تعیین کنــد که او چقدر می تواند 
از این ماده استفاده کند. اگر عدم 
تحمل لاکتوز دارید،  نباید خیلی 
پنیر بخورید، مخصوصاً پنیرهایی 
که لاکتوز بالایی دارند.اگر بیماری 

قلبی دارید، بهتر است پنیر را نادیده 
بگیرید و از پنیرهایی استفاده کنید که 

سدیم خیلی پایین و چربی خیلی کمی 
دارند.پنیر متشکل از پروتئین، ویتامین و مواد 

معدنی است ؛ بنابراین حتماً آن را به طور متعادل 
در رژیم غذایــی خود جای دهید اما هر ماده غذایی در 

صورتی که زیاد استفاده شود، معایبی هم دارد.
*  فواید مصرف پنیر به شکل و میزان صحیح

علاوه بر آنچه در مطلب خواص پنیر خواندید، خوردن پنیر می تواند 
به چند دلیل برای شما مفید باشد:

*  رساندن پروتئین به بدن
در هــر وعده پنیر بین 5 تا 7 گرم پروتئین وجود دارد. در صورتی 
کــه یک تخم مرغ 6 گرم پروتئین دارد و این موضوع نشــان می  
 دهد که پنیر تا چه حد پروتئین بالایی دارد و مهمتر از همه این که 

مواد مغذی آن زیاد است و شما را سیر نگه می دارد.
*  افزایش کلسیم بدن

یک قاچ از پنیر تقریباً 150 الی 300 میلی  گرم کلسیم دارد و اکثر 
افراد با استفاده از پنیر؛ کلسیم بدن خود را تامین می  کنند و در نتیجه 
می توانید بفهمید که این ماده چقدر خاصیت دارد و می تواند برای 

سلامت استخوان هایتان مفید باشد.
*  تامین ویتامین، مواد معدنی و پروبیوتیک

اصلا نباید تعجب کنید، زیرا پنیر حــاوی مقدار زیادی ویتامین آ 
است که نه تنها برای سلامت چشم اهمیت دارد، بلکه خواص آنتی 
اکســیدانی هم دارد. همچنین ویتامیــن ب 12 به عنوان یک ماده 
 کلیدی در آن وجود دارد و حاوی فسفر است که به رشد عضلانی 
می پردازد و وضعیت بدن شــما را بهبود می  بخشد. مهم تر از همه 

اینکه پروبیوتیک نیز دارد.
*  در دسترس بودن

بله شما می توانید پنیر را داخل یک تکه نان بگذارید و با خودتان 
هر جایی همراه کنید، حتی می توانید با سبزیجات هم آن را استفاده 
کنید و در نتیجه سرو کردن آن اصلًا کار سختی نیست و همیشه در 

دسترس می باشد.
*  مناسب برای بعضی از افراد مبتلا به عدم تحمل لاکتوز

در بالا اشــاره کردیم کسانی که به لاکتوز مقاومت دارند یا به عدم 
تحمل لاکتوز دچار هســتند، باید پنیری را استفاده کنند که لاکتوز 
پایینی دارد. به عنوان مثال پنیر پارمســان، سوئیسی و چدار جزو 
گزینه  هایی هستند که لاکتوز کمی دارند. حتی پنیر موزارلا یا پنیر 
شــیر بز هم لاکتوز کمی نسبت به پنیر شیر گاو دارد. پس این افراد 
هم خیلی در استفاده کردن پنیر محدودیت ندارند، زیرا پنیر ها خیلی 

متنوع هستند.
*  معایب مصرف روزانه پنیر

خوردن زیاد پنیر مضراتی برای شما به همراه دارد:
*  وارد کردن مقــدار زیادی 

سدیم به بدن
یک قــاچ از 

پنیــر 
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میلی 
سدیم  گرم 
دارد و در نتیجه 
این مقدار بسیار بالاست 
و باید مراقب باشید که خیلی در مصرف 
آن زیاده روی نکنید، زیرا اگر ســدیم بالا بــرود، احتمال ابتلا به 

مشکلات جسمانی از جمله مشکلات قلبی بالاتر خواهد رفت .
*  وارد کردن مقدار زیادی چربی اشباع شده

چربی اشباع شــده چربی است که نباید در مصرف آن زیاده  روی 
 کنیــد. اما اگر هــر روز پنیر بخورید، احتمال اینکــه این ماده در 
بدن تان خیلی زیاد شود، افزایش پیدا می  کند و این موضوع اصلا 

خوب نیست.
*  چگونه به شکل ســالم به صورت روزانه پنیر مصرف 

کنیم؟
اگر عادت به خوردن هر روز پنیر دارید به نکات زیر توجه کنید:

*  پنیر با لاکتوز پایین
اگر مطمئن باشید پنیری که اســتفاده می کنید، لاکتوز پایینی دارد 
احتمالاً مشــکلی پیش نمی آید و این برای افرادی که عدم تحمل 

لاکتوز را دارند هم مناسب است.
*  مصرف نکردن پنیر خام

مصرف پنیر خام توســط بعضی افــراد محدود می  شــود، زیرا 
 پاستوریزه نیست و پاتوژن های مضر آن کشته نشده و باعث ایجاد 
بیماری  های جدی می شــود اما باید به این موضوع توجه داشته 
باشــید که مصرف پنیر خام برای خانم های باردار یا هر کسی که 
سیستم ایمنی ضعیفی دارد و به بیماری مزمن مبتلاست، باید محدود 

شود و این اجباری است.
*  مصرف نکردن پنیر خامه ای

پنیر خامه  ای بیشترین حد چربی را دارد. پروتئین و کلسیم بالایی 
ندارد و بنابراین بهتر است که آن را استفاده نکنید.

*  پنیر وگان
پنیر وگان گزینه خوبی اســت اما به اندازه کافی مواد مغذی را به 
اندازه پنیر های دیگر به بدن شما نمی رساند و این که چربی اشباع 
بالایی دارد. به طور مثــال؛ در این نوع پنیرها از روغن نارگیل به 
مقدار زیادی استفاده کرده اند. اگر آن را به طور منظم مصرف کنید، 
پروتئین و کلسیم به بدنتان می رسد اما از دیگر مواد مغذی محروم 

خواهید بود.

دبیر کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا مطرح کرد

هشدارِ بروز پیک ششم کرونا در کشور 

مسئول بیماری های واگیر مرکز بهداشت هرمزگان :

در انجام واکسیناسیون کودکان برابر بیماری های خطرناک تعلل نکنید



امام محمد تقی )ع( : اشخاص نادان به وسیله جهالت خود نابود می شوند
) روضه بحار ج 2 ص 360(

ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : 
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

چهارشنبه 22 دی 1400
9 جمادی الثانی 1443
سال بیست و یکم شماره 3794

روزنامه منطقه جنوب کشور

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.

نمایندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش 09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی            034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده             09173413270  
یزد       علیرضا حائری زاده             09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                     09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                 09362706723
بوشهر      مهران سلطانی نژاد           09211487009

سرویس شهرستانها : سعیده دبیری نژاد
سرویس جنوب کشور: امین زارعی

سرویس اجتماعی و حوادث: علی زارعی

روزنامه  سیاسی ، اجتماعی ، فرهنگی ، ورزشی  
گستره توزیع : منطقه جنوب کشور

مدیر مسئول و صاحب امتیاز : یعقوب دبیری نژاد 

 بوشهر، خوزستان، سیستان و بلوچستان، 
فارس،کرمان،کهگیلویه و بویر احمد، هرمزگان، یزد

تلفن : 32243734-32246384 -32222793 
 32222635    نمابر:32246600

دفتر : بندرعباس - بلوار امام خمینی )ره( -  سه راه دلگشا 
برج نیلوفر - ورودی غربی-طبقه پنجم - واحد 23

daryanews_bnd@yahoo.com : پست الکترونیکی

چاپ مهدوی کرمان تلفن: 32134838 - 034

سردبیر : سمیه هاشمی پور 
دارای ضریب کیفی 45 و رتبه ششم

 در میان روزنامه های منطقه ای کشور

daryanews.ir : اینستاگرام

گروه گــزارش // اســتان هرمزگان یکــی از با 
استعدادترین، مهم ترین و راهبردی ترین مناطق 
اقتصادی کشور بوده است که با وجود ظرفیت های 
بالایی در حوزه کشــاورزی اعــم باغی و صیفی؛ 
نیازمند توجه و حمایت جدی دولت سیزدهم به این 

بخش می باشد. 
   استان هرمزگان با وجود شرایط  سخت بی آبی، گرمایی 
و رطوبتی؛ با بیش از165 هزار هکتار زمین کشاورزی 
در قالب 7۸ هزار هکتار باغ و ۸7 هزار هکتار زراعت و 
برخورداری از 300 هزار هکتار زمین مستعد کشاورزی 
همواره در مدار تولید و دارای اســتعدادهای خدادادی 
در این زمینه اســت.توجه به بخش کشاورزی هرمزگان 
هرچند در طول 40 ســاله گذشــته آن طور که باید به 
صورت مطلوب هدف گذاری نشــده است و کشاورزان 
استان در شــرایط سخت خشکسالی و کم آبی و ایجاد 
توسعه روســتایی پایدار و امنیت غذایی تلاش کرده که 
اکنون دراین وضعیت نیازمنــد برنامه ریزی و حمایت 
هســتند که به خیل بیکاران اضافه نشوند.هرچند پدیده 
خشکســالی بیش از 2 دهه بر سر کشاورزان هرمزگان 
سایه افکنده است و از آنجایی که امنیت غذایی به عنوان 
مهم ترین رکن استقلال اقتصادی کشور به شمار می رود 
لذا این استان باتوجه به شــرایط اقلیمی وآب وهوایی 
آن تحول گســترده و اثربخش در حوزه هایی همچون 
 توسعه و احیای باغ ها و مزرعه های کشاورزی، توسعه 
گلخانه ها، بهره وری آب داشــته اما کافی نبوده است.
البته در این سال ها باتوجه به اینکه تامین آب کشاورزی 
 هرمزگان از آب ســفره هــای زیرزمینــی و احداث 
چاه های عمیق بوده لذا فشار از این طریق زیاد بوده است 
که اکنون آب هــای زیرزمینی تا اعماق 200 متر پایین 
رفته و به شــدت کاهش یافته و یا شور و لب شور بوده 
و قابل استفاده نیست.در استان هرمزگان مانند سایر نقاط 
کشور بانوان پا به پای مردان در کاشت، داشت و برداشت 
محصولات کشاورزی نقش بســزایی دارند؛ به طوری 
که اگر زنان در وجیــن کردن، گرفتن علف های هرز و 
برداشــت محصول به صورت ظریف و با دقت رعایت 
نکنند، زنجیره تولید محصول کشاورزی تکمیل نمی شود.

   از شــوری آب تا گرانی نهاده ها و ابزارهای 
کشاورزی در هرمزگان

   در 2 ســال اخیر ذخیــره آب آن رو به پایان بوده و 
در شــرایط بحرانی شدید قرارداشت اما در حال حاضر 
درجریان بارندگی 12 و13 دیماه جاری سد جگین در 
جاسک، سدهای استقلال و سرنی میناب و سد شمیل و 
نیان بندرعباس پر شده ولی هنوز مشکل خشکسالی در 
استان حل نشده است.یکی از کشاورزان هرمزگانی گفت: 
شرکت سهامی آب منطقه ای میزان مجاز آب در پروانه  
بهره برداری کشــاورزان را براســاس یک تصمیم خود 
اتخاذی بدون یک مبنای قانونی به طور مرتب غیرمتعارف 
کاهش داده و باعث سردرگمی شدید کشاورزان در تامین 

آب مورد نیاز مزرعه ها و مرکبات آن ها شــده است . 
موسی پیدایش افزود: در منطقه میناب شمالی، کشاورزان 
مشــکل شــوری آب دارند؛ آبی که امسال شرکت آب 
منطقه ای به کشاورزان داده است اظهار می دارند )بالای 
چهارهزار ec ( دارد که این درجه شوری برای کاشت 
محصولات جالیزی کشــاورزان غیرقابل تحمل است.
 elecTrical conducTiviTy  مخفف کلمه  ec(
به معنای هدایت الکتریکی آب است و این معرف قدرت 
یونی یک محلول برای انتقال جریان برق اســت. هرچه 
میــزان جریان برق بیشــتری از آب عبور کند ، هدایت 
الکتریکی آب بالاتر است و نشان میدهد که آب دارای 
یون های بیشتری است. آب خالص به دلیل نداشتن یون، 
جریان بــرق را از خود عبور نمی دهد( .  وی ادامه داد: 
کشاورزان امسال مشکل کمبود تراکتور و مکانیزاسیون 
مورد لزوم بخش هــم دارند و از طرفی هم تراکتورهای 
مشغول در بخش بیشتر از عمر مفید مشغول کار هستند 
 که به جهت تامین نشــدن و تولید کافی تراکتور تعویض 
 نشــده اند، بنابراین این ماشین آلات فرسوده به حساب 
می آیند و کشــاورزان از بابت ســوخت تراکتورهای 
 خود نیز گله مند هستند که هم کم بوده و هم دیر تامین 
می شــود. این کشــاورز هرمزگانی یادآورشد: یکی از 
مشکلات امروزی کشــاورزان، کرایه حمل محصولات 
کشاورزی هست که پیوسته روندی افزایشی داشته و از 
سال گذشته یکباره دچار جهشی غیرمعمول شده است 
و باعث نابرابر شــدن هزینه سطح دسترسی کشاورزان 
هرمزگانی به بازارهای مرکزی کشــور شد؛  پیشنهاد ما 
برای برابر ســاختن سطوح دسترســی آن هست همان 
 طوری که دولت برای هزینه ســوخت کشــاورزی و 
گلخانه ها در مناطق مرکزی یارانه می دهد تا هزینه کشت 
آن کشاورزان را کاهش دهد برای حمل و نقل کشاورزی 
در هرمزگان نیز یارانه قائل شود . وی  خاطرنشان کرد: 
در سال های قبل بیشترین مشکل مربوط به مرحله فروش 
محصولات کشاورزی بوده است؛ اگر بازارهای فرامرزی 
در بعضی از کِشت ها نظیر گوجه فرنگی و پیاز گشوده 
نشود امسال هم ممکن است مشکل سال قبل تکرار شود 
و یک مشکل دیگر این است که در بخش کشاورزی هر 
کس اراده کند ســرمایه ای هم بتواند جور کند می تواند 
فردا صبح زمینی را اجاره کند و هرچه قدر دلش خواست 
و هر کِشتی دوست داشت، بکارد.پیدایش توضیح  داد: 
اینگونه بود که سرمایه های سرگردان سال 99 با سراب 
قیمت پیاز در سال 9۸ در منطقه جنوب کرمان به صحنه 
آمد و 11 هزار هکتار بیش از آنچه لازم بود پیاز کشت 
شد که ضمن ضایع شدن سرمایه و تلف شدن منابع آبی، 
نیروی انسانی از حاصل کارش بیهوده شد و کشاورزان 
پیاز کار در چهار اســتان های جنوبی نیز به خاک سیاه 
نشستند؛ چرا که در قانون پروانه فعالیت صنفی کشاورزی 
هیچ الزامی برای گرفتن پروانه نیست. وی افزود: گرچه 
استان هرمزگان یکی از بهترین استان ها در زمینه کارکرد 

نظام صنفی کشاورزی هست ولی در همین استان هم فقط 
30درصد کشاورزان پروانه فعالیت نظام صنفی دریافت 
کرده اند. وی اضافه کرد: بنابراین بهره برداران کشاورزی 
هرمزگان همچنان 70 درصد زیرپوشــش نظام صنفی 
کشاورزی که  یک تشکل صاحب صلاحیت کشور برای 
دفاع از حقوق کشاورزان هست، نیستند چون اگر بیش 
از 90 درصد از  110 هزار بهره بردار بخش کشــاورزی 
پروانــه فعالیت نظام صنفی را دریافت کرده بودند به این 
ترتیب هم به کار و شغل خودشان حرمت و اعتباری بهتر 
و بیشتری قائل شده بودند و هم ظرفیت تشکیلاتی نظام 
صنفی امکان انجام  فعالیت های بیشتر برای دفاع از حقوق 

کشاورزان فراهم می ساخت.
   کشاورزی هرمزگان با معیشت مردم روستاها 

گره خورده است
   به اعتقاد مســوولان نظام صنفی کشاورزی هرمزگان 
بخــش کشــاورزی این اســتان ســاحلی در جنوب 
 کشــور با توجه بــه جایگاه راهبــردی آن و همچنین 
 ظرفیت های ویژه این بخش به خصوص در توسعه کشت 
گلخانه ای در صورت گره گشــایی از مسائل، می تواند 
نقش بسزایی در توســعه اقتصاد و بهبود معیشت مردم 
این منطقه و حتی کشور داشته باشد.رییس مجمع صنفی 
کشــاورزان هرمزگان در این باره گفت: درحال حاضر 
بخش کشاورزی کارکردهای خوب و منحصر به  خود در 
اقتصاد و اشتغالزایی استان هرمزگان را دارد و امیدواریم 
برنامه های بهتر و بیشتری برای توسعه  کیفی این حوزه 
درنظرگرفته شود.حسین خلاده افزود: آنچه مسلم است 
اشتغالزایی در بخش کشــاورزی نسبت به بخش های 
صنعت، خدمات و حتی  اداری بســیار ســریع تر و کم 
هزینه تر قابل انجام است و از همین رو نقش بسزایی در 
ایجاد اشتغال پایدار و تثبیت جمعیت در شهرهای زیر20 
هزار نفر  و روستاها دارد؛ این عامل از آن جهت قابلیت 
اعتنا بیشــتری پیدا می کند که امروزه در کشور افزایش 
شتابان کلانشهرها که خود موجب مشکلات اجتماعی 
 دیگری هست از مهاجرت روستاییان به دلیل نبود اشتغال 
می تواند جلوگیری کند و مانع افزایش نامتوازن رشــد 
شهری باشــد.وی ادامه داد: حاصل نشست های فراوان 
چاره اندیشانه نظام صنفی کشــاورزی و منابع طبیعی 
درسطح استان هرمزگان این راهکار را پیش روی ما قرار 
داده است که نشان می دهد توسعه بخش کشاورزی استان 
در ابعاد کیفــی آن یکی از مهم ترین گام ها برای تحقق 
اقتصاد مقاومتی مورد نظر نظام جمهوری اسلامی ایران 
در جهت رشد و توســعه اقتصادی می باشد؛ گرچه در 
طول سال های اخیر به این حوزه نگاه اندکی شده است 
ولی آنچنان که لازم بوده است بر روی آن تمرکز نشده و 
مورد توجه ویژه قرار نگرفته است.رییس مجمع صنفی 
کشاورزان هرمزگان یادآورشد: اگر مورد عنایت بیشتری 
بود می توانست موفقیت های بسیاری از جمله خودکفایی 
در تولید محصولات استراتژیک بخصوص گندم را به سهم 

خود در این جغرافیای کشور داشته باشد و برای تقویت و 
توسعه هرچه بیشتر این راهبرد مهم، لازم هست سعی شود 
تا توانمندی های کشاورزان ارتقا یابد؛ چرا که با این کار 
علاوه بر رونق تولیدات بخش کشاورزی، سهم این بخش 

در اقتصاد و اشتغال زایی نیز افزایش می یابد.
  ظرفیت های هرمزگان در بخش کشاورزی

   استان هرمزگان ظرفیت های استفاده نشده ای در بخش  
کشاورزی دارد که اگر مورد توجه سرمایه گذاران دولتی 
و بخش خصوصی واقع شــود می تواند سهم زیادی از 
تولیدات کشور و منطقه را به خود تخصیص دهد. یکی 
از مهم ترین راهبردهای حوزه کشاورزی، توسعه کشت 
گلخانه ای باتوجه به شرایط منابع آبی و کمبودهای موجود 
در این بخش است.با توجه به کاهش نزولات آسمانی و 
نبود آب، برداشت دائمی محصول در طول سال، استفاده 
از زمین های غیرقابل کشت با استفاده از روش های کشت 
بدون خاک )هیدروپونیک(، نبود وابستگی تولید محصول 
با فصل و امکان تطبیــق زمان تولید با تقاضای بازار از 
مزایای کشت گلخانه ای به شمار می رود. همه استان های 
کشور همواره از ظرفیت های بندری، تجاری و بازرگانی 
هرمزگان بهره می برند و بدلیل ســهل و آســان بودن و 
همچنین ارزانی هزینه ها برای صادرات محصولات خود 
به دنیا، راه های این استان را بهترین مسیر می دانند که این 
روند ادامه داشته است.وجود پایانه های صادراتی خاص 
برای صادرات محصولات تازه مثــل هندوانه، خربزه، 
خیار ســبز، گوچه، پیاز، بادمجان، فلفل و محصولات 
باغی سردســیری و گردمســیری از طریق بندر شهید 
باهنر به صورت روزانه با شــناورهای محلی و تجاری 
از دیگر توانمندی های هرمزگان است.عضو مجمع صنفی 
کشاورزان هرمزگان دراین زمینه گفت: هم اکنون توسعه 
کشــت های  گلخانه ای این استان از یک روند معمولی 
برخوردار است که باتوجه به عقب ماندگی هرمزگان در 
این نوع  کشت نسبت به روند رشد یافته کشوری و هدف 
تعیین شــده  پنج هزار هکتاری برای کشت های بعدی، 
این استان نیازمند عزم بیشتری برای حمایت و تخصیص 
ســرمایه و اعتبار دارد.عباس قاســمی افزود: بیشترین 
مسائل این برهه بخش کشاورزی هرمزگان در خصو ص 
ادعاهای اراضی سازمان منابع طبیعی نسبت به اراضی در 
اختیار کشاورزان همچنان بخش زیادی بلاتکلیف باقی 
مانده است که موجب شده قسمت زیادی از وقت مفید 
کشــاورزان که باید صرف تولید می شد مشغول به این 
عامل باشد؛ بنابراین گره گشائی این موضوع موانع زیادی 
را از مسیر تولید و فعالیت مشروع کشاورزان دور خواهد 
ســاخت لذا ضرورت موکد دارد که هرچه سریع تر این 
موضوع حل و فصل گردد.وی بیان داشت: از طرفی نیز 
گشودگی در این مشکل که بخشی به جهت باقی ماندن 
ادعای مالکیت ســازمان منابع ملی منجر به  فروش این 
اراضی به کشاورزان خواهد بود؛ این موضوع  در شرایط 
سالجاری که زیر تحمیل تحریمی دشمن هستیم کمکی به 

تامین مالی سیستم دولتی نیز خواهد بود.این مسوول ادامه 
داد: برای شروع کشت در مرحله نخست نیاز به سرمایه 
در گردش )پول و نقدینگی( هست اما چون بسیاری از 
کشاورزان به جهت بدهی ســال قبل و زیان زیادی که 
داشــته اند، نتوانسته اند وام های دریافتی را بازپرداخت 
کنند به همین دلیل بانک ها نیز از وام و تسهیلات جدید 
به این دسته از کشاورزان خودداری کرده اند.قاسمی گفت: 
در این مورد پیشنهاد ما این بوده هست که بانک ها برای 
 حمایت از کشاورزان بدون توجه به تعهدات مالی قبلی 
آن ها تسهیلات در اختیارشــان قرار دهند تا کشاورز 
 مجبــور به تامین نقدینگی و ســرمایه در گردش خود 
از افراد در بازار آزاد که اســیر شرایط ربا خوارانه سوء 

استفاده کنندگان از این شرایط نباشند. 
  مشــکلات و چالش های پیش پای کشاورزی 

هرمزگان
   فرسوده و غیراقتصادی بودن بیش از 14 هزار هکتار از 
باغ ها و نخلستان های هرمزگان،  ملی بودن زمین های 
کشاورزان و بهره برداران و محدودیت ها در استفاده از 
تسهیلات و قوانین حمایتی دولتی، انباشت و افت شدید 
قیمت محصولات در زمان برداشت و نارضایتی شدید 
 مردم با توجه به سیاســت گذاری های تنظیم بازار و 
تعرفه گذاری نامناسب و ایجاد وقفه در صادرات، موجب 
کاهش تولید و بیکاری روستاییان و توسعه فقر در این 
استان شده است.هم اکنون وسعت زمین های کشاورزی 
استان هرمزگان 165 هزار هکتار با تولید سالانه بیشتر 
از 2 میلیــون و 300 هزار تن محصول باغی و زراعی 
و یــک میلیــون و 650 هزار تن محصول ســبزی و 
صیفی خارج از فصل اســت که نقش بسیار مهمی در 
تنظیم بازار این محصولات بویژه در فصل های پاییز و 
زمستان در سطح کشــور دارد.هرمزگان با داشتن پنج 
قطب مهم کشاورزی در شرق، غرب و شمال استان در 
طول سال و با تولید انواع محصولات کشاورزی و باغی 
خارج از فصل و همچنین داشــتن ظرفیت دروازه های 
صادراتــی، نقش راهبردی در رونــق تولید و اقتصاد 
کشــور دارد.رئیس سازمان جهاد کشاورزی هرمزگان 

در این باره گفت: نبود وجود نهالســتان های معتبر و 
 کمبود نهال سالم، استاندارد، جدید و پربازده مرکبات و 
 میوه های گرمسیری، خطرپذیری و وجود ریسک بالای 
 ســرمایه گذاری در بخش کشــاورزی و نبود پوشش 
بیمه ای در زیرســاخت های بخش کشــاورزی همه 
 محصولات کشــت شده در اســتان و همچنین وجود 
خاک های ضعیف در بخش کشــاورزی دارای بافت 
خاک شور، شنی و سبک با کربن آلی کمتر از پنج درصد 
از دیگر مشکلات بخش کشــاورزی این استان است.
علی باقرزاده همایی افزود: پدیده خشکسالی در استان 
هرمزگان باتوجه به اقلیم جغرافیایی خاص و پایین بودن 
متوسط  بارندگی سالانه، کمبود نقدینگی در تامین سهم 
دولت به منظور تقویت صندوق های حمایت از توسعه 
بخش کشاورزی و کمبود تسهیلات ارزان قیمت بانکی 
و افزایش هزینه تولید در هرمزگان محسوب می شود.
وی بیان داشت: شرایط اقلیمی و آب و هوایی در استان 
هرمزگان به گونه ای است که تغییرات فصولی همچون 
زمستان و تابستان تاثیر چندانی در فعالیت های زراعی 
کشاورزان ندارد و کشاورزان در هر زمانی که اراده کنند، 
می  توانند دست به کشــت محصولاتی بزنند که دیگر 
استان ها امکان کشت آن ها را ندارند اما سرمای هوا و نبود 
صنایع تبدیلی و بسته بندی بخش کشاورزی استان را با 
مشکل مواجه کرده است.رئیس سازمان جهادکشاورزی 
هرمزگان اظهارداشت:  سال گذشته سرمای شدید باعث 
آســیب یکهزار و 700 هکتار از زمین های کشاورزی 
این اســتان بین 30 تا 40 درصد و یا بیشتر شد و بیش 
از 6۸0 میلیارد ریال به کشــاورزان خســارت مالی 
زد.باقرزاده همایی یادآورشــد:  سرمای شدید دچار 
آسیب و از بین رفتن محصولات سبزی و صیفی همچون 
گوجه فرنگی، بادمجان، فلفل، فلفل دلمه ای، خیار سبز، 
سیب زمینی، کدو، پیاز و لوبیا سبز  و همچنین افت شدید 
دمای هوا سبب سرمازدگی محصولاتی نظیر لیموترش، 
پرتقال، نارنگی و انبه در اســتان هرمــزگان بویژه در 
 مناطق هشتبندی و سندرک میناب، رودان، بندرعباس، 

حاجی آباد و پارسیان شده است./ ایرنا

 شوری آب ، گرانی نهاده ها و ابزارها ، مشکل کشاورزان هرمزگان

مصاحبه اختصاصی// در حالیکه در این دو سال اخیر 
مهمترین ســر تیتر اخبار در جهان به شیوع ویروس 
کرونا و عوارض آن اختصاص داده شده است، همچنان 
پی در پی ســویه های جدیدی از این ویروس در حال 

جهش و اپیدمی است.
   خوشــبختانه  با پیشــرفت و علم و تکنو لوژی بالاخره  
دانشمندان موفق به کشف واکسن علیه  این ویروس منحوس 
شده اند. علیرغم استقبالی که برای دریافت واکسن از جانب 
مردم صورت گرفته  اما همچنان افرادی بودند وهســتند که 
به دلایل مختلف از دریافت واکســن امتناع  می ورزند که 
این مسأله تأثیر بسیاری در ایمنی جامعه دارد.در این  میان 
با توجه به شــیوع  ســویه های جدید این ویروس، آن هم 
یکی پس از دیگری، سازمان بهداشت جهانی تزریق دوز سوم 
واکســن را الزامی دانسته است اما آنچه که جای بسی تأمل 
دارد گویــا برای تزریق دوز یادآور همتی به بلندی دوزهای 
اول و دوم وجود ندارد چراکه تعداد مراکزی که اقدام به تزریق 
واکســن می نمایند کمتر از گذشته شده است و مثلا گاهی 
پنجشنبه عصرها و جمعه ها که بسیاری از شاغلین می توانند  
با توجه به مشغله کاری از این زمان استفاده نمایند خدماتی 
ارائه نمی شــود.یکی دیگر از مواردی که در این میان گاهی 
برای مردم آزار دهنده می باشــد صف های انتظار است و 
حتی پیش آمده که افراد در ســاعاتی مراجعه نموده اند که  
جمعیتی پایینی در مراکز و پایگاه های تزریق واکسن وجود 
داشــته است اما از تزریق فوری واکسن خودداری شده چرا 
 که برای برخی از انواع واکســن ها همچون پاســتوکووک 
ویال های 10 نفره در نظر گرفته شده است که باید همزمان 
10 نفر حضور داشته باشند تا بتوان تزریق صورت پذیرد.که 

این اتفاقات موجب عصبانیت نهفته و رنجش خاطر شهروندان 
شده است. حال این سوال پیش می آید که این ساده انگاری 
 و اتفاق فقط در اســتان هرمزگان و در شهر بندرعباس رخ 
می دهد و یا در سراســر کشور؟ و یا آنکه تمام این موارد بر 
اساس نیاز سنجی ها و برنامه ریزی ها پیش می رود؟ از این 
رو برای روشــن تر شدن این موارد با دکتر فاطمه نوروزیان 
مدیر روابط عمومی و ســخنگوی دانشــگاه علوم پزشکی 
هرمزگان به گفتگو پرداختیم:مدیر روابط عمومی و سخنگوی 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: به طور کلی ویال های 
واکسن ها بدین گونه است که برخی ها 10نفره، برخی 5 نفره، 
برخی 2 نفره و درنهایت برخی تک نفره می باشــد که این 
موضوع به شرکت سازنده واکسن مربوط می شود.نوروزیان 
اظهار کرد: در مورد واکسن پاستوکووک پلاس هم این مسأله 
وجود داردکه هر ویال برای 10 نفر در نظر گرفته شده است 
و زمانی می شود اقدام به تزریق آن نمود که به ازای هر ویال 
10 نفر متقاضی دریافت حضور داشته باشند چراکه اگر تعداد 
تکمیل نباشــد باقی واکسن پرِت می شود و باید دور ریخته 
شود. وی افزود: گرچه که موارد این چنینی ناراحتی هایی را 
برای شــهروندان به وجود آورده است اما دلیلی بر بی نظمی 
کار نمی شود.سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان ادامه 
داد: جهت دریافت دوز اول و دوم برای هموطنانمان پیامک 
ساعت و تاریخ ارسال می شد و با شروع واکسیناسیون دوز 
سوم هم این روند از طرف دانشگاه همچنان ادامه دارد ولی 
برنامه ریزی دچار مشکل شده است چرا که افراد تمایل به 
دریافت واکسن های متفاوت دارند و این باعث می شود که 
نتــوان مثل قبل با برنامه ریزی دقیقی پیش رفت. نوروزیان 
تصریح کرد: در صدد پیگیری از شرکت سازنده برای دریافت 
ویالی هایی برای تعداد افراد کمتر خواهیم بود.وی بیان کرد: 
البته گفتنی اســت که این مسأله فقط به پاستو کووک پلاس 
مربوط نمی شود چراکه واکســن هایی با ویال 20 نفره هم 

داشــتیم اما چون تعداد افراد مراجعه کننده به طور همزمان 
بالا بود،موضوعی نبود که به چشم بیاید.مدیر روابط عمومی 
دانشگاه علوم پزشــکی هرمزگان در خصوص کمتر شدن  
تعداد پایگاه ها و حتی ســاعات کاری نیز گفت: بر اساس 
نیاز سنجی صورت گرفته برخی پایگاه های قبلی دیگر ارائه 
خدمات نمی دهند چراکه مراکز موجود جوابگوی نیاز فعلی 
می باشــد اما بسیار مهم است که شهروندان هم ، همراهی و 
همکاری نمایند و براساس زمان اعلامی در مراکز حضور پیدا 
کنند.نورزیان در خصوص زمان کار  مراکز تزریق واکسن هم 
گفت: پنجشنبه ها تعطیل نیست مگر در دوهفته اخیر به دلیل 
بارندگی مجبور به تعطیل کردن مراکز شــدیم ، اما جمعه ها 
 در بندرعباس در چند هفته اخیر یک پایگاه خدمات رسانی 
می کند چرا که بیشتر نیروهای فعال  افرادی هستند که چندین 
ماه به صورت شــبانه روزی و داوطلبانه مشــغول کمک و 
همکاری می باشــند و برای جلوگیری از خستگی و ایجاد 
انگیزه ،طوری برنامه ریزی شده که جمعه را در کنار خانواده 
باشند و اســتراحت نمایند . وی در پایان خاطر نشان کرد: 
هرشــب برنامه کاری روز بعد اعم از اینکه چه پایگاه هایی 
 و با چه واکســن هایی خدمات رسانی می کنند را  از طریق
کانال ها و سایت دانشگاه و ســایر راه های ارتباطیمان به 

شهروندان اعلام می نماییم.

فاطمه نوروزیان، سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان در مصاحبه اختصاصی با روزنامه دریا تأکید کرد

عزمی همگانی برای دریافت واکسن
مراکز موجود جوابگوی نیاز فعلی می باشد اما بسیار مهم است که شهروندان هم همراهی و همکاری نمایند و 

براساس زمان اعلامی در مراکز حضور پیدا کنند

روزنه امید برای کاهش مشکلات درمانی شرق هرمزگان 
گروه خبر// مشــکلات حوزه بهداشت 
و درمان در شــرق هرمزگان زیاد است 
و یکی از نیازهــای اصلی در این مناطق 
این  کمبود پزشک متخصص بود که در 
زمینه تلاش زیادی برای جذب پزشکان 

متخصص شده است. 
    شهرستان میناب به عنوان دومین شهرستان 
پر جمعیت هرمزگان اســت، این شهرستان 
مرکزیت شرق استان را نیز به دوش می کشد 
و بخشــی از فعالیت های درمانی این منطقه 
در بیمارستان حضرت ابوالفضل )ع( میناب 
صورت می پذیرد. کمبود امکانات زیرساختی 
در حوزه بهداشت و درمان یک معضل بزرگ 

برای شرق استان هرمزگان است که همین امر 
موجب شده حجم بالایی از بیماران به شهر 
میناب و بیمارستان این شهر مراجعه کنند.از 
ســوی دیگر یکی دیگر از مشکلات بزرگ 
این منطقه، کمبود پزشــک متخصص است، 
این مسئله همواره به عنوان یک دغدغه مهم 
مردمی مطرح بوده و نماینده شرق استان نیز بر 
آن صحه گذاشته و تأکید کرده زیرساخت های 
حوزه درمانی شــرق هر متناسب با جمعیت 
نیست و از سویی باید روند جذب پزشکان 
متخصص در این مناطق تســریع شود. حال 
از شهر میناب خبر می رسد از مهرماه امسال 
روند جذب پزشک متخصص در بیمارستان 

حضرت ابوالفضل )ع( بهبود یافته و چندین 
پزشک در رشته های مختلف پزشکی جذب 
این بیمارستان شــده اند. یدالله رئیسی رئیس 
بیمارستان حضرت ابوالفضل )ع( میناب در 
همین زمینه گفت: با توجــه به رایزنی های 
انجام شده از طریق معاونت درمان دانشگاه 
علوم پزشــکی هرمزگان از ابتدای مهرماه تا 
دهم دی ماه امســال تعداد 14 متخصص به 
صورت تدریجی در 11 رشــته وارد میناب 
شــدند. وی افزود: از این تعداد تا پایان سال 
3 متخصص دیگر به بیمارستان اضافه می شود 
پزشــکان متخصص جدیدالورود  که جمع 
به 17 نفر خواهد رســید. رئیسی گفت: این 

پزشکان متخصص در رشته های بیهوشی، طب 
اورژانس، قلب و عروق، جراح عمومی، زنان 
و زایمــان، جراح مغز و اعصاب، داخلی مغز 
و اعصاب، ارتوپدی، اطفال، رادیولوژیســت 
و enT هســتند. وی افــزود: مجموعــه 
پزشکان شهرستان میناب غیر از مطب های 
خصوصی ســطح شهرســتان با احتساب 
پزشکان جدیدالورود به بیش از 79 پزشک 
ارتقا می یابد.رئیس بیمارستان میناب گفت: 
این حجم از پزشک متخصص در شهرستان 
میناب بسیار بی سابقه بوده و امید این است که 
ارتقا و درمان بیماران به نحو مطلوب همراه با 

رضایتمندی بیماران انجام شود.
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